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Arkivsak-dok. 16/00945-339 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Alf Magne Jacobsen  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

GODKJENNING AV INNKALLING TIL MØTE 14 SEPTEMBER 2023 OG SAKSLISTE 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 14. september 20223 og saksliste. 
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Arkivsak-dok. 16/00945-340 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Alf Magne Jacobsen  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA UTDANNINGSUTVALGETS MØTE 20 JUNI 
2023 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra Utdanningsutvalgets møte 20. juni 2023. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Protokoll møte UU 20.06.23. 
 

4/136



28/23 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 20 juni 2023 - 16/00945-340 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 20 juni 2023 : Protokoll 200623

 
 

1 
 

MØTEPROTOKOLL  
 

Utdanningsutvalget 
 
Dato: 20.06.2023 kl. 10:00-14:30 
Sted: Teams 
Arkivsak: 16/00945 
  
Tilstede:  Marit Bjørnevik (Prodekan utdanning FBA) 

Siri Jakobsen (Prodekan utdanning HHN) 
Anne Wally Falch Ryan (Prodekan utdanning FSV) 
Vegar Sellæg (Prodekan utdanning FLU) 
Nora Moldjord Sørli (Studentorganisasjonen Nord) 
Per Sverre Remmen Singstad (Studentorganisasjonen Nord 

  
Møtende 
varamedlemmer: 

Linda Amundstuen (FSH) 
Marie Adele Vedal (Studentorganisasjonen Nord) 
 

  
Forfall:  Levi Gårseth-Nesbakk (Prorektor utdanning, utvalgsleder) 

Ingjerd Gåre Kymre (Prodekan utdanning FSH) 
Amund Stenland (Studentorganisasjonen Nord) 
Ellen Høvstad Vågen (Studentorganisasjonen Nord) 
Håvard Dragland (Studentorganisasjonen Nord) 
 

  
Andre: Anne Ringen Pedersen (Studiedirektør)  

Anders Moe (Observatør Universitetsbiblioteket) 
Iselin Kristine Mauseth Steira (Observatør SFU Engage) 
Line Kolås (Observatør SFU Exited) 
Elisabeth Utz Savstad (Observatør sekretær lokalt UU FLU) 
Ellen Sirnes (Observatør, sekretær UU HHN) 
Hege Meldal (Observatør sekretær lokalt UU FBA) 
Marlene Falch Bjørnbakk (Observatør sekretær lokalt UU FSH) 
Renate N Eikrem (Observatør sekretær lokal UU FSV) 
Fredrik N Boksasp (VS 24/23) 
Marianne Fossum (VS 24/23) 
Torill I Kringen (VS 25/23) 
Hilde Holm Solvoll (OS 22/23) 
Margrethe M Solli (OS 21/23) 
Anna K Dalslåen 
Karoline A Wik 
Anne-Lovise Reiche (Bisekretær) 

  

5/136



28/23 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 20 juni 2023 - 16/00945-340 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 20 juni 2023 : Protokoll 200623

 2  

Protokollfører: Alf Magne Jacobsen 
  

 

SAKSKART  Side 

Vedtakssaker 

21/23 16/00945-
335 Godkjenning av innkalling til møte 20 juni 2023 og saksliste 3 

22/23 16/00945-
336 

Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11 
mai 2023 4 

23/23 17/01202-
19 

Ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer - Utdanningsutvalgets rolle 4 

24/23 23/01813-3 Sikkerhet i undervisningssituasjoner 6 

25/23 17/01508-
16 

Retningslinjer for produksjon og deling av digitale 
læringsressurser 7 

26/23 17/04490-
20 Revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd 8 

Orienteringssaker 

18/23 23/01771-3 Tilstandsrapport for høyere utdanning 2023 - orientering til 
Sentralt Utdanningsutvalg 11 

19/23 19/03658-
51 

KSS prosess- og rutinebeskrivelser - studieportefølje samt 
etablering og akkreditering av nytt studieprogram 11 

20/23 19/03658-
52 

KSS prosessbeskrivelse – forenklet akkrediteringsprosess 
ved utlysing av årsstudium sin inngår i bachelorprogram 11 

21/23 22/04087-4 Rapport fra prosjektet om universell utforming av det 
digitale læringsmiljøet 11 

22/23 20/00779-
13 

Erfaringsdeling – nye samhandlingsmodeller og kombinerte 
stillinger ved sykepleieutdanning 11 

23/23 23/02035-1 Policy og tilnærming til Chat roboter og kunstig intelligens i 
Nord universitet 11 

24/23 20/01044-
10 

Nord universitet får 32 mill. kroner til 8 prosjekter til 
fleksible utdanninger 11 

25/23 16/02152-
63 Referater fra lokale utdanningsutvalg 11 
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Sted, 20.06.2023 
 
 
 
møteleder 
 
 
 
 
21/23 Godkjenning av innkalling til møte 20 juni 2023 og saksliste 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 21/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 20. juni 2023 og saksliste. 
 
 
Møtebehandling 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner innkalling til møte 20. juni 2023 og saksliste. 
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22/23 Godkjenning av protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11 mai 2023 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 22/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11. mai 2023. 
 
 
Møtebehandling 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget godkjenner protokoll fra utdanningsutvalgets møte 11. mai 2023. 
 
 
 
 
23/23 Ny modell for reakkreditering av eksisterende studieprogrammer - 
Utdanningsutvalgets rolle 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 23/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Utdanningsutvalget ønsker seg rolle i reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer i tråd med drøftinger i møte. Denne rollen vil gjelde for piloter 
som gjennomføres i 2023.   

 
2. Etter endt evaluering av piloter ved utgangen av 2023 legges fram ny sak med 

anbefaling til rektor om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer. 

 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler innledet om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer-Utdanningsutvalgets rolle i møtet. 
Kjernespørsmålet i saken er å finne ut av hvordan UU skal være innvolvert i behandlingen av 
reakkreditering etter ny modell framover. Utdanningsutvalget skal fortsatt ha fokus på 
kvalitet, men sakene er veldig tidkrevende og vi behandler for lite saker i dag i forhold til 
reakkreditering innenfor en syv års syklus. Pr i dag behandler vi ca 10 saker pr år, men skal vi 
klare å  reakkreditere innenfor syv års syklus må vi øke behandlingen til 20-25 saker pr år, 
noe som medfører at vi må forenkle saksbehandlingen. Søknadene skal derfor bli kortere og 
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rapportmal som skal følges blir nå på ca. 20 sider. Samtidig må vi sikre at Utdanningsutvalget 
er tilstrekkelig involvert på et eller annet vis. 
 
Fra utvalget ble påpekt at det er litt spørsmål om hva det er vi ønsker å være i et UU. Skal vi 
være ett kontrollorgan eller skal vi ha mer fokus på utvikling.  
I ny modell vil utdanningsavdelingen være tettere påkoblet underveis i prosessen samtidig 
med at fakultetene har fått god erfaring med kvalitetssikring med gode diskusjoner i lokale 
utdanningsutvalg, kvalitetssikringen bør derfor bli godt nok ivaretatt. Dersom 
Utdanningsutvalget skal behandle alle saker som før vil en kunne risikere å drukne i saker. 
Det ble også uttrykt litt skepsis i utvalget til å fjerne seg for mye fra sakene da det er bra for 
prodekan å være med i prosessen. – Her ble vist til at en har mulighet i gitte situasjoner å 
fravike i enkeltsaker og velge at et program skal ha en grundigere prosess. Det vil også være 
mulig og løfte fram problemområder i prosess i orienteringssaker samtidig som det vil være 
god mulighet å få tilgang til alle saker. 
 
Enighet i utvalget om at som en pilot for dette året er innstilt på å prøve ut dette og bruke 
UU mer som utviklingsforum enn et kontrollforum, og derfor går for alternativ 3 beskrevet i 
saken, det vil si at Utdannings får orientering om rektors vedtak. 
 
Spørsmål om hvorfor en skal vurdere pensum siste fem år og om administrasjonen har 
kompetanse til dette? – dette gjøres for at en er interessert i å sjekke om det har vært 
endring i pensum, bare for å sjekke om pensumet er blitt oppdatert og utviklet. Men 
vurderer ikke selve pensumet. 
 
 
 
Vedtak  
 

1. Utdanningsutvalget ønsker seg rolle som beskrevet i alternativ 3 i reakkreditering av 
eksisterende studieprogrammer i tråd med drøftinger i møte. Denne rollen vil gjelde 
for piloter som gjennomføres i 2023.   

 
2. Etter endt evaluering av piloter ved utgangen av 2023 legges fram ny sak med 

anbefaling til rektor om ny modell for reakkreditering av eksisterende 
studieprogrammer. 
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24/23 Sikkerhet i undervisningssituasjoner 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 24/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget ønsker økt fokus på sikkerhet i undervisningssituasjoner og styrker 
oppfølgingen av lovverket ved å vedta at Rutine for ivaretakelse av sikkerhet i 
undervisningssituasjoner med forhøyet risiko, skal følges ved akkreditering og 
reakkreditering av studieprogram samt revisjon av studie- og emneplaner. 
 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler innledet om saken i møtet.  
Sikkerhet i undervisningssituasjoner er en del av større serie av saker som UU har hatt 
tidligere og handler om: Bevisstgjøring av risiko man har i ulike undervisningssituasjoner, 
tiltak for å minimere risikoen for skader, samt bekjentgjøring av risikoer for studentene. 
Rutiner er utviklet for nye studieprogram/ reakkreditering av studieprogram, hvor det 
beskrives stegvis hva man må gå igjennom i utarbeidelse og reakkreditering av 
studieprogram. 
Det understrekes at dette ikke er noe nytt som er kommet nå, men noe vi må ha et større 
fokus på og noe som vi må ha kontroll på. 
 
Fra utvalget ble påpekt at dette er viktig å få synliggjort dette i hverdagen og at fakultetene 
må følge opp med å eksempelvis ta dette opp i lokale UU, før studiestart minne SPA om å ta 
dette opp i lærermøter etc. Må gjøres kjent på alle nivå i organisasjonen både for faglige og 
administrative. 
 
Fra utdanningsavdelingen ble opplyst at det også jobbes parallelt med å utvikle rutine for 
sikkert feltarbeid og at det skal lages lignende rutine for ansatte som reiser ut på feltarbeid. 
 
 
 
Vedtak  
Utdanningsutvalget ønsker økt fokus på sikkerhet i undervisningssituasjoner og styrker 
oppfølgingen av lovverket ved å vedta at Rutine for ivaretakelse av sikkerhet i 
undervisningssituasjoner med forhøyet risiko, skal følges ved akkreditering og 
reakkreditering av studieprogram samt revisjon av studie- og emneplaner. 
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25/23 Retningslinjer for produksjon og deling av digitale læringsressurser 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 25/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta fremlagte retningslinjer for produksjon og 
deling av digitale læringsressurser ved Nord universitet.  
 
 
Møtebehandling 
Saksbehandler presenterte retningslinjer for produksjon og deling av digitale 
læringsressurser ved Nord universitet i møtet. Har vært nedsatt arbeidsgruppe som har 
jobbet med dette helt siden 2021. Arbeidet har imidlertid blitt en del men forsinket da en 
har avventet utarbeidelse av nasjonale retningslinjer før man har laget sine egne 
retningslinjer. 
Forslag ble sendt ut til høring i mars med svarfrist i mai. 
Høringssvarene ga positiv respons på retningsslinjene. Det kom også inn noen spørsmål i 
forbindelse med høringssvar, hvor det er tatt inn noen presiseringer i retningslinjene. 
Sier også noe om hvordan Nord universitet skal implementere og følge opp, og det må også 
vurderes om man skal ha presiseringer til enkelte retninglinjer. 
Pkt. 4.8 IPR reglementet bør følges videre opp da de kan være noen uklarheter her. 

- Retningslinjer fra 2017 er det AFU som har utarbeid og de bør også følge opp at 
reglement for IPR blir revidert. 
 

Det har vært en del misforståelser rundt produsentrett og her er det bestandig opphaver 
som vil ha opphavsrett og bruksrett, dersom noen har vært med kan de få produsentrett, 
men dette gir ikke automatisk bruksrett. Det er prøvd å presisere mer hva produsentrett er i 
retningslinjene, hvor det er tatt utgangspunkt i nasjonal veileder. 
Dersom opptak er gjort med særskilt utstyr ved Nord så vil Nord ha en produsentrett, men 
det betyr ikke at Nord universitet kan bruke dette fritt. 
Videre er kompensasjon noe som bør avklares ved Nord universitet da vi pr i dag ikke har 
noen retningslinjer for dette. 
Spørsmål om Nord u kan pålegge noen å lage videoforelesninger? 

- Dette er prøvd presisert i pkt 6, Nord kan pålegge opptak i enkelte tilfeller. 
 
Fakultetene oppfordres til å gjøre retningslinjene kjent både i lærermøter og gjennom lokale 
UU. 
 
 
Vedtak  

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta fremlagte retningslinjer for produksjon 
og deling av digitale læringsressurser ved Nord universitet.  

2. Utdanningsutvalget ber AFU følge opp at IPR reglementet blir revidert. 
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26/23 Revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Utdanningsutvalget 20.06.2023 26/23 

 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende 
retningslinjer for bo- og reisetilskudd, med de endringer som fremkom i møtet. Disse 
erstatter retningslinjene gjeldende fra studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-
16). 

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte 
utdanning på det enkelte studiested. 

 
 
Møtebehandling 
Studiedirektør innledet i sak om revisjon av retninglinjer for bo- og reisetilskudd i møtet. 
Det har vært en krevende sak grunnet store geografiske forskjeller og veldig mange 
eventualiteter. Med bakgrunn i dette lages det derfor overordnede retningslinjer med 
satser, og deretter må fakultetene lage egne retningslinjer for sine studier. 
Har vært ute på høring, men høringsfrist utgikk etter at sakspapirer ble sendt ut og notat 
med oppsummering høringssvar er lagt inn i protokollen under denne sak.  
 
Institusjonen kan godt være litt mer fremoverlendt med å skaffe boplass til studenter i 
praksis. 
Det viktigste nå er at man får på plass retningslinjer, så tydelige som mulig på de ulike 
studier slik at studentene vet hva som gjelder. 
 
Spørsmål om det er noen ved Nord som får lønnet praksis? – ingen lønnes av Nord. 
Journaliststudenter kan få lønn under praksis men da fra praksisplass. Rettigheter vil 
bortfalle hvor en mottar lønn. 
Utvalget enig om at det må jobbes videre med å myke opp regler for gjennomføring av 
praksis, samt viktig at fakultetene klarer å informere godt til studentene gjeldende 
retningslinjer. 
 
 
Vedtak  

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende 
retningslinjer for bo- og reisetilskudd. Disse erstatter retningslinjene gjeldende fra 
studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-16). 

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte 
utdanning på det enkelte studiested innen 31.12.2023. 
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INTERNT NOTAT – MED OPPFØLGING        
  
Gjelder: Revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd - arbeidsgruppens vurdering - 
mars 2023 
 
Til 
Utdanningsutvalgets møte 
20.06.23 – muntlig fremlegg 

Kopi til 
 
         

  Fra: Anne Ringen Pedersen 
Dato: 22.05.2023 

  

Ref: 17/04490-18/    

 

I saken om revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd ble det 29.05.23 saken sendt på 
høring til fakultetene og Studentorganisasjonen Nord (SON). Høringsfristen ble satt til 
14.06.23, og ved fristens utløp var det svar fra 3 fakultet og SON. 

FLU ga ikke noe direkte høringssvar da de var aktive i arbeidsgruppen, og med det sluttet seg 
til saken. 

FSV hadde også to deltakere i arbeidsgruppen, men hadde også diskutert saken i sitt 
studieveiledermøte. Tilbakemeldingen er at de slutter seg til saken. 

FSH sin tilbakemelding var også positiv til saken.  

Fra SON var tilbakemeldingen også positiv, med noen konkrete innspill: 

«Reisetilskudd 

For en student i praksis kan lang reisetid til og fra praksissted være belastende og føre til at 
studenten ikke kan stille på sin deltidsjobb eller andre forpliktelser. Derfor mener 
Studentorganisasjonen Nord at dersom studenten har over 90 minutter reisevei hver vei, bør 
reisetilskuddet, dersom studenten ønsker det, kunne erstattes med botilskudd. Dersom det 
brukes kollektivtransport, skal ventetid før og etter regulert praksis regnes med i reisetiden. 

Botilskudd 

Studentorganisasjonen Nord mener at den øvre begrensningen på botilskuddet bør økes til 
minimum 5500kr i måneden. Dette beløpet har bakgrunn i at det er dette som er kostnaden 
for én måned med korttidsleie på Nordavind ved Campus Bodø. 

Vi er positive til at kommune og universitet samarbeider om boplass under praksis. Det er 
ikke alle studenter som har mulighet til å legge ut for boutgifter knyttet til praksisopphold, og 
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en slik ordning kan være med på å sørge for gratisprinsippet og at det ikke er dyrere å 
studere hos oss enn andre institusjoner i landet. 

Studentene bør derimot ikke bo på den institusjonen der de har praksis, for eksempel på 
ledige rom på sykehjemmet der de har praksisperioden sin. Dette kan føre til uønskede 
situasjoner, slik som at sykepleierstudenter blir kalt inn utenfor oppsatt tid, noe som kan føre 
til stor arbeidsmengde på studenten.» 

Alle innspillene er konstruktive og vil videreformidles til fakultetene når det skal utarbeides lokale retningslinjer.  
 
Ad. reisevei over/under 90 minutter så overlates det til de lokale retningslinje, da det er svært ulik infrastruktur på de ulike 
studiestedene, og å sette reisevei i tid er vanskelig da f.eks. bruk av egen bil, buss vs tog gir innvirkning på reisetid. 
 
Ad. bo-tilskuddets størrelse, så har ikke det vært del av utredningen i denne omgang.  
 

Studiedirektørens anbefaling og forståelse etter høringsrunden er at retningslinjene 
fremmes som rektorvedtak som fremlagt i saken, og at fakultetene med det utarbeider 
lokale retningslinjer knyttet til studiet/studiested. 
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Saknr Arkivsak Tittel 
18/23 23/01771-3 Tilstandsrapport for høyere utdanning 2023 - 

orientering til Sentralt Utdanningsutvalg 
 

19/23 19/03658-51 KSS prosess- og rutinebeskrivelser - studieportefølje 
samt etablering og akkreditering av nytt studieprogram 
 

20/23 19/03658-52 KSS prosessbeskrivelse – forenklet akkrediteringsprosess 
ved utlysing av årsstudium sin inngår i bachelorprogram 
 

21/23 22/04087-4 Rapport fra prosjektet om universell utforming av det 
digitale læringsmiljøet 
 

22/23 20/00779-13 Erfaringsdeling – nye samhandlingsmodeller og 
kombinerte stillinger ved sykepleieutdanning 
 

23/23 23/02035-1 Policy og tilnærming til Chat roboter og kunstig 
intelligens i Nord universitet 
 

24/23 20/01044-10 Nord universitet får 32 mill. kroner til 8 prosjekter til 
fleksible utdanninger 
 

25/23 16/02152-63 Referater fra lokale utdanningsutvalg 
 
Sak 18/23 
Saksbehandler var ikke til stede, og det ble derfor invitert til spørsmål og kommentarer fra 
utvalget. 
Over gjennomsnittet på gjennomføring for bachelor, men ikke så fornøyd med 
gjennomføring på masterprogrammene. 
Tilstandsrapporten er noe utdanningsavdelingen skal ha større eierskap til og bruke denne 
mer aktivt. 
Fullføring på normert tid: - det jobbes med å finne ut av ulike standarder for å sikre at dette 
brukes riktig i forhold til resten av sektoren 
Ble påpekt at det er lav andel kvinner i professor og forskerstillinger. 
 
Sak 19/23 
Saksbehandler hadde en gjennomgang av KSS prosess- og rutinebeskrivelser, 
studieportefølje, og etablering og akkreditering av studieprogrammer. Bakgrunn for 
gjennomgang er at KSS er under kontinuerlig forbedring og utvikling og at 
utdanningsavdelingen igangsatte egenevaluering av kvalitetssystemet i 2022. Beskrivelse for 
etablering og akkreditering av nytt studieprogram er ikke oppdatert i saksframlegget med 
nylig innførte endringer. 
Ønske om å motta mal for studieportefølje tidligere for å ha bedre tid å arbeide med denne. 
Hadde en grundig gjennomgang av prosessbeskrivelse for vedtak av studieportefølje i møtet. 
Øvrige prosessbeskrivelser vises til saksframlegget 
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Sak 20/23 
Saksbehandler gikk gjennom nyutviklet KSS prosessbeskrivelse – forenklet 
akkrediteringsprosess ved utlysing av årsstudium som inngår i bachelorprogram, om 
forutsetninger som må være til stede, samt selve den forenklede akkrediteringsprosessen. 
 
Sak 21/23 
Saksbehandler presenterte sak om universell utforming i møtet. 
Har vært jobbet med det siste  året for å løfte kvalitet på det digitale læringmiljøet, med 
bakgrunn i at det er kommet nytt direktiv om universell utforming. Gikk gjennom det som til 
nå er er gjort av prosjektgruppen samt prosjektgruppens forslag til veien videre. Jobbes med 
å få opp en nettside med informasjon og maler for universell utforming. Alle har tilgang til 
rom i canvas. 
Powerpointpresentasjon deles på teamsrom for utdanningsutvalget. 
 
Sak 22/23 
Nye samhandlingsmodeller og kombinerte stillinger ved sykepleieutdanning ble gjennomgått 
av prosjektleder, om funn og hva som er blitt erfart. Dette dreier seg om to prosjekter. 
Ny Sap prosjektet består av 5 utviklingsprosjekter innen sykepleier i Nord, hvor ett av 
prosjektene er Nye samhandlingsmodeller for praksisstudier. 
Kombinerte prosjektstillinger er et samarbeid med Bodø, Rana og Steinkjer kommune, Nord 
universitet og sykepleier i Nord: Hovedmål er samhandling, rekruttering og informasjonsflyt 
mellom Nord universitet og praksisfeltet. 
Powerpoint presentasjoner er delt på teamsrom for Utdanningsutvalget. 
 
Sak 23/23 
Det er nedsatt gruppe som skal arbeide med Policy og tilnærming til Chat roboter og kunstig 
intelligens ved Nord universitet 
Det kommer nye ting hele tiden innenfor området og utfordring er hvordan vi skal bruke og 
hvordan vi skal bruke dette klokt? Har kartlagt område samt definert mandat for gruppe som 
skal arbeid med dette videre. Vi bør snu fokus fra fuskefokus til noe man kan bruke. Gruppa 
har i sitt mandat å utvikle kurs evt få kurs fra andre. 
 
Sak 24/23 
Det er sendt inn rekordmange søknader fra Nord universitet og har fått gjennomslag for alle 
disse. Bør ha litt mer tid å se på søknadene for å unngå at disse blir for lik, og for å unngå 
konkurranse innad. 
 
Eventuelt 
Det ble informert om konferanse for høgare utdanning 2023 (hkdir.no), lenke til 
arrangementet er lagt ut i chat for møtet. 
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Arkivsak-dok. 22/02074-3 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Anne-Lovise Reiche  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

Utdanningsutvalget 14.09.2023 
   

 
 

OPPFØLGING AV RIKSREVISJONENS UNDERSØKELSE AV UH-INSTITUSJONENES 
ARBEID MED Å FORBEDRE KVALITETEN I STUDIEPROGRAMMENE - RAPPORT 
PUBLISERT 27.06.2023 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tilrår oppfølging av Riksrevisjonens undersøkelse i tråd med diskusjoner i 
møtet.  
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Saksframstilling 
Bakgrunn 
Riksrevisjonen meldte i brev 01.11.2020 at de hadde besluttet å gjennomføre en forvaltningsrevisjon 
om kvalitet i høyere utdanning. Målet med revisjonen vår å undersøke om universiteter og høyskoler 
legger til rette for å videreutvikle kvaliteten i studieprogrammene, og vurdere hvor godt statlige 
virkemidler støtter opp under dette arbeidet.  
 
Alle statlige og private universiteter og høyskoler inngikk i revisjonen. Undersøkelsen omhandlet 
studieprogrammene for bachelor- og masterutdanningene. Det ble opplyst at revisjonen i hovedsak 
ville gjelde perioden 2016– 2020., og datainnsamlingen ville bli gjennomført i løpet av 2021.   
 
Følgende data ble etterspurt (sitat): 

1. Periodiske evalueringer av studieprogrammer - de 5 siste som ble gjennomført i 2019. Vi er 
kjent med at de periodiske evalueringene samlet sett består av flere prosesser og 
dokumenter. Vi ønsker primært en hovedrapport/sluttrapport og oppfølgingsrapport som er 
laget i etterkant.  

2. Kriterier og mal for dokumentasjon av de ansattes utdanningsfaglig kompetanse (jf. § 1-1 i 
forskrift om ansettelse og opprykk i undervisnings- og forskerstillinger)  

3. Retningslinjer/normer for arbeidsplanlegging/bruk av arbeidsplaner for vitenskapelig 
ansatte. Vi er kjent med at det er noe ulik praksis og begrepsbruk her. Vi er interessert i 
dokumenter som viser institusjonens/fakultetenes retningslinjer for fordeling av arbeidstid på 
hovedoppgaver for ansatte i undervisnings- og forskerstillinger. Vi ønsker også dokumenter 
som viser hvordan det beregnes hvilken uttelling undervisning gir opp mot fordelingen av 
arbeidstid.  

4. Mal for arbeidsplaner for vitenskapelig ansatte  
Eventuelt, hvis det foreligger:  
5. Interne tidsbruksundersøkelser eller andre former for oversikter over tidsbruk på ulike 

oppgaver blant vitenskapelig ansatte fra perioden 2016–2020  
6. Interne analyser av studiegjennomføring og ulike former for frafall (omvalg vs. dropout osv.) i 

perioden 2016–2020  
7. Eksterne undersøkelser av institusjonens kvalitet i studieprogram gjennomført i perioden 

2016–2020, herunder læringsmiljø  
8. Internrevisjonsrapporter som omhandler kvalitet i utdanningen  

 
Riksrevisjonens rapport ble publisert 27. juni 2023 og samtidig oversendt til Stortinget, hvor den skal 
til komitébehandling og deretter debatt og vedtak. Hele rapporten kan leses her; Dokument 3 (2022-
2023) (riksrevisjonen.no) 
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I forbindelse med publisering av rapporten leser vi følgende på Riksrevisjonens websider 
(kilde: Universitet og høgskular prioriterer ikkje kvalitetsarbeid (riksrevisjonen.no));  
 
 
Overordna vurdering: Ikkje tilfredsstillande 

 

Konklusjonar 

Institusjonane har utfordringar med å leggje til rette for utviklingsarbeid, mellom anna fordi dei ikkje 
prioriterer eller legg godt nok til rette for kollektivt kvalitetsarbeid i studieprogramma 

• Institusjonane har jobba mykje med å få på plass kvalitetssystem. 
• Leiinga i institusjonane oppfattar kvalitetssystemet som eit sentralt verkemiddel for å 

identifisere utviklingsbehov i emne og studieprogram. 
• Institusjonane innhentar systematisk informasjon frå relevante kjelder for å kunne å 

identifisere utviklingsbehov og -moglegheiter. 
• Tilsette opplever at kvalitetssystema i praksis ikkje er så nyttige når det gjeld å vidareutvikle 

studieprogramma. Dette kjem blant anna av omfattande rapporteringsrutinar og 
spørjeundersøkingar til studentar som blir gjennomført rutinemessig sjølv når informasjonen 
som blir henta, erfaringsvis ikkje er nyttig. 

• Kvalitetsutviklinga i studieprogramma er ikkje i tilstrekkeleg grad basert på ein kollektiv og 
heilskapleg innsats. 

• Institusjonane har problem med å setje av og skjerme tid til utviklingsarbeidet. 

Andelen studentar som fullfører på normert tid har auka, men det er framleis mange som bruker lang 
tid på studia 

• Det har vore lite endring i kor mange studiepoeng kvar student i gjennomsnitt oppnår per 
studieår. 

• Det er ein tydeleg auke i andelen studentar som fullfører bachelorgraden og mastergraden på 
normert tid, men framleis er det 44 prosent av studentane som ikkje fullfører på normert tid. 

• Institusjonane har stor merksemd mot studiegjennomføring. 
• Institusjonane ser arbeidet med å vidareutvikle kvaliteten i studieprogramma som viktig for å 

betre studiegjennomføringa. 

Det har vore lite endring over tid i bruken av undervisnings- og vurderingsformer, og læringsformer 
som skal styrkje arbeidslivsrelevansen 

• Det er også ulikheiter innanfor same type studieprogram. 
• Førelesing dominerer som undervisningsform i heile perioden, men som regel i kombinasjon 

med andre arbeidsformer. 
• Andelen emne som inneheld minst éi studentaktiv undervisningsform, har auka lite. 
• Det er stor variasjon mellom ulike studieprogram – også innanfor same utdanningstype – i 

bruken av studentaktive undervisningsformer. 
• Bruken av digitale verktøy varierer mellom studieprogramma innanfor same fagområde. 
• Det har vore lite endring i kva vurderingsformer som ifølje emnebeskrivingane er mest brukte. 
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• Studentane er misfornøgde med tilknytinga til arbeidslivet i studieprogramma. 
• Det er variasjon både mellom fagområde og innanfor fagområde når det gjeld korleis 

studentane vurderer moglegheitene for å jobbe med prosjekt eller oppgåver i samarbeid med 
arbeidslivet. 

Krava til det systematiske kvalitetsarbeidet i lov og forskrift, og operasjonaliseringa av desse krava 
ved institusjonane, har gitt mange institusjonar omfattande kvalitetssystem 

• Det kan vere krevjande for institusjonane å oppfylle krava til det systematiske 
kvalitetsarbeidet i regelverket utan at det blir komplekst og ressurskrevjande. 

• Det er døme på system som gir den same informasjonen år etter år utan at det kjem til nytte i 
kvalitetsutviklinga i studieprogramma. 

• Det er også døme på at tilsette opplever at rapporteringskrava i kvalitetssystemet ikkje 
bidreg til kvalitetsutvikling, men snarare kjem i konflikt med tid til undervisning og vurdering. 

Dei nasjonale kvalitetsprogramma gir merksemd til utdanningskvaliteten, men stimulerer i avgrensa 
grad til kvalitetsutvikling hos andre enn prosjekta som får støtte 

• Søknadsaktiviteten og tildelinga av midlar er ujamt fordelt mellom institusjonane og dei ulike 
fagområda. 

• Dei fleste institusjonane er positive til kvalitetsprogramma, men fleire ønskjer større 
utlysingar, auka vektlegging av overordna mål og at programma i større grad tek omsyn til 
kompleksiteten i sektoren, slik at alle studieprogramma kan nytte ordningane. 

• Det er mange søknader til kvalitetsprogramma. 
• Kvalitetsprogramma skal fremje kvalitetsutvikling gjennom at prosjekta som får støtte, 

spreier kunnskap og ny utdanningspraksis til andre studieprogram. Undersøkinga viser at det 
er vanskeleg å nå ambisjonen om spreiing. 

Tilrådingar - Vi tilrår Kunnskapsdepartementet 

• å følgje opp at institusjonane stimulerer til og legg til rette for kvalitetsutvikling i 
studieprogramma 

• å vurdere om endringar i regelverk, tilsyn og rettleiing kan bidra til at kvalitetssystema til 
institusjonane får ei føremålstenleg innretning 

• å leggje betre til rette for at gode erfaringar og resultat frå utviklingsprosjekta kan spreiast 
på ein betre måte 

Vi tilrår også Kunnskapsdepartementet å samarbeide med utdanningsinstitusjonane om 

• å leggje betre til rette for at undervisarane skal kunne arbeide med kvalitetsutvikling i 
studieprogramma 

• å leggje til rette for betre læring på tvers av studieprogramma, mellom anna når det gjeld 
undervisnings- og vurderingsformer og læringsformer som kan styrkje arbeidslivsrelevansen 

• å vurdere verkemiddel for at fleire studentar gjennomfører studium effektivt, og samstundes 
sørgje for at det er mogleg å studere i ulike livssituasjonar 

 
Drøfting 
Utdanningsutvalget inviteres til å drøfte hvordan Nord universitet ved Utdanningsavdelingen og 
fakultetene kan følge opp Riksrevisjonens rapport. 
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Arkivsak-dok. 19/03658-53 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Margrethe Mørkved Solli  

 
Utdanningsutvalget 14.09.2023 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

TILBAKEMELDINGSSYSTEMER OG AVVIKSSYSTEM INNENFOR 
UTDANNINGSOMRÅDET 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget ber prorektor utdanning følge opp tilbakemeldinger gitt i møtet.  
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det er reist spørsmål om Nord universitet har gode nok systemer for tilbakemelding på avvik 
innenfor utdanningsområdet. I denne saken presenteres alternativene for å gi tilbakemelding på 
opplevd kvalitet i utdanningen, samt hvordan melde om avvik.  

Både studenter, ansatte og andre med tilknytning til universitetet har mulighet for å gi 
tilbakemelding på utdanningskvaliteten.  

Oversikten er ment å gi et grunnlag for diskusjon om hvorvidt avvikssystemet er tilstrekkelig. 

 

System for innmelding Avsender  Mottaker og videre håndtering 
Emneevaluering  
Midtveis og/eller sluttevaluering 
på opplevd kvalitet i emnet, enten 
gjennom digitalt nettskjema, eller 
annen tilbakemeldingsform.  
 
 

Student på emne Emneansvarlig. 
 
Brukes som grunnlag til forbedring av 
emnet,  som grunnlag i emnerapport 
og i det årlige studieplanarbeidet 
 

Studiebarometeret: 
Nasjonal digital 
spørreundersøkelse om opplevd 
kvalitet på studieprogram og 
læringsmiljø.  
 

Andreårsstudenter 
på bachelor og 
master og 
femteårsstudenter 

NOKUT videreformidler til 
universitetet, fakultetet, 
fellesadministrative enheter i Nord.  
 
Brukes som grunnlag til forbedring av 
emner og studieprogram, 
kvalitetsrapportering og 
omdømmebygging.  

Studieprogramevaluering: 
Møter mellom tillitsvalgte i 
klasse/kull og SPA/emneansvarlige 
om helhetlig kvalitet i 
studieprogrammet. 

Student 
Emneansvarlig/  
undervisere på 
studieprogrammet 
 

Studieprogramansvarlig og fakultetet. 
 
Brukes som grunnlag til forbedring av 
studieprogrammet,  
studieprogramrapport og i det årlige 
studieplanarbeidet, evt re-
akkreditering av studieprogram. 
 

Kulltillitsvalgt 
Henvendelser fra klassen via 
tillitsvalgt om kvalitet i emner- og 
studieprogram 

Kulltillitsvalgt Emneansvarlig og SPA. 
 
Brukes som grunnlag til forbedring av 
emner og studieprogram. 

Studieprogramråd 
 
Rådgivende organ overfor lokalt 
utdanningsutvalg i saker som 
vedrører studieprogrammet, 
herunder dets kvalitet, faglige og 
pedagogiske profil, innhold, 
struktur og gjennomføring.  

Student 
Ansatt 
Praksisfeltet 
Eksterne 
 

Studieprogramansvarlig og fakultetet. 
 
Brukes som grunnlag i 
studieprogramrapport og i det årlige 
studieplanarbeidet, evt re-
akkreditering av studieprogram. 
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Kvalitetsrapporter 
Emnerapport 
Studieprogramrapport 
Fakultetsrapport 
Rapport til styret 

 
Emneansvarlig 
SPA 
Dekan 
Studiedirektør 

Kvalitetsrapportene gir universitetets 
styre og ledelse, og andre 
interessenter en framstilling av 
kvalitetsarbeidet ved institusjonen. 

Si ifra 
Nettskjema for ansatte og 
studenter om kritikkverdige 
forhold: 
 
Ros og ris knyttet til 
studiehverdagen 
 
 
 
 
Varsling av kritikkverdige forhold 
(Henvendelse mulig også per 
telefon/e-post og som anonym) 
 
 
 
 
Seksuell trakassering 
(Henvendelse mulig også per 
telefon/e-post og som anonym) 
 

Studenter og 
ansatte 
 
 

 
 
 
 
 
Team Læringsmiljø i studiedirektørens 
stab.  
Videreformidler tilbakemeldingen til 
riktig mottaker og følger opp saker 
også i LMU. 
 
Seniorrådgiver/jurist Astrid Haugskott 
Dahl. 
Saken håndteres i tråd med 
universitetets retningslinjer for 
varslingssaker.  
 
 
Seniorrådgiver/jurist Astrid Haugskott 
Dahl. 
Saken håndteres i tråd med 
universitetets retningslinjer for 
varslingssaker.  

Studentombud 
Henvendelser per e-post, telefon, 
og det er mulighet for 
timebestilling. 

Studenter Studentombudet er en uavhengig og 
nøytral bistandsperson som gir 
studenter ved Nord universitet råd og 
hjelp i saker knyttet til 
studiesituasjonen. 

Formelle henvendelser: 
 
Begrunnelse og klage å eksamen: 
Sendes via Studentweb. 
Direktekontakt med sensor ved 
muntlig eksamen. 
 
Klage på formell feil på eksamen: 
epost til postmottak@nord.no. 
 
Begrunnelse eller klage på opptak 
Klage på opptak: Nettskjema  
 
Begrunnelse for opptak: 
epost til opptak@nord.no 

Studenter   
 
 
Sensor/klagesensor 
 
 
 
Saksbehandler eksamen lager sak til 
Nemda for studentsaker  
 
Saksbehandler Opptak lager sak til 
Nemda for studentsaker. 
 
Saksbehandler Opptak svarer ut ihht 
gjeldende regelverk. 

UU, LMU og IU Studenter Sekretariat for utvalgene og nemda. 
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Nemda for studentsaker 
 
Behandler saker som påvirker 
kvalitet i emner og studieprogram, 
og håndtering av saker tilknyttet 
utdanningsområdet  

Ansatte  
 

 
Beslutninger og oppfølgingssaker 
overføres til linjen saken tilhører.  

Kontakt oss 
https://www.nord.no/om/kontakt-
oss  
samleside med diverse 
kontaktinformasjon, samt lenke til 
«Si ifra» og «Studentombud»  

Alle   
 

Uformelle henvendelser 
Muntlige henvendelser, sms, e-
post etc. 

Studenter 
Ansatte 
 

Fakulteter og fellesadministrative 
tjenester. 
Følger opp saken lokalt, evt henviser 
videre.  
 

 

Drøfting 

Som tabellen viser, er et bredt spekter av type tilbakemeldinger og system for å gi tilbakemelding. 
Nord universitet er i ferd med å gå til innkjøp av nytt kvalitetssystem som skal dekke hele 
virksomheten, ikke bare utdanningsområdet. Avviksmeldingssystem vil være en viktig del av det nye 
systemet.  

Gode prosessbeskrivelser og rutiner for håndtering er viktig for å sikre kvalitet. Likevel vil 
universitetet være sårbare for menneskelig svikt. Mangelfull kompetanse eller kjennskap til 
gjeldende regelverk kan være en årsak til dette, eksempelvis som følge av for dårlig opplæring av 
nytilsatte. Både utvikling av ulike kvalitetsdokumenter, forankring av kvalitetsarbeidet og opplæring 
av ansatte som er involvert i arbeidet er en kontinuerlig prosess.  

Nord universitetet byttet web-løsning våren 2023. Omlegging av nord.no har ført til at informasjon er 
å finne på andre steder enn den var tilgjengelig før. Strukturen er ny, og for å få opp ønsket 
informasjon må en i større grad søke etter innhold på ny web, sammenlignet med gammel web. Det 
er også fortsatt en del feil eller mangler i kjølevannet av ny web som skaper utfordringer i visningene 
på websidene.  

Kvalitetsrapportene kan nok også brukes mere aktivt til å belyse kvalitetsutfordringer, både i emner - 
og studieprogram, samt i andre deler av kvalitetsarbeidet hvor fellesadministrative støttetjenester 
har ansvar. Hensikten må være å forbedre utdanningskvaliteten i det store og hele, og samtidig 
unngå at det blir gjentakende feil.  

 

Innspill til diskusjon: 

• Innspill til funksjonalitet i avvikshåndtering i nytt kvalitetssystem? 
• Hvordan kan vi sikre bedre kunnskap om kvalitetsarbeidet rundt utdanningene (gjelder både 

vitenskapelig- og administrativt ansatte)? 
• Hvordan kan vi bruke kvalitetsrapportene til å skape bedre grunnlag for styrke det systematiske 

kvalitetsarbeidet rundt utdanningene? 
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Arkivsak-dok. 16/01227-28 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Alf Magne Jacobsen  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

OPPFØLGING AV KD`S TILBAKEMELDING FRA ETATSSTYRINGSMØTE 10.06.23 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar muntlig redegjørelse for KD`s tilbakemelding fra etatsstyringsmøte 
10.06.23, til orientering. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sammendrag 
Det vil bli gitt en muntlig orientering om KD`s tilbakemelding fra etatsstyringsmøtet 10.06.23 
i møtet. 
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Arkivsak-dok. 23/00146-12 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Anne-Lovise Reiche  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

Utdanningsutvalget 14.09.2023 
   

 
 

FORENKLET AKKREDITERING AV ÅRSSTUDIUM SOM ER IDENTISK MED FØRSTE ÅR PÅ 
BACHELORGRAD; ÅRSSTUDIUM I BIOLOGI (FBA) - ORIENTERING TIL UU 14.09.2023 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
 
  

26/136



27/23 Forenklet akkreditering av årsstudium som er identisk med første år på bachelorgrad; Årsstudium i biologi (FBA) - orientering til UU 14.09.2023 - 23/00146-12 Forenklet akkreditering av årsstudium som er identisk med første år på bachelorgrad; Årsstudium i biologi (FBA) - orientering til UU 14.09.2023 : Forenklet akkreditering av årsstudium som er identisk med første år på bachelorgrad; Årsstudium i biologi (FBA) - orientering til UU 14.09.2023

  

Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det vises til orienteringssakene på 22/2023 på Utdanningsutvalgets møte 20.06.2023 hvor det ble 
orientert om kvalitetssystem-prosesser (KSS) for blant annet studieportefølje samt etablering og 
akkreditering av nye studieprogram.  
 
I samme møte ble det i sak 23/2023 presentert egen kvalitetssystem-prosess for forenklet 
akkreditering av årsstudium, som er identisk med første studieår på eksisterende akkrediterte 
bachelorprogram. Nedenfor er figur som viser forenklet prosess.  
 

 
 
Bakgrunn for saken er at FBA henvendte seg til Utdanningsavdelingen helt i starten på mai. 
Fakultetet ønsker å etablere og dermed tilby årsstudium som er identisk med 1. studieår på 
eksisterende bachelorprogram, begrunnet i ønske om økt rekruttering. Utdanningsavdelingen har 
utformet forenklet akkrediteringsprosess for slike tilfeller (vi forventer flere) og tilhørende 
søknadsmal, som ble formidlet til FBA.  
 
Den forenklede akkrediteringsprosessen er nå forankret i Retningslinjer for etablering og 
akkreditering av nytt studieprogram ved Nord universitet. I tillegg er det utformet egne retningslinjer 
for den forenklede akkrediteringsprosessen. Dette ble godkjent av rektor 07.07.2023. Retningslinjene 
er vedlagt her.  I disse inngår følgende forutsetninger; 
 

a) Bachelorprogrammet eksisterer fra før og er akkreditert ved etablering. 
b) Første år på bachelorprogrammet har innhold og sammensetning som passer til et 

årsstudium, det vil si må kunne fungere som en selvstendig enhet.  
c) Årsstudiet må ha samme navn som bachelorprogrammet, eller dekkende navn 

innenfor samme fagområde.  
d) Årsstudiet må være helt identisk med første år på bachelorprogrammet, dvs tilbys på 

samme studiested, samme opptakskrav, samme undervisningsspråk samt inneholde 
samme emner med identisk undervisning og vurdering. 

e) Årsstudiet skal kunne innpasses i bachelorprogrammet. 
 
FBA oversendte 2. juni forenklet søknad om akkreditering av Årsstudium i biologi. Søknaden er 
utformet i tråd med ovennevnte mal og svarer ut alle spørsmål, og søknaden bekrefter samtidig at 
Årsstudium i biologi imøtekommer alle forutsetning nevnt ovenfor (punkt a-e).  
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Årsstudium i biologi er identisk med første studieår på Bachelor i biologi, slik studiemodellen 
nedenfor viser. Fakultetet gjør oppmerksom på at dette er ny studiemodell fra høst 2024.  
 

 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Retningslinjer for etablering og akkreditering av nytt studieprogram ved Nord universitet – revidert 
07.07.2023 
Retningslinjer for forenklet akkreditering av årsstudium som inngår i akkreditert bachelorprogram – 
vedtatt 07.07.2023 
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RETNINGSLINJER FOR ETABLERING OG AKKREDITERING AV NYTT 
STUDIEPROGRAM VED NORD UNIVERSITET  
 

Fastsatt av gjennom rektorvedtak 15/1015-13 den 18. mars 2016. Justert gjennom rektorvedtak 19/00440-1 den 
den 06.02.2019. Bestemmelsene hadde opprinnelig navn Reglement for etablering av studier og godkjenning av 
studieplaner ved Nord universitet. I de nye retningslinjene er godkjenning av studieplaner tatt ut (hjemlet i 
Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet), mens begrepet akkreditering er tatt inn samt bruk av 
ekstern fagekspertise. Retningslinjene er oppdatert ved rektorvedtak den 7. juli 2023, med bestemmelser om 
egne retningslinjer for forenklet akkrediteringsprosess for årsstudium som inngår i allerede akkreditert 
bachelorgrad. Retningslinjene inngår som en del av universitetet kvalitetssikringssystem.  
 
 
Styrende bestemmelser for etablering og akkreditering av nytt studieprogram  
Nord universitet har selvakkrediteringsrett, dvs rett til selv å akkreditere nye studietilbud. Dette  
gjelder alle nivåer opp til og med doktorgradsnivået. Likevel er det en rekke styrende bestemmelser, 
der den til enhver tid siste versjon er gjeldende:  
 

• LOV-2005-04-01-15: Lov om universiteter og høyskoler (universitets- og høyskoleloven)  
• FOR-2017-11-08-1846: Forskrift om Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk for livslang læring og 

om henvisningen til Det europeiske kvalifikasjonsrammeverket for livslang læring (Forskrift om 
NKR og EQF)  

• FOR-2006-06-30-859: Forskrift om skikkethetsvurdering i høyere utdanning  
• FOR-2010-02-01-96: Forskrift om kvalitetssikring og kvalitetsutvikling i høyere utdanning  
• og fagskoleutdanning (Studiekvalitetsforskriften)  
• FOR-2017-02-07-137: Forskrift om tilsyn med utdanningskvaliteten i høyere utdanning 

(Studietilsynsforskriften)  
• NOKUTs veileder til Studietilsynsforskriften: https://www.nokut.no/siteassets/akkreditering-

hu/17-04127-2_sokerveiledning_akkreditering_studietilbud.pdf  
• FOR-2005-12-16-1574: Forskrift om grader og yrkesutdanninger, beskyttet tittel og normert 

studietid ved universiteter og høyskoler  
• FOR-2005-12-01-1392: Forskrift om krav til mastergrad  
• FOR-2017-01-06-13: Forskrift om opptak til høyere utdanning  
• FOR-2017-06-22-1197: Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet  
• Aktuelle nasjonale rammeplaner og eventuelle forskrifter og retningslinjer til disse  

 
Etableringsprosessen for nye studier er todelt; første trinn er selve etableringen og deretter andre trinn 
selve akkrediteringen, det vi den faglige godkjenningen av nytt studieprogram.  
 
Etablering av nytt studieprogram  
Disse bestemmelsene gjelder ved etablering av studieprogrammer på lavere grad og opp til og med 
mastergrad.  
 
LOV-2005-04-01-15: Lov om universiteter og høyskoler (universitets- og høyskoleloven) slår fast i § 3-3 
(om faglige fullmakter) at institusjoner som er akkreditert som universitet, har fullmakt til selv å 
bestemme hvilke fag og emner institusjonen skal tilby, og som skal inngå i grunnlaget for en grad eller 
yrkesutdanning fastsatt med hjemmel i lovens § 3-2 (om grader, yrkesutdanninger og titler). 
 
FOR-2005-12-16-1574: Forskrift om grader og yrkesutdanninger, beskyttet tittel og normert studietid 
ved universiteter og høyskoler slår fast i § 9 Nord universitet sine rettigheter til å tildele grader og 
yrkesutdanninger med normert tid som angitt: 

OR'°universitet

RETNINGSLINJER FOR ETABLERING OG AKKREDITERING AV NYTT
STUDIEPROGRAM VED NORD UNIVERSITET
Fastsatt av gjennom rektorvedtak 15/1015-13 den 18. mars 2016. Justert gjennom rektorvedtak 19/00440-1 den
den 06.02.2019. Bestemmelsene hadde opprinnelig navn Reglement for etablering av studier og godkjenning av
studieplaner ved Nord universitet. I de nye retningslinjene er godkjenning av studieplaner tatt ut (hjemlet i
Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet), mens begrepet akkreditering er tatt inn samt bruk av
ekstern fagekspertise. Retningslinjene er oppdatert ved rektorvedtak den 7. juli 2023, med bestemmelser om
egne retningslinjer for forenklet akkrediteringsprosess for årsstudium som inngår i allerede akkreditert
bachelorgrad. Retningslinjene inngår som en del av universitetet kvalitetssikringssystem.

Styrende bestemmelser for etablering og akkreditering av nytt studieprogram
Nord universitet har selvakkrediteringsrett, dvs rett t i l selv å akkreditere nye studietilbud. Dette
gjelder alle nivåer opp ti l og med doktorgradsnivået. Likevel er det en rekke styrende bestemmelser,
der den ti l enhver t id siste versjon er gjeldende:

• LOV-2005-04-01-15: Lov om universiteter og høyskoler (universitets- og høyskoleloven)
• FOR-2017-11-08-1846: Forskrift om Nasjonalt kvalifikasjonsrammeverk for livslang læring og

om henvisningen ti l Det europeiske kvalifikasjonsrammeverket for livslang læring (Forskrift om
NKR og EQF)

• FOR-2006-06-30-859: Forskrift om skikkethetsvurdering i høyere utdanning
• FOR-2010-02-01-96: Forskrift om kvalitetssikring og kvalitetsutvikling i høyere utdanning
• og fagskoleutdanning (Studiekvalitetsforskriften)
• FOR-2017-02-07-137: Forskrift om tilsyn med utdanningskvaliteten i høyere utdanning

(Studietilsynsforskriften)
• NOKUTs veileder ti l Studietilsynsforskriften: https:/ /www.nokut.no/siteassets/akkreditering-

hu/17-04127-2_sokerveiledning_akkreditering_studietilbud.pd f
• FOR-2005-12-16-1574: Forskrift om grader og yrkesutdanninger, beskyttet t i t tel og normert

studietid ved universiteter og høyskoler
• FOR-2005-12-01-1392: Forskrift om krav ti l mastergrad
• FOR-2017-01-06-13: Forskrift om opptak ti l høyere utdanning
• FOR-2017-06-22-1197: Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet
• Aktuelle nasjonale rammeplaner og eventuelle forskrifter og retningslinjer t i l disse

Etableringsprosessen for nye studier er todelt; første trinn er selve etableringen og deretter andre trinn
selve akkrediteringen, det vi den faglige godkjenningen av nytt studieprogram.

Etablering av nytt studieprogram
Disse bestemmelsene gjelder ved etablering av studieprogrammer på lavere grad og opp ti l og med
mastergrad.

LOV-2005-04-01-15: Lov om universiteter og høyskoler (universitets- og høyskole/oven) slår fast i§ 3-3
(om faglige fullmakter) at institusjoner som er akkreditert som universitet, har fullmakt t i l selv å
bestemme hvilke fag og emner institusjonen skal tilby, og som skal inngå i grunnlaget for en grad eller
yrkesutdanning fastsatt med hjemmel i lovens§ 3-2 (om grader, yrkesutdanninger og titler).

FOR-2005-12-16-1574: Forskrift om grader og yrkesutdanninger, beskyttet t i t tel og normert studietid
ved universiteter og høyskoler slår fast i § 9 Nord universitet sine rettigheter t i l å tildele grader og
yrkesutdanninger med normert t id som angitt:
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 Grader:  
1. Høgskolekandidat, normert studietid 2 år.  
2. Bachelor, normert studietid 3 år.  
3. Master, normert studietid 1 ½–2 år.  
4. Master, normert studietid 5 år.  
5. Philosophiae doctor (ph.d.), normert studietid 3 år. 
6. Doctor philosophiae (dr.philos.)  

 
Yrkesutdanning:  

1. Grunnskolelærerutdanningene for 1.–7. trinn og 5.–10. trinn, normert studietid 4 år.  
2. Faglærerutdanning, normert studietid 4 år. 

 
FOR-2017-06-22-1197: Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet inneholder flere 
bestemmelser som berører etablering og akkreditering av nytt studieprogram; 
 

§ 2.1 Grader og yrkesutdanninger (Nord universitet kan tildele grader og yrkesutdanninger i 
tråd med ovennevnte forskrift om grader og yrkesutdannninger. Nord universitet kan i tillegg 
tilby studier av annet omfang, blant annet videreutdanninger og påbyggingsstudier som bygger 
på avsluttet 2-årig, 3-årig eller 4-årig utdannning)  
 
§ 2.3 Krav til graden høgskolekandidat (oppnås ved fullført 2-årig utdanning på 120 studiepoeng 
med egen studieplan godkjent av rektor)  
 
§ 2.3 Krav til graden bachelor (konkrete krav til fagspesifikk bachelor og sammensatt bachelor)  
 
§ 2.4 Krav til graden master (henviser direkte til forskrift om krav til mastergrad)  
 
§ 3.2 Studieportefølje: Her framgår at styret vedtar etablering av alle studieprogram på mer enn 
30 studiepoeng. Dekan ved det enkelte fakultet vedtar etablering av studieprogram på 30 
studiepoeng eller mindre. Videre framgår at alle studieprogram må tilfredsstille gjeldende krav 
for akkreditering av studier fastsatt av NOKUT.  
 
§ 3-3 Studieplaner: Her framgår at rektor vedtar akkreditering av nye studieprogrammer ved 
Nord universitet (over 30 studiepoeng), mens dekan ved det enkelte fakultet akkrediterer 
studieprogrammer på 30 studiepoeng eller mindre. Videre framgår av forskriften at 
studieprogrammer regulert av nasjonale rammeplaner kan fastsettes av dekan. Akkreditering av 
studieprogrammer ved nasjonale rammeplaner skal, etter dette reglement, likevel godkjennes 
av rektor. 
 

Styret behandler søknad om etablering av nytt studieprogram (over 30 studiepoeng) senest 1 år før 
planlagt oppstart, slik at nytt studieprogram kan inngå i studieporteføljen for kommende studieår. 
Søknad oversendes av dekan på aktuelt fakultet til Studieavdelingen. 
 
Som grunnlag for søknaden utarbeider fakultetet en SEFØ-analyse (strategi, etterspørsel, faglig 
bærekraft, økonomi), som vedlegges søknaden. Videre må søknaden inneholde en god beskrivelse av 
studieprogrammet og det faglige innholdet, samt en vurdering av følgende forhold;  

• Overordnet strategi  
• Etterspørsel  
• Fagmiljø  
• Økonomi 

 
Dekan behandler etablering av nytt studieprogram på 30 studiepoeng eller mindre i god tid før vedtak 
av studieporteføljen for kommende studieår. Grunnlag for etableringen er samme som for 
studieprogrammer over 30 studiepoeng. 

Grader:
1. Høgskolekandidat, normert studietid 2 år.
2. Bachelor, normert studietid 3 år.
3. Master, normert studietid 1 ½-2 år.
4. Master, normert studietid 5 år.
5. Philosophiae doctor (ph.d.}, normert studietid 3 år.
6. Doctor philosophiae (dr.philos.)

Yrkesutdanning:
1. Grunnskolelærerutdanningenefor 1.-7. trinn og 5.-10. trinn, normert studietid 4 år.
2. Faglærerutdanning, normert studietid 4 år.

FOR-2017-06-22-1197: Forskrift om studier og eksamen ved Nord universitet inneholder flere
bestemmelser som berører etablering og akkreditering av nytt studieprogram;

§ 2.1 Grader og yrkesutdanninger (Nord universitet kan tildele grader og yrkesutdanninger i
tråd med ovennevnte forskrift om grader og yrkesutdannninger. Nord universitet kan i tillegg
tilby studier av annet omfang, blant annet videreutdanninger og påbyggingsstudier som bygger
på avsluttet 2-årig, 3-årig eller 4-årig utdannning)

§ 2.3 Krav til graden høgskolekandidat (oppnås ved fullført 2-årig utdanning på 120 studiepoeng
med egen studieplan godkjent av rektor)

§ 2.3 Krav til graden bachelor (konkrete krav til fagspesifikk bachelor og sammensatt bachelor)

§ 2.4 Krav til graden master (henviser direkte til forskrift om krav til mastergrad)

§ 3.2 Studieporte/ølje: Her framgår at styret vedtar etablering av alle studieprogram på mer enn
30 studiepoeng. Dekan ved det enkelte fakultet vedtar etablering av studieprogram på 30
studiepoeng eller mindre. Videre framgår at alle studieprogram må tilfredsstille gjeldende krav
for akkreditering av studier fastsatt av NOKUT.

§ 3-3 Studieplaner: Her framgår at rektor vedtar akkreditering av nye studieprogrammer ved
Nord universitet (over 30 studiepoeng), mens dekan ved det enkelte fakultet akkrediterer
studieprogrammer på 30 studiepoeng eller mindre. Videre framgår av forskriften at
studieprogrammer regulert av nasjonale rammeplaner kan fastsettes av dekan. Akkreditering av
studieprogrammer ved nasjonale rammeplaner skal, etter dette reglement, likevel godkjennes
av rektor.

Styret behandler søknad om etablering av nytt studieprogram (over 30 studiepoeng) senest l år før
planlagt oppstart, slik at nytt studieprogram kan inngå i studieporteføljen for kommende studieår.
Søknad oversendes av dekan på aktuelt fakultet til Studieavdelingen.

Som grunnlag for søknaden utarbeider fakultetet en SEFØ-analyse (strategi, etterspørsel, faglig
bærekraft, økonomi), som vedlegges søknaden. Videre må søknaden inneholde en god beskrivelse av
studieprogrammet og det faglige innholdet, samt en vurdering av følgende forhold;

• Overordnet strategi
• Etterspørsel
• Fagmiljø
• Økonomi

Dekan behandler etablering av nytt studieprogram på 30 studiepoeng eller mindre i god tid før vedtak
av studieporteføljen for kommende studieår. Grunnlag for etableringen er samme som for
studieprogrammer over 30 studiepoeng.
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Akkreditering av nytt studieprogram  
Alle nyetablerte studieprogram over 30 studiepoeng skal gjennomgå en full akkrediteringsprosess i 
henhold til alle nasjonale krav i Studiekvalitets- og Studietilsynsforskriften og veiledning til denne. 
Dekan ved det aktuelle fakultet har ansvar for søknad om akkreditering. Søknad godkjennes av rektor 
etter behandling i det sentrale Utdanningsutvalget. Ved akkreditering skal det trekkes inn ekstern 
fagekspertise.  
 
For etablering av årsstudium som inngår i eksisterende akkreditert bachelorprogram, gjelder forenklet 
akkrediteringsprosess i tråd med egne retningslinjer for dette. 
 
Alle nyetablerte studieprogram på 30 studiepoeng eller mindre skal gjennomgå akkrediteringsprosess i 
henhold til nasjonale krav i Studiekvalitets- og Studietilsynsforskriften og veiledning til denne. 
Prosessens omfang tilpasses studiets omfang og nivå. Akkrediteringssøknad godkjennes av dekan ved 
det aktuelle fakultet etter behandling i fakultets lokale Utdanningsutvalg. 
 
 

Akkreditering av nytt studieprogram
AIie nyetablerte studieprogram over 30 studie aen skal gjennomgå en full akkrediteringsprosess i
henhold t i l alle nasjonale krav i Studiekvalitets- og Studietilsynsforskriften og veiledning t i l denne.
Dekan ved det aktuelle fakultet har ansvar for søknad om akkreditering. Søknad godkjennes av rektor
etter behandling i det sentrale Utdanningsutvalget. Ved akkreditering skal det trekkes inn ekstern
fagekspertise.

For etablering av årsstudium som inngår i eksisterende akkreditert bachelorprogram, gjelder forenklet
akkrediteringsprosess i tråd med egne retningslinjer for dette.

AIie nyetablerte studieprogram på 30 studie aen eller mindre skal gjennomgå akkrediteringsprosess i
henhold t i l nasjonale krav i Studiekvalitets- og Studietilsynsforskriften og veiledning t i l denne.
Prosessens omfang tilpasses studiets omfang og nivå. Akkrediteringssøknad godkjennes av dekan ved
det aktuelle fakultet etter behandling i fakultets lokale Utdanningsutvalg.
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RETNINGSLINJER FOR FORENKLET AKKREDITERING AV ÅRSSTUDIUM SOM 
ER IDENTISK MED FØRSTE ÅR PÅ AKKREDITERT BACHELORPROGRAM 

 

Fastsatt av gjennom rektorvedtak 19/00404-7 den 7. juli 2023.  
Retningslinjene tilhører overordnede retningslinjer for etablering og akkreditering av nye studier ved Nord 
universitet 
 
 
1. Retningslinjene for etablering og akkreditering av nye studier ved Nord universitet beskriver 

følgende om akkreditering (for studieprogram over 30 studiepoeng):  
 

Akkreditering av nytt studieprogram  
Alle nyetablerte studieprogram over 30 studiepoeng skal gjennomgå en full 
akkrediteringsprosess i henhold til alle nasjonale krav i Studiekvalitets- og 
Studietilsynsforskriften og veiledning til denne.  
Dekan ved det aktuelle fakultet har ansvar for søknad om akkreditering. Søknad godkjennes 
av rektor etter behandling i det sentrale Utdanningsutvalget. Ved akkreditering skal det 
trekkes inn ekstern fagekspertise.  
 

For etablering av årsstudium som inngår i eksisterende akkreditert bachelorprogram, gjelder 
forenklet akkrediteringsprosess i tråd med egne retningslinjer for dette. 

 
2. Under følgene forutsetninger kan forenklet akkrediteringsprosess for nytt årsstudium som er 

identisk med første år på allerede akkreditert bachelorprogram:  

a) Bachelorprogrammet eksisterer fra før og er akkreditert ved etablering. 
b) Første år på bachelorprogrammet har innhold og sammensetning som passer til et 

årsstudium, det vil si må kunne fungere som en selvstendig enhet.  
c) Årsstudiet må ha samme navn som bachelorprogrammet, eller dekkende navn 

innenfor samme fagområde.  
d) Årsstudiet må være helt identisk med første år på bachelorprogrammet, dvs tilbys på 

samme studiested, samme opptakskrav, samme undervisningsspråk samt inneholde 
samme emner med identisk undervisning og vurdering. 

e) Årsstudiet skal kunne innpasses i bachelorprogrammet. 
 

3. Den forenklede akkrediteringsprosessen består av følgende trinn: 

• Fakultetet oversender en kort søknad med innhold og dokumentasjon i tråd med 
gjeldende mal utformet av Utdanningsavdelingen. Malen kan justeres ved behov og 
ved særlige behov kan mal for søknad og/eller dokumentasjon utformes konkret for 
et enkelt årsstudium. 

• Søknaden kvalitetssikres av fakultetets lokale Utdanningsutvalg dersom det 
tidsmessig er mulig, og oversendes deretter Utdanningsavdelingen med 
dekanvedtak. 

• Utdanningsavdelingen gjennomgår leveransen fra fakultetet, og ved positiv vurdering 
utarbeides rektorvedtak om akkreditering av årsstudium. 

• Rektor vurderer saken og ved godkjent akkreditering av årsstudium formidles rektors 
vedtak til fakultet, opptakskontor og kommunikasjonsenhet.  

• Årsstudiet kan nå inngå i fakultets forslag til studieportefølje. Dersom akkreditering 
skjer etter styrets vedtak om endelig studieportefølje, må rektor vurdere og deretter 
eventuelt vedta justering av endelig studieportefølje  

 

RETNINGSLINJER FOR FORENKLET AKKREDITERING AV ÅRSSTUDIUM SOM
ERIDENTISK MED FØRSTE ÅRPÅ AKKREDITERT BACHELORPROGRAM
Fastsatt av gjennom rektorvedtak 19/00404-7 den 7. juli 2023.
Retningslinjene tilhører overordnede retningslinjer for etablering og akkreditering av nye studier ved Nord
universitet

l. Retningslinjene for etablering og akkreditering av nye studier ved Nord universitet beskriver
følgende om akkreditering (for studieprogram over 30 studiepoeng):

Akkreditering av nytt studieprogram
AIie nyetablerte studieprogram over 30 studiepoeng skal gjennomgå en f u l l
akkrediteringsprosess i henhold ti l alle nasjonale krav i Studiekvalitets- og
Studietilsynsforskriften og veiledning ti l denne.
Dekan ved det aktuelle fakultet har ansvar f o r søknad om akkreditering. Søknad godkjennes
av rektor etter behandling i det sentrale Utdanningsutvalget. Ved akkreditering skal det
trekkes inn ekstern fagekspertise.

For etablering av årsstudium som inngår i eksisterende akkreditert bachelorprogram, gjelder
forenklet akkrediteringsprosess i tråd med egne retningslinjer f o r dette.

2. Under følgene forutsetninger kan forenklet akkrediteringsprosess for nytt årsstudium som er
identisk med første år på allerede akkreditert bachelorprogram:

a) Bachelorprogrammet eksisterer fra før og er akkreditert ved etablering.
b) Første år på bachelorprogrammet har innhold og sammensetning som passer ti l et

årsstudium, det vil si må kunne fungere som en selvstendig enhet.
c) Årsstudiet må ha samme navn som bachelorprogrammet, eller dekkende navn

innenfor samme fagområde.
d) Årsstudiet må være helt identisk med første år på bachelorprogrammet, dvs tilbys på

samme studiested, samme opptakskrav, samme undervisningsspråk samt inneholde
samme emner med identisk undervisning og vurdering.

e) Årsstudiet skal kunne innpasses i bachelorprogrammet.

3. Den forenklede akkrediteringsprosessen består av følgende trinn:

• Fakultetet oversender en kort søknad med innhold og dokumentasjon i tråd med
gjeldende mal utformet av Utdanningsavdelingen. Malen kan justeres ved behov og
ved særlige behov kan mal for søknad og/eller dokumentasjon utformes konkret for
et enkelt årsstudium.

• Søknaden kvalitetssikres av fakultetets lokale Utdanningsutvalg dersom det
tidsmessig er mulig, og oversendes deretter Utdanningsavdelingen med
dekanvedtak.

• Utdanningsavdelingen gjennomgår leveransen fra fakultetet, og ved positiv vurdering
utarbeides rektorvedtak om akkreditering av årsstudium.

• Rektor vurderer saken og ved godkjent akkreditering av årsstudium formidles rektors
vedtak ti l fakultet, opptakskontor og kommunikasjonsenhet.

• Årsstudiet kan nå inngå i fakultets forslag ti l studieportefølje. Dersom akkreditering
skjer etter styrets vedtak om endelig studieportefølje, må rektor vurdere og deretter
eventuelt vedta justering av endelig studieportefølje
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Arkivsak-dok. 22/02371-13 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Anne-Lovise Reiche  

 
 Møtedato 
Utdanningsutvalget 14.09.2023 14.09.2023 

 
   

 
 

STUDIEBAROMETERET 2022 - OPPFØLGING AV RESULTATER FOR NORD 
UNIVERSITET; ERFARINGSDELING GODE RESULTATER OG TILTAKSPLAN FOR 15 
IDENTIFISERTE STUDIEPROGRAMMER 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det vises til Utdanningsutvalgets møte 28.03.2023 hvor det ble orientert om resultater fra 
Studiebarometeret 2022 (sak 9/2023). Utvalget gjorde følgende vedtak; 
 

1. Utdanningsutvalget tar til orientering resultater fra Studiebarometeret 2022, og ber 
prorektor utdanning og fakultetene følge opp resultatene  fra Studiebarometeret 2022. 
Oppfølgingsarbeidet innebære derfor oppfølging av både positive områder samt områder 
med negativ tendens; praksis, organisering av studiet,  vurderingsformer, eget 
læringsutbytte, bruk av og læringsutbytte fra digitale verktøy samt tilknytning til arbeidslivet 

 

2. Utdanningsutvalget ber om orientering om iverksatt oppfølging både i regi av prorektor 
utdanning og det enkelte fakultet.  

 
Studiedirektøren sendte ut 31.03.2023 notat til fakultetsledelse vedlagt her (P360 referanse 
22/02371-11). Her var 15 studieprogram identifisert og det ble bedt om tilbakemelding på 2 forhold 
innen 01.07.2023; gode resultater for erfaringsdeling og tiltaksplan for oppfølging av identifiserte 
studieprogrammer. 
 
For erfaringsdeling av gode resultater ble det bedt om følgende; 

1. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at studieprogrammet har godt 
resultat på overordnet tilfredshet/alt i alt fornøyd? 

2. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at spesielle områder har gode 
resultater? 

 
For oppfølging av identifiserte studieprogrammer ble det bedt om tiltaksplan med tidsangivelse;  

1. Tiltaksplanen skal inneholde tiltak for forbedring av overordnet tilfredshet samt tiltak for 
områdene; praksis, organisering, vurderingsformer, eget læringsutbytte, bruk av og 
læringsutbytte fra digitale verktøy samt tilknytning til arbeidslivet. 

2. Tiltaksplanen skal implementeres fra studieåret 2023-2024. 
3. Tiltaksplanen bør drøftes i lokalt Utdanningsutvalg. 

 
De identifisert studieprogrammene har lav score på overordnet tilfredshet / alt i alt fornøyd, og 
spesielle områder som generelt har negativ tendens.  
 

Fak Studieprogram  Studiested Overordnet tilfredshet 
Studiebarometeret 2022 

Bachelor i dyrepleie Bodø 3,3 FBA 
Joint Degree Bachelor in Animal Science  Bodø 3,3 
Bachelor barnehagelærerutdanning  (nett/samling) Bodø 2,7 
Bachelor barnehagelærerutdanning (deltid) Mo i Rana 2,8 
Master grunnskolelærer 5-10 Bodø 2,8 
Master grunnskolelærer 5-10 Levanger 2,8 
Master grunnskolelærer 5-10 Mo i Rana 2,9 

FLU 

Master grunnskolelærer 1-7 Bodø 3,0 
Bachelor i sosialt arbeid Levanger 2,4 FSV 
Bachelor i journalistikk Bodø 2,6 
Bachelor i sykepleie (deltid 4 år) Vesterålen 3,0 FSH 
Bachelor i farmasi Namsos 3,2 
MBA i strategi og ledelse Stjørdal 3,5 
Bachelor i eiendomsmegling og markedsanalyser Bodø 3,6 

HHN 

Siviløkonomiutdanning (2 årig) Bodø 3,6 
Vedlagt følger tilbakemelding fra fakultetene (med unntak av FSV).  
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Prodekanene bes om å orientere kort i møtet. 
 
I tillegg inviteres utvalget til å drøfte videre i møtet felles tiltak og ikke minst hvordan dele gode 
eksempler, eksempelvis miniseminar / nettseminar, videosnutter til inspirasjon, kontaktliste med 
ressurspersoner osv.  
 
 
 
Vedlegg 
Studiebarometer 2022 – FBA: gode resultater og tiltaksplan 
Studiebarometer 2022 – FLU: gode resultater og tiltaksplan 
Studiebarometer 2022 – FSH: dekanvedtak om tiltaksplan 
Studiebarometer 2022 – FSH: gode resultater  
Studiebarometer 2022 – FSH: tiltaksplan program 1 
Studiebarometer 2022 – FSH: tiltaksplan program 2 
Studiebarometer 2022 – HHN: gode resultater  
Studiebarometer 2022 – HHN: tiltaksplan  
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Nord universitet 
FBA - Fakultet for biovitenskap og 
akvakultur  
 
INTERNT NOTAT – MED OPPFØLGING        
  
Gjelder: Studiebarometeret 2022 – erfaringsdeling av gode resultater og oppfølging av 
identifiserte studieprogram med lav score på overordnet tilfredshet samt spesielle 
områder 
 
Til 
Anne Ringen Pedersen 

Kopi til 
Levi Gårseth-Nesbakk, Anne-Lovise 
Reiche, Karoline Amundsen Wik 

  Fra: Hege Meldal 
Dato: 07.07.2023 

  

Ref: 22/02371-14/    

 

Studiebarometer 2022: Tilbakemelding på internt notat av 31. mars 2023 fra 
FBA 
 
Studieprogrammer FBA med godt resultat: generelt 
 
1. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at studieprogrammet har godt 
resultat på overordnet tilfredshet/alt i alt fornøyd?  
        -      Tett kontakt mellom studenter og forelesere/små studentgrupper 

- Praksisnær undervisning 
Faglig engasjerte undervisere 
Tilgjengelige undervisere 

- Steinkjer: InnoCamp-konseptet som bidrar til gode fagmiljø, treffpunkt med relevant 
næringsliv, og liv, røre og trivsel 
 

2. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at spesielle områder har gode 
resultater?  

- Varierte vurderingsformer 
- God sammenheng mellom undervisningsformer og vurderingsformer 
- Arbeidskrav med underveisvurdering slik at det er enklere for å studentene å vite hvor de 

står og hva som forventes/kreves 
 
 
Studieprogram  FBA med score 3.3 eller lavere i 2022 
 
FBA har to program som scorer 3.3 på totalt fornøyd med programmet. Dette gjelder Joint 
Bachelor i Animal Science og Bachelor i dyrepleie 
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Under er det summert opp tre områder på studiebarometeret hvor studentene er fornøyd, 
og tre områder det er behov for å arbeide med forbedringer.  
 
Bachelor i Dyrepleie 
 
Tre områder der programmet har scorer lavt på studiebarometeret og det er ønske om å 
jobbe med forbedringer.  

• Organiseringen av programmet slik som den administrative tilretteleggingen av 
studieprogrammet (timeplan/studieplan)  

• Kvalitet og tilgjengelighet på informasjonen om studieprogrammet 
• Forberedelse/informasjon om praksis  

 
De to førstnevnte går på hvordan studentene oppfatter informasjonen som gis på våre 
nettsider inkludert Canvas, samt gjennom muntlig informasjon i timene. Vi tenker at dette er 
områder det bør være lett å forbedre.  Årsaker til lav score kan skyldes endringer som gjøres 
fortløpende i timeplanlegging, og som kan gi utfordringer for enkeltstudenter med 
tilleggsjobber og familie.  
 
Sistnevnte angår praksis. Her ser vi behov for tydeligere informasjon i forkant av praksis, 
samt oppfølging under praksis. Her jobber FBA med å lage tydelig retningslinjer for hvordan 
praksis skal følges opp, og  som skal gjelde for alle program med praksis. 
 
Følgende områder skiller seg ut positivt:  
 

• Representanter fra arbeidslivet bidrar i undervisningen (gjesteforelesere/kursholdere). 
Dette er det spørsmålet som avviker mest positivt sammenlignet med det nasjonale 
gjennomsnittet. Det er jo noe vi har en del av siden vi er så få ansatte på studiet og vi 
dermed (på langt nær) har all kompetanse vi trenger her på huset, og siden dette er et fagfelt 
som er i galopperende utvikling. Så i flere emner er det gjesteforelesere og kurs for å sørge 
for at studentene får god og ikke minst oppdatert kunnskap.  

• Jeg får god informasjon om hvordan kompetansen min kan brukes i arbeidslivet. Dette er 
enkeltspørsmålet som avviker mest positivt sammenlignet med året før. Det er jo sikkert mer 
«selvsagt» på dyrepleie enn en del andre studier siden dette tross alt er et 
profesjonsstudium, men de kan jo også jobbe med andre ting enn bare i smådyrklinikk og 
dette prøver vi å kommunisere.  

• Undervisningen dekker de sentrale delene av pensum godt. Her ser studentene jevnt over 
ut til å være ganske godt fornøyde og resultatet her på enkeltspørsmålet ligger over både 
nasjonalt, institusjon og sammenlignet med 2021.  

 
 
Joint bachelor i Animal Science 
Tre områder der programmet har scorer lavt på studiebarometeret og det er ønske om å 
jobbe med forbedringer.  
 
Følgende områder skiller seg ut positivt:  
 

• Pensum og undervisning henger godt sammen. Ut i fra at studenten skal videre med på 
veterinærstudiet og profesjonen er underlagt en autorisasjonsordning, er dette er et delvis  
rammestyrt program. Vi er derfor veldig fornøyd med at studentene gir tilbakemelding om at 
pensum og undervisning henger godt sammen. 
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• Godt faglig miljø blant studentene 
• Evne til å jobbe selvstendig. Disse studentene er veldig dedikerte med hensyn til målet om å 

bli veterinær. Evne til å jobbe selvstendig, samt støtte hverandre gjennom et godt faglig 
miljø, vil hjelpe dem til å nå dette målet. 

 
Følgende områder skiller seg ut negativt og vil bli arbeidet med for forbedringer: 
 

• Tilknytning til arbeidslivet. I ny studieplan med oppstart 2024 er det planlagt inn et eget 
emne som skal gi studenten innføring i hvilke etater/områder i samfunnet man finner 
veterinærer og hvilke arbeidsoppgaver de har.  

• For lite praktiske øvelser.  Løsningen for forbedring her er at vi vil legge inn flere praktiske 
øvelser i en del utvalgte emner. Mulighetene for dette vil bli mye bedre når FBA flytter inn i 
det nye bygget. 

• De faglig ansatte gjør undervisningen engasjerende. FBA har hatt en del utskiftning på 
lærersiden, samt mange lærere inne i samme emne. Vi har mistanke om at dette påvirker 
undervisningen i til dels negativ retning. Vi håper at dette går seg til i kommende semester.   

• Studentaktiviserende verktøy mellom student og underviser. I studiebarometeret nevnes 
konkret kahoot og mentimeter. To gode program som er lett å bruke for underviser. Nord 
har anbefalt at vi ikke benytter disse, og at de erstattes med mindre anvendbare program. 
Det er rart at slike program nevnes konkret i studiebarometeret hvis de har en GDPR 
utfordring. Forbud har også ført til mindre bruk av slike program i undervisningen.  
 

 
Tiltakene kan synes noe knappe sett i forhold til bestillinga (skal inneholde tiltak for forbedring av 
overordnet tilfredshet samt tiltak for områdene; praksis, organisering, vurderingsformer, eget 
læringsutbytte, bruk av og læringsutbytte fra digitale verktøy samt tilknytning til arbeidslivet), men 
dette er de tiltakene vi finner realistiske og gjennomførbare på kort sikt.  
 
Tiltaksplanen implementeres fra studieåret 2023-2024 eller så raskt det lar seg gjøre mht. endringer i 
studieplaner og innflytting i nytt bygg.  
 
Tiltaksplanen er foreløpig ikke drøfta i Utdanningsutvalget FBA, men vil bli tatt satt på sakslista på 
første møte i høstsemesteret.   
 

 

Hege Meldal 
Kontorsjef 
+47 75 51 74 74 
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Tilbakemelding studiebarometer fra FLU 

Fra prodekan utdanning Vegar Sellæg  
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 Vi ber om tilbakemelding på følgende;  
1. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at studieprogrammet har godt resultat på 

overordnet tilfredshet/alt i alt fornøyd?  
 
2. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at spesielle områder har gode resultater?  
 

Hovedområder Suksesskriterier 

Undervisning Variasjonene er ikke så store, ingen program scorer veldig dårlig. Når man 
ser på kommentarer på de program som faktisk scorer dårlig – ser man 
også at tendenser til at misnøye med andre hovedområder, også tas med i 
kommentar som går på kvalitet av undervisning.  

Tilbakemelding og veiledning Generelt god score, men enkelte unntak. Når det gjelder 2. års studenter, 
så har de i utgangspunktet ikke så veiledningstunge fag. En suksesskriterie 
her kan være at FLU har tradisjon for mye bruk av obligatoriske 
arbeidskrav. Gjennom arbeidskrav får studentene tydelige 
tilbakemeldinger på sitt faglige arbeid underveis i semesteret, samt 
veiledning om hvordan de kan forbedre seg frem mot eksamen.  

Faglig og sosialt miljø Generelt god score. To av de programmene som scorer best her er 
organisert nett- og samlingsbasert. Noe som er med å vise at det ikke 
nødvendigvis er faglig og sosialt bedre å gå campusutdanninger for å 
utvikle faglig og sosialt godt miljø. Programmene som scorer spesielt bra, 
har alle tatt dette punktet på alvor og er beviste på hvordan de utvikler et 
godt faglig og sosialt læringsmiljø helt fra første semester.  

Organisering Forenklet kan man konkludere med at de programmene som scorer godt 
på organisering er «enklere å organisere». De involverer et mer homogent 
fagmiljø tilknyttet et studiested. Det er særlige de mer komplekse 
programmene, BLU og GLU hvor organiseringen har særlig dårlig score. 
Her er fagansatte fra flere fagmiljø og flere studiesteder som skal 
organiseres. Det er også i stor grad sånn at studentene samles på tvers av 
studiesteder gjennom utdanningen, noe som også øker kompleksiteten.  
På disse mer komplekse utdanningene blir det særlig viktig med god 
planlegging og god informasjon, for å redusere det studentene oppfatter 
som dårlig organisering.  

Medvirkning Ganske jevnt score, men enkelt program scorer veldig dårlig. Suksess 
kriterie på program som scorer godt er å være strukturerte. Strukturert i 
forhold til å gjennomføre midtveis- og sluttevaluering. Strukturert i å 
gjennomføre møter mellom tillitsvalgte og SPA. Strukturerte i å alltid gi 
tilbakemeldinger på innspill gitt via evaluering eller møter med tillitsvalgte.  

Eget engasjement Varierer en del. Vanskelig å finne spesifikke dokumenterte 
suksesskriterier. Men ses en klar korrelasjon mellom overordnet 
tilfredshet og eget engasjement. Noe som indikerer at god overordnet 
tilfredshet med studieprogrammet også er positivt for eget engasjement.  

Tilknytning til arbeidslivet Generelt dårlig score. Best score er et arbeidsplassbasert 
barnehaglelærerprogram. Dette er en modell som kan være interessant å 
satse mer på, der studentene til daglig er på egen arbeidplass og 
undervisning er tilrettelagt rundt dette.  

Overordnet tilfredshet FLU har en generell utfordring på flercampusprogrammer. Per i dag kan 
det se ut som tilfredsheten er større hvor studentene ikke må forholde seg 
til at undervisning gis fra ansatte fra flere ulike studiesteder, samt hvor 
studentgruppen vil bestå av studenter fra ulike studiesteder.  
 

 
-  
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Vi ber om tiltaksplan med tidsangivelse for oppfølging av identifiserte studieprogrammer;  
1. Tiltaksplanen skal inneholde tiltak for forbedring av overordnet tilfredshet samt tiltak for områdene; 

praksis, organisering, vurderingsformer, eget læringsutbytte, bruk av og læringsutbytte fra digitale 
verktøy samt tilknytning til arbeidslivet.  

2. Tiltaksplanen skal implementeres fra studieåret 2023-2024.  
3. Tiltaksplanen bør drøftes i lokalt Utdanningsutvalg.  
 

I forhold til studieprogram som ble identifisert med særlig lav overordnet tilfredshet, ble endelig tiltaksplan 

presentert og godkjent av utdanningsutvalget på møtet 04. mai 2023 

Følgende program har måttet utvikle tiltaksplan ved FLU: 

• Bachelor idrettsvitenskap, IVB  

• MAGLU5-10, Bodø, Levanger og Mo i Rana  

• Mo i Rana Master i grunnskolelærerutdanning,. 

• Master i grunnskolelærerutdanning MAGLUN1-7,  

• Bachelor barnehagelærer, deltid, Mo i Rana, BABLUD  

• Bachelor barnehagelærer, nett- og samlingsbasert BABLUS  

 

 

 

Bachelor idrettsvitenskap, IVB  
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Master grunnskolelærerutdanning, sammensatt flere program og rapport fra både Levanger, Bodø og 

Nesna 
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Bachelor barnehagelærer, deltid, Mo i Rana, BABLUD  
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Bachelor barnehagelærer, nett- og samlingsbasert BABLUS  
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Dekanvedtak FSH 
 
Arkivreferanse: 23/01510-3 

Saksbehandler Marlene Falch Bjørnbakk 

Dato 27.06.2023 
 

  

Sak: Dekanvedtak - tiltaksplan for oppfølging av Studiebarometret 2022 ved FSH 

 
 
Vedtak: 
 
Dekan ved FSH godkjenne vedlagte rapport med tiltaksplan for Bachelor i sykepleie deltid, 
Vesterålen og Bachelor i farmasi, samt øvrige studieprograms rapportering på gode resultater. 
 
 
 
 
 

Gøril Ursin 
Dekan 
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SAKSUTREDNING 
 
Bakgrunn og drøfting: 
Studiebarometeret er årets viktigste nasjonale studentundersøkelse. Nord universitet oppnådde 
den høyeste svarprosent blant universitetene i 2022, men hele 52 %. Resultatene for 
Studiebarometeret 2022 ble presentert på styremøtet 11. mars og på møte 28. mars i Sentralt 
Utdanningsutvalg. Utvalget gjorde følgende vedtak (sak 9/2023); 
 

1. Utdanningsutvalget tar til orientering resultater fra Studiebarometeret 2022. 
Utdanningsutvalget ber prorektor og fakultetene følge opp resultatene fra 
Studiebarometeret 2022. Oppfølgingsarbeidet innebærer derfor oppfølging av både positive 
områder samt områder med negativ tendens; praksis, organisering, vurderingsformer, eget 
læringsutbytte, bruk av og læringsutbytte fra digitale verktøy samt tilknytning til 
arbeidslivet. 

2. Utdanningsutvalget ber om orientering om iverksatt oppfølging både i regi av prorektor 
utdanning og det enkelte fakultet. 

 
Dette ble fulgt opp med et internt notat ang. saken fra utdanningsavdelingen 31.03.2023 titulert: 
Studiebarometret 2022 – erfaringsdeling av gode resultater og oppfølging av identifiserte 
studieprogram med lav score på overordnet tilfredshet samt spesielle områder.  
 
Nord universitet ønsker å lære av studieprogrammene som har gode resultater på generelt 
(overordnet tilfredshet / alt i alt fornøyd) og gode resultater på spesielle områder. Dermed ble 
fakultetet bed om å gi tilbakemelding på følgende;  
 

1a. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at studieprogrammet har godt 
resultat på overordnet tilfredshet/alt i alt fornøyd?  
1b. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at spesielle områder har gode 
resultater?  

 
Videre skulle noen studieprogram følges særlig opp da disse har lav score på overordnet tilfredshet 
/ alt i alt fornøyd, og spesielle områder som generelt har negativ tendens. Utdanningsavdelingen 
identifisert til sammen 15 studieprogrammer fra Studiebarometeret 2022, som skal følges opp 
særskilt. Det er tatt utgangspunkt i publiserte resultater for studieprogrammet på det enkelte 
studiested; det vil si studieprogrammer med tilstrekkelig antall studenter og tilstrekkelig antall 
svarprosent til å sikre anonymitet. 
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For denne gruppen ba Utdanningsavdelingen tiltaksplan med tidsangivelse for oppfølging av 
identifiserte studieprogrammer: 
 

2.a Tiltaksplanen skal inneholde tiltak for forbedring av overordnet tilfredshet samt tiltak for 
områdene; praksis, organisering, vurderingsformer, eget læringsutbytte, bruk av og 
læringsutbytte fra digitale verktøy samt tilknytning til arbeidslivet.  
2b. Tiltaksplanen skal implementeres fra studieåret 2023-2024.  
2c. Tiltaksplanen bør drøftes i lokalt Utdanningsutvalg.  

 
Denne saken ble tatt opp første gang i FSHs utdanningsutvalg 8 mai som en orienteringssak hvor 
studieprogramansvarlige ble gjort kjent med saken. Videre ble saken tatt opp på nytt i 
utdanningsutvalget 20. juni, da som vedtakssak hvor innkommende rapporter lå vedlagt.  
 
Utdanningsutvalgets behandling munnet ut i følgende vedtak: Utdanningsutvalget anbefaler dekan 
ved FSH godkjenne vedlagte rapport med tiltaksplan for Bachelor i sykepleie deltid, Vesterålen og 
Bachelor i farmasi, samt øvrige studieprograms rapportering på gode resultater. 
 
Vedlagt denne sak følger en samlet rapport fra øvrige studieprogram som rapporterer på 1a og 1b. 
Master i spesialsykepleie har ingen rapport fra Studiebarometret 2022 da studentene på det 
tidspunktet var på sitt første studieår. Master i helsevitenskaps rapport mangler. 
 
Videre er også rapportene fra Bachelor i sykepleie (deltid 4 år) og Bachelor Farmasi vedlagt, som er 
programmene som ble plukket ut for særlig oppfølges ved FSH.  
 
 
 
 
Innstilling: 
Dekan ved FSH godkjenne vedlagte rapport med tiltaksplan for Bachelor i sykepleie deltid, 
Vesterålen og Bachelor i farmasi, samt øvrige studieprograms rapportering på gode resultater. 
 
 
 
 
 
  
 
 
Vedlegg: Rapport med tiltaksplan for studiebarometeret for bachelor i sykepleie regional deltid pdf, 
2023 Tiltaksplan Studiebarometeret ny, Rapportering på Studiebarometret 2023_del 1_FSH 
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Rapportering på Studiebarometret 2023 
Alle gradsgivende studieprogram skriver en rapport som svarer ut følgende:  

 
1a. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at studieprogrammet har godt 
resultat på overordnet tilfredshet/alt i alt fornøyd?  
 
1b. Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det som bidrar til at spesielle områder har gode 
resultater?  

 
 
Bachelor i Vernepleie 
1a. Både heltid og deltid vernepleie har deltatt i studiebarometeret 2022. Resultatet er ikke diskutert 
med studentene, men en sammenfattende PP med resultater er tatt opp i studieprogramrådet. 
Fokus her var imidlertid på forbedringsområder. Samme presentasjon er også drøftet i fagmiljømøte. 
Legges også ved her for utfyllende opplysninger om ønskelig. Kommentarene her er kun basert på 
hovedområdene og det er ikke gått dypere i tallmaterialet, selv om det er muligheter for dette.    
 
Heltid: For heltid (svarprosent 86,7%) var alt- i- alt score på 3,8, dette er 0,1 bedre enn 
gjennomsnittet for alle vernepleierutdanninger, men ned 0,2 fra året før på Nord. Endringen 
registreres ikke som betydelig, men tolkes som et tegn på at vi være vært obs på tendensen. Basert 
på de andre resultatene i undersøkelsen scorer de 4 eller bedre på vurderingsformer og læringsmiljø. 
Sammenlignet med nasjonalsnitt for vernepleie scorer de bedre på undervisning, tilbakemeldinger og 
læringsmiljø. Her scorer de også likt eller over nasjonalt gjennomsnitt for alle helse-, sosial og 
idrettsfag. De scorer også 1 poeng høyere enn deltid på organisering. Sammenlignet med heltid 
bachelor i sykepleie og farmasi scorer de høyest på læringsmiljø 3.7, Vurderingsformer 3,8 og 
undervisning 3,7.     
 
Deltid: For deltid (svarprosent 90) er alt-i alt- score 3,6. Dvs, o,1 lavere enn landsgjennomsnittet i 
2022. Her finnes det ikke sammenlignbare tall da dette er første deltidskull som deltar i 
studiebarometeret på lang tid. Dette kullet scorer også høyest på vurderingsformer og læringsmiljø, 
hhv o,2 og 0,4 høyere enn heltid. Særlig score på læringsmiljø er høy med 4,4. De scorer også over 
snitt for alle vernepleierutdanninger på eget engasjement.  
 
1b. Det er generelt vanskelig å si noe konkret, men for undervisning preges vernepleierutdanningen 
av mange ulike undervisningsformer. Det er også relativt mye arbeid i grupper. Fagmiljøet har aktivt 
deltatt på uniped og digiped kurs. Generelt har også ansatte lang erfaring fra undervisning fra 
høgskole og universitet, og flere har også høy formell pedagogisk utdanning. Fagmiljøet er også 
ganske ungt. Knyttet til tilbakemelding har de hvert år en eksamen (20-30 stp) med mappevurdering 
(bestående av tre mapper): Her får de individuell underveis respons på alle disse tre arbeidene før 
eksamensinnlevering. Kullene er også relativ små med 30 studieplasser slik at det er lettere å aktivere 
dem på ulike måter i undervisningen. Når det gjelder læringsmiljø skiller deltid seg særlig positivt ut 
og dette er nok knyttet til at de har mye kontakt (digitalt hver uke utenom praksis og 
eksamensperioder) samt at de er sammen en hel uke når de har samlinger i Bodø. Det er mange som 
da bor på studenthybel/hotell og de er aktive på å finne på ting sammen etter undervisning i 
samlingsukene. For heltid som heller ikke har dårlig score (3,7) har de ved studiestart to obligatoriske 
undervisningsdager på hyttetur med to faglærere. Dette kan bidra til at det raskt knyttes kontakt 
med medstudenter og faglærere. I første studieår har de også bli-kjent og drama undervisning som 
ofte stimulerer til å bli godt kjent med hverandre. De får med andre ord raskt noen fellesopplevelser 
knyttet til obligatoriske aktiviteter tidlig i studiet.   
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Bachelor i Sykepleie  
1a. Studentenes tilbakemelding går på at de stort sett er fornøyde med studieprogrammet, med et 
gjennomsnitt på 3.7. FSH anser det som en god tilbakemelding fra studentene. Likevel vi fortsette å 
jobbe for å bli enda bedre hva gjelder organisering og utvikle nye undervisningsmetoder, samt at 
undervisningen er forblir relevant for de praksisene studentene skal ha og for fremtidens 
helsetjeneste. Som universitet er det viktig at vi er faglig oppdatert og at vi er oppdatert på hva som 
er nytt innenfor forskning. Vi bør ha en variasjon i undervisning, som f. eks studentaktive metoder 
som innebærer at studentene kan jobbe med å få frem forståelsen av faget på en tydelig måte. Det 
handler ofte om diskusjoner og refleksjoner over faget og se en sammenheng med tilhørende 
fagområder. Det å studere sykepleie er en kompleks sak som vi må bli bedre til å hjelpe studenten til 
å forstå.  
 
1b. Det er alltid vanskelig å vite eksakt hva studentene verdsetter da det ofte kan variere mellom kull 
også. Programmet har imidlertid relevant pensum og pensumlitteratur anvendes aktivt for å sikre 
den kompetansen studentene må ha som profesjonsutøver. Vitenskapelig ansatte bruker derfor mye 
tid på å oppdatere og finne pensum. Videre, har våre vitenskapelig ansatte høy kompetanse på de 
tema og kliniske områder som vi har undervisning innenfor. De vitenskapelig ansatte har også en 
sterk profesjonsidentitet som gjør at de underviser med stort engasjement, noe som SPA mener 
«smitter» over på studentene. I tillegg bruker vitenskapelig ansatte og leder mye tid på å samsnakkes 
og dele innspill og erfaringer med å planlegge undervisningsopplegg slik at det er sammenheng 
mellom de ulike emnene. For eksempel; undervisning i patologi, går parallelt med undervisning om 
sykepleie til de gjeldene sykdommene. Vi anvender da simulering slik at studentene får «møte» 
pasient som har den sykdom og utføre sykepleie til den pasienten og må begrunne/ forklare 
patologien. Vi tror dette bidrar til at studentene ser faglige sammenhenger og forstår sykepleierfaget 
bedre.  
 
Videre handler studenttilfredshet om fagpersonalets tilgjengelighet studentene. Profesjonsstudenter 
med mye praksis og klare krav til handlingskompetanse har ofte en del sprm og trenger bistand både 
faglig, og i et profesjonsdannelses perspektiv. Vi erfarer imidlertid at stadig flere studenter trenger 
‘voksne’ å snakkes med. Vi henviser derfor ofte studenter videre til studenthelsetjenesten. 
Vitenskapelig ansatt ved bachelor i sykepleie er veldig opptatt av å bry seg som medmenneske.  
 
 
Master i klinisk sykepleie  
1a. I MASYK (Master i klinisk sykepleie) görs en kontinuerlig evaluering av de olika ämnena genom att 
SPA håller regelbundna dialoger med studenterna när de är på campus och emneansvarliga gör 
mellan- och slutevalueringar. På basen av studenters feedback har det gjorts en total revidering av 
didaktiken.  
 
För att göra studierna mera tillgängliga och möjliga att genomföra tillämpas en sk hybrid modell där 
en del av samlingarna är fysisk på campus och en del digitala via ZOOM. Didaktiken har utvecklats 
med mera studentaktiverande metoder såsom reflektions- och skriveseminarer. Vid dessa stöder 
studenterna varandra vilket bidrar till att de lär av varandra och får övning i att reflektera och kristisk 
granskning. 
 
Studenterna har önskat sig mera refleksjoner i gruppe og det har vi hörsammat. Mellan samlingarna 
arrangeres reflektionsseminarer och skriveseminarer. 
Studenterna önskar en god struktur och vill tydligt veta vad som krävs. All information och allt 
material läggs ut på CANVAS i god tid så att studenter kan bekanta sig med det på förhand. Det 
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handlar till syvende og sist om tydlighet och en god struktur så att studenten vet vad som förväntas 
och krävs.   
 
1b. Undervisning (4,2) Vi har en stabil stab av kolleger som är högt kvalificerade och har en gedigen 
erfarenhet av undervisning og veildning på master og doktorgradnivå. Studiet är inom sykepleiefaget 
och vi har en tydlig teorikärna och kunskapsobjekt.  
 
Faglig og social miljö (4,5) Gruppen består vanligen av 20-24 studenter vilket gör att det är lättare att 
bli bekant med varandra. Studenterna har en gemenskap med social samvaro. Vid samlingarna är det 
vanligt att studenterna träffas på kvällen för gemensam middag. Ofta har gruppen också en egen FB-
grupp genom vilken de håller kontakt.  
 
Organisering (4,2) Våra vuxenstudenter arbetar oftast 75-100%, har barn, familj och/eller ibland 
äldre föräldrar som behöver hjälp. För att kunna fullföra studierna behöver de en god planering och 
organisering. För att tillgodose detta planeras timeplanen för hela studieåret som studenterna får 
tillgång till i mycket god tid så att kunna planera sitt liv og söka om permissjon för samlingarna.  
 
Vurderingsformer (4,4) De vurderingsformer vi använder är reflekterande och förutsätter kritiskt 
tänkande. Det handlar inte om utantilläsning utan att kunna tillämpa en kunskap i olika former, både 
skriftligt och muntligt.  
 
Nokut: Tradisjonelt har universitetene hatt en svarprosent på om lag 40. For 
Studiebarometeret 2022 har Nord universitet fått svar fra hele 52 prosent av de spurte, en 
oppgang fra 39 prosent i 2021. 
Studentene er mer fornøyd med tilbakemelding og veiledning i 2022 enn de foregående 
årene. 
(Gjennomsnittet gjelder alle Helse-, sosial- og idrettsfag, andre) 
 
Bachelor i Paramedisin: 
Undervisning, Tilbakemelding, Vurderingsformer, Læringsmiljø, Organisering, Helhetsvurdering:  
Lavere enn gjennomsnittet, scorer 3,3 mot 3,9 
Årsaker til lavere score enn gjennomsnittet: 

• Studentene er uerfarne og til tider uvitende om hvordan teoretisk kunnskap, 
kunnskap om vitenskapelig arbeidsmetode og forskning, forsknings- og 
utviklingsarbeid skal og kan implementeres i den praktiske hverdagen. Mange av 
veilederne har ikke bachelorgrad, det kan ha innvirkning på hvor god støtte eller 
oppfølging de får i praksisen/på praksisplassen 

• Studentene opplever å ha liten mulighet for å gi innspill på innhold og opplegg i 
studieprogrammet, noe som kan skyldes at vi som utdanning fortsatt er i egen læring 
om hvordan studieløpet bør planlegges og gjennomføres. Det har vært utfordringer 
med å både skaffe praksisplasser, gjennomføre utrykningskurs, skape forutsigbarhet 
og være tidlig nok ute med informasjon ift. nevnte momenter. 

• De digitale læringsplattformene scorer bra, men Canvas bør bli ryddigere for 
studentene. Vi må etterstrebe lik utforming av emne-rom og enighet om hvor info 
skal legges ut. 

 
Tilknytning til yrkeslivet (3,5 mot 3,3) eget engasjement (3,9 mot 3,6): 
Høyere enn gjennomsnittet 
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Årsaker til høyere score enn gjennomsnittet: 
Tilknytning til yrkeslivet : 

• Representanter fra arbeidslivet bidrar i undervisningen (f.eks. som 
gjesteforelesere/kursholdere)  

• Jeg får god informasjon om hvilke yrker/bransjer som er relevante for meg 
• Jeg får god informasjon om hvordan min kompetanse kan brukes i arbeidslivet 
• Jeg får innføring i hvordan jeg kan formidle min egen kompetanse til potensielle 

arbeidsgivere 
• Det er muligheter for å jobbe med prosjekter/oppgaver i samarbeid med arbeidslivet 
• Alt dette beskriver at studentene trives godt i praksis og i øvelser med andre etater, 

de tas godt i mot på de aller fleste praksisplassene, får god veiledning og får mulighet 
til å være delaktig i praktiske gjøremål og faglige refleksjoner. De ser sammenhenger 
mellom teori og praksis. 

Eget engasjement: 

• Jeg møter godt forberedt til undervisningen 
• Studentene er blitt oppfordret til å bruke pensum i forkant av undervisning da det i mange  
• emner blir undervist omkring/i de store linjene 

3,6 0,92 8 - - - - - - 

• Jeg opplever at studieinnsatsen min er høy 
• De opplever studiet som krevende og har vel i de fleste sammenhengene også blitt fortalt det. 
• Det er motiverte studenter, noe som også punktet nedenfor viser 

3,9 0,83 8 - - - - - - 

• Jeg er motivert for studieinnsats 
• Kreves gode karakterer for å komme inn på studiet, men tema og emner synes å være  
• interessante og betydningsfulle for hvordan de opplever yrket 

4,1 1,13 8 - - - - - - 

• Jeg benytter meg av de organiserte læringsaktivitetene som tilbys 
• Mange av studentene opplever at læring ofte skjer i dialog og at de trives med å være en del 
• av studentmiljøet. Disse opplevde også en tid med pandemi, noe de uttrykte var lite 
• tilfredsstillende  for læring og samholdet i klassen. Studentene er engasjerte i ferdighets- 
• trening fordi det gir de og innsikt i hva yrket innebærer. 
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Rapport med tiltaksplan for studiebarometeret for bachelor i sykepleie 
regional deltid 

- Studiested Stokmarknes                                                                   
 

Rapporten er utarbeidet som del av tiltaksplan for oppfølging av studiebarometeret. 
Studieprogrammer som har lav score på overordnet tilfredshet følges opp særskilt av 
utdanningsavdelingen ved Nord JF tiltaksplanen (Saks nummer 23/ 01510-1). Studiebarometeret 
2022 avdekket at studenter ved studiested Stokmarknes fikk lav score på overordnet tilfredshet. 
Klassen tilhører et større kull i regional digital modell som er spredt på de fem studiestedene 
Stokmarknes, Bodø, Mo, Namsos og Levanger. Studieleder er bedt om å redegjøre for mulige årsaker 
og tiltak. I studieleders fravær er rapporten skrevet av undertegnede, som er kullkoordinator 
/deltidskoordinator /emneansvarlig / fag- og underviser ved Studiested Stokmarknes.  

 

13.06.2023  Hilde Elisabeth Toreid 
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Rapport med tiltaksplan for studiebarometeret for bachelor i sykepleie
regional deltid

- Studiested Stokmarknes

Rapporten er utarbeidet som del av tiltaksplan for oppfølging av studiebarometeret.
Studieprogrammer som har lav score på overordnet tilfredshet følges opp særskilt av
utdanningsavdelingen ved Nord JFtiltaksplanen (Saks nummer 23/ 01510-1). Studiebarometeret
2022 avdekket at studenter ved studiested Stokmarknes fikk lav score på overordnet tilfredshet.
Klassen tilhører et større kull i regional digital modell som er spredt på de fem studiestedene
Stokmarknes, Bodø, Mo, Namsos og Levanger. Studieleder er bedt om å redegjøre for mulige årsaker
og tiltak. I studieleders fravær er rapporten skrevet av undertegnede, som er kullkoordinator
/deltidskoordinator /emneansvarlig/ fag- og underviser ved Studiested Stokmarknes.

13.06.2023 Hilde Elisabeth Toreid
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Tall for studiested Stokmarknes 

Studenter ved studiested Stokmarknes besvarte studiebarometeret med en svarprosent på 52 %, hvor 
9 studenter svarte totalt. Dette er et lavt responstall, men nok til at deres data ble presentert i 
studiebarometeret. For overordnet tilfredshet var scoren på 3.0, som lavere en landsgjennomsnitt på 
3.6 (figur 1);  

Negative tall: Studenter var minst fornøyd med studiets tilknytning til arbeidslivet, men de var også 
mindre fornøyd med læringsmiljøet, undervisning og organisering av studiet.  

Positive tall: Studenter var mer fornøyd med tilbakemeldinger og studiets vurderingsformer. De har 
et høyere eget engasjement enn gjennomsnittet. 

Figur 1: Tall for studiebarometeret for Stokmarknes 

 

 

 
 

Kilde: studiebarometeret 2022 

Om rapportering for studentkull og studiemodell 2021 

Studentkull 2021 var det første kullet i ny regional studiemodell over fem studiesteder, som startet 
høsten 2021. Det kan være flere årsaker for at studentene i Stokmarknes ikke er tilfredse, og det må 
også ses i kontekst og i overordnede forhold. I deres to skoleår har de hatt «oppstartvansker» med 
canvas og emner, vansker med oppmelding til eksamen grunnet feil i systemer, nye fagansatte og det 
har i perioder vært få ansatte grunnet sykemeldinger. 

Denne rapporten tar for seg de tallene som er markert som under gjennomsnittet, og viser til mulige 
årsaker og presentere mulige løsninger/tiltak. Studentene var mer fornøyd enn gjennomsnittet når 
det gjelder tilbakemeldinger, vurderingsformer og eget engasjement (Figur 1), så disse vil ikke bli 
behandlet i denne rapporten. Rapporten beskriver de tema hvor videre tiltak vil være nødvendig, som 
er læringsmiljø, tilknytning til arbeidslivet, organisering og undervisning (Figur 1) 

 

Tall for studiested Stokmarknes

Studenter ved studiested Stokmarknes besvarte studiebarometeret med en svarprosent på 52 %, hvor
9 studenter svarte totalt. Dette er et lavt responstall, men nok til at deres data ble presentert i
studiebarometeret. For overordnet tilfredshet var scoren på 3.0, som lavere en landsgjennomsnitt på
3.6 (figur l);

Negative tall: Studenter var minst fornøyd med studiets tilknytning ti l arbeidslivet, men de var også
mindre fornøyd med læringsmiljøet, undervisning og organisering av studiet.

Positive tall: Studenter var mer fornøyd med tilbakemeldinger og studiets vurderingsformer. De har
et høyere eget engasjement enn gjennomsnittet.

Figur l: Tall for studiebarometeret for Stokmarknes
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Om rapportering for studentkull ogstudiemodell 2021

Studentkull 2021 var det første kullet i ny regional studiemodell over fem studiesteder, som startet
høsten 2021. Det kan være flere årsaker for at studentene i Stokmarknes ikke er tilfredse, og det må
også ses i kontekst og i overordnede forhold. I deres to skoleår har de hatt «oppstartvansker» med
canvas og emner, vansker med oppmelding ti l eksamen grunnet feil i systemer, nye fagansatte og det
har i perioder vært få ansatte grunnet sykemeldinger.

Denne rapporten tar for seg de tallene som er markert som under gjennomsnittet, og viser ti l mulige
årsaker og presentere mulige løsninger/tiltak. Studentene var mer fornøyd enn gjennomsnittet når
det gjelder tilbakemeldinger, vurderingsformer og eget engasjement (Figur l) , så disse vil ikke bli
behandlet i denne rapporten. Rapporten beskriver de tema hvor videre tiltak vil være nødvendig, som
er læringsmiljø, tilknytning ti l arbeidslivet, organisering og undervisning (Figur l)
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1. Læringsmiljø 

Tallene tilsier at studentene er mindre tilfredse med det faglige miljøet blant studentene, det 
sosiale miljøet blant studentene, men også med miljøet mellom studenter og faglige ansatte. 

 

 

 

Mulige årsaker til negative tall for læringsmiljø:  

Studenter er bosatt nært studiestedet, og de har bare fysisk oppmøte for praktisk ferdighetsøvelser i 
samlinger. De møter hele kullet sitt i digitale samlinger. Studenter på studiested Stokmarknes er en 
liten gruppe (19 studenter). Som de andre studentene på deltidsstudiet, arbeider de ved siden av 
studiet. Dette kan medføre at de opplever mindre tid til å være sammen med medstudenter. De kan 
ha lite fysisk kontakt med hverandre utenom fysiske eller digitale samlinger, som kan være årsaker til 
at de svarer så lavt på læringsmiljøet. At de er få studenter lokalt kan også gjøre at de har få å spille 
på, som kan bidra til at de kan oppleve det sosiale og det faglige miljøet som mindre tilfredsstillende 
enn ved andre og større studentmiljøer. At de opplever at miljøet mellom studenter og de faglige 
ansatte som mindre tilfredsstillende, bør utforskes mer. Det bør kanskje også ses i lys av 
underbemanning og sykdom blant fagansatte, som kan medføre til flytting av undervisning og/eller 
endringer av faglærer,  som veileder i praksis, vikarer osv.  

Tiltak: Det er mulig å etterspørre studentene om hva de savner av sosiale arenaer eller sosiale tiltak, 
som de i dag  ikke har tilgang eller mulighet for ved Campus Stokmarknes. 

Som fagansatte kan vi bidra med mer sosial tid sammen med studentene når de er på fysiske 
samlinger i Stokmarknes, for eksempel legge opp til positivt arbeid i grupper og med høyere grad av 
lærerressurs. 

Vi har hatt tradisjon om å gå ut å spise sammen på studentstedet «Rødbrygga», studenter og lærere. 
Dette forsvant litt under koronapandemien, som kan ha medvirket til mindre relasjonsbygging på 
lokalt studiested.  

 

 

 

 

 

 

l. Læringsmiljø

Tallene tilsier at studentene er mindre tilfredse med det faglige miljøet blant studentene, det
sosiale miljøet blant studentene, men også med miljøet mellom studenter og faglige ansatte.

Læringsmiljø - 2,7 3,4

Skala: 1-5 (1 Ikke Ulfreds. S Svært tilfreds). Hvor tilfreds er du med;

Det soslate m1IJ0et blant studentenepå
studieprogrammet 2.8 1.4

Det fagljge miljøet blant studentenepåstudieprogrammet 2,7

Miljøet mellom studentene ogde faglig ansatte på
studieprogrammet 2.8

15

1,2

Mulige årsaker til negative tall for læringsmiljø:

Studenter er bosatt nært studiestedet, og de har bare fysisk oppmøte for praktisk ferdighetsøvelser i
samlinger. De møter hele kullet sitt i digitale samlinger. Studenter på studiested Stokmarknes er en
liten gruppe (19 studenter). Som de andre studentene på deltidsstudiet, arbeider de ved siden av
studiet. Dette kan medføre at de opplever mindre tid til å være sammen med medstudenter. De kan
ha lite fysisk kontakt med hverandre utenom fysiske eller digitale samlinger, som kan være årsaker til
at de svarer så lavt på læringsmiljøet. At de er få studenter lokalt kan også gjøre at de har få å spille
på, som kan bidra ti l at de kan oppleve det sosiale og det faglige miljøet som mindre tilfredsstillende
enn ved andre og større studentmiljøer. At de opplever at miljøet mellom studenter og de faglige
ansatte som mindre tilfredsstillende, bør utforskes mer. Det bør kanskje også ses i lys av
underbemanning og sykdom blant fagansatte, som kan medføre ti l flytting av undervisning og/eller
endringer av faglærer, som veileder i praksis, vikarer osv.

Tiltak: Det er mulig å etterspørre studentene om hva de savner av sosiale arenaer eller sosiale tiltak,
som de i dag ikke har tilgang eller mulighet for ved Campus Stokmarknes.

Som fagansatte kan vi bidra med mer sosial t id sammen med studentene når de er på fysiske
samlinger i Stokmarknes, for eksempel legge opp til positivt arbeid i grupper og med høyere grad av
lærerressurs.

Vi har hatt tradisjon om å gå ut å spise sammen på studentstedet«Rødbrygga», studenter og lærere.
Dette forsvant litt under koronapandemien, som kan ha medvirket t i l mindre relasjonsbygging på
lokalt studiested.
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2. Tilknytning til arbeidsmiljøet 

Studentene opplever lite presentasjon av arbeidslivet inn i undervisningen, som ved informasjon om 
hvordan deres kompetanse kan benyttes i arbeidslivet, informasjon om yrker, gjesteforelesere fra 
feltet, jobbe med praksisnære prosjekter, formidling av egen kompetanse ut til arbeidslivet. 

 

 

 

Mulige årsaker til negative tall for læringsmiljø:  

Det er vanskelig å si hvor relevant dette er for sykepleierutdanningen, som ellers får mye av 
arbeidslivet inn i deres praksisperiode, men studentene ser mangler i hvordan vi integrerer 
arbeidslivet inn i universitet. Vi kan rette noe oppmerksomhet på at Nord universitet de siste årene 
har begrenset antall gjesteforelesere. Det er økonomisk berammet for at fagmiljøet skal undervise i 
emner selv. Dette kan isolere fagmiljøet noe, og også bidra til at studentene får lite kontakt med 
fagfeltet. Undervisningen kan avhenger av faglæreres kompetanse. Vi har per i dag mange ansatte 
med ulike videreutdanninger ved studiested Vesterålen ; vi har flest ansatte med lektorkompetanse, 
noen med førstelektor/førsteamanuensis, og én professor. Vi dekker undervisningen godt selv, men 
for å få mer kontakt med arbeidslivet, vil gjesteforelesninger være en meningsutveksling mellom 
universitet og arbeidsliv. Dette kan også fremme mer prosjektarbeid tilknyttet arbeidslivet. Kanskje 
må Nord vurdere om det skal være også innslag av gjesteforelesere på bachelornivå. Det er også en 
ønskelig å få stipendiat til Stokmarknes, slik at det også kan bidra inn til mer forskning inn i 
undervisning eller arbeidsliv.  

Tiltak: Faglærere bør trekke mer praksisnær undervisning inn, samt formidle studenters kompetanse 
og deres betydning som relevante for arbeidslivet. Nord kan vurdere å åpne opp for noen 
gjesteforeleser, og det bør være stipendiatstilling ved studiestedet, da vi har et professorat. Dette kan 
knytte mer forskning inn mot praksis, og mulig bidra til studentaktive prosjekter i samarbeid med 
arbeidslivet. Det foregår nå et samarbeid med flere kommuner for kull 21 gjennom «medisinsk 
praksis i kommunehelsetjenesten», som er prosjekt for regional deltidsmodell, som knytter mer bånd 
mellom universitet til kommunehelsetjeneste. Denne modellen er skapt med tanke på utfordringer 
med for få praksisplasser på sykehuset, men også med tanke på studentene som kan være bosatt 
langt unna sykehusene, kan ha familie og kan ønske seg praksis ved regionale medisinske 
distriktssentre. 

 

 

2. Tilknytning til arbeidsmiljøet

Studentene opplever lite presentasjon av arbeidslivet inn i undervisningen, som ved informasjon om
hvordan deres kompetanse kan benyttes i arbeidslivet, informasjon om yrker, gjesteforelesere fra
feltet, jobbe med praksisnære prosjekter, formidling av egen kompetanse ut til arbeidslivet.

Tilknytning ti l yrkeslivet 2,4 3.3

Spørsmålene var nye i 2019. Derfor visesikke tidsserier, eller tatl for for studier der vihar slått sammen svar fra 2019 med svar fra 2018.
Skala: 1·S(1=l liten grad- 5 =I stor grad). I hvilkengrad opplever dufølgende:

Jegrår gOdInformasjon omhvordan mln kompetanse kan 3,2 ,.sbrukesI arbeidslivet

Jeg får godInformasjon omhvilke yrker/bransJer som er 2,6 ,7relevante ror meg

Jegrår InnføringI hvordan jegkan formidlemlnegen 2,1 2,8kompetanseulpotensielle arbeidsgivere

Representanter fra arbeidslivet bidrar I undervisningen 1.9 ,J(f.eks. somgjesteforelesere/kursholdere)

Det errnutlgheter for åJObbe med prosjekter/oppgaver i 2,1 usamarbeid med arbeidslivet

Mulige årsaker til negative tall for læringsmiljø:

Det er vanskelig å si hvor relevant dette er for sykepleierutdanningen, som ellers får mye av
arbeidslivet inn i deres praksisperiode, men studentene ser mangler i hvordan vi integrerer
arbeidslivet inn i universitet. Vi kan rette noe oppmerksomhet på at Nord universitet de siste årene
har begrenset antall gjesteforelesere. Det er økonomisk berammet for at fagmiljøet skal undervise i
emner selv. Dette kan isolere fagmiljøet noe, og også bidra ti l at studentene får lite kontakt med
fagfeltet. Undervisningen kan avhenger av faglæreres kompetanse. Vi har per i dag mange ansatte
med ulike videreutdanninger ved studiested Vesterålen ; vi har flest ansatte med lektorkompetanse,
noen med førstelektor/førsteamanuensis, og en professor. Vi dekker undervisningen godt selv, men
for å få mer kontakt med arbeidslivet, vil gjesteforelesninger være en meningsutveksling mellom
universitet og arbeidsliv. Dette kan også fremme mer prosjektarbeid tilknyttet arbeidslivet. Kanskje
må Nord vurdere om det skal være også innslag av gjesteforelesere på bachelornivå. Det er også en
ønskelig å få stipendiat til Stokmarknes, slik at det også kan bidra inn til mer forskning inn i
undervisning eller arbeidsliv.

Tiltak: Faglærere bør trekke mer praksisnær undervisning inn, samt formidle studenters kompetanse
og deres betydning som relevante for arbeidslivet. Nord kan vurdere å åpne opp for noen
gjesteforeleser, og det bør være stipendiatstilling ved studiestedet, da vi har et professorat. Dette kan
knytte mer forskning inn mot praksis, og mulig bidra ti l studentaktive prosjekter i samarbeid med
arbeidslivet. Det foregår nå et samarbeid med flere kommuner for kull 21 gjennom «medisinsk
praksis i kommunehelsetjenesten», som er prosjekt for regional deltidsmodell, som knytter mer bånd
mellom universitet til kommunehelsetjeneste. Denne modellen er skapt med tanke på utfordringer
med for få praksisplasser på sykehuset, men også med tanke på studentene som kan være bosatt
langt unna sykehusene, kan ha familie og kan ønske seg praksis ved regionale medisinske
distriktssentre.
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3. Organisering 

Studentene savner informasjon og informasjonen er ikke lett tilgjengelig for dem, de er ikke tilfreds 
med kvaliteten på informasjon som blir gitt dem. De er derimot mer fornøyd med den administrative 
tilrettelegningen av studieprogrammet og den faglige sammensetningen av emner i 
studieprogrammet. 

 

Mulige årsaker til mindre tilfredshet med organisering: 

Studentene har fått god informasjon om studieprogrammet, og det er gledelig at de er fornøyd med 
det. Vi har studiestrukturen for alle 4 år liggende tilgjengelig for dem i canvas, og det legges ut en 
semesteroversikt ved hvert semester. Studentene henvender seg til kullkoordinator om de har 
spørsmål om studiestrukturen, og til sine deltidskoordinatorer (stedlige ansatte ved de ulike campus) 
om de trenger informasjon om de fysiske samlingene. Det har vært litt vansker med å samle 
informasjon tilgjengelig for dem i canvas, siden de er spredt på fem ulike studiesteder, og dette kan 
være en årsak til at de opplever at informasjon er vanskelig tilgjengelig. 

Det har også vært utfordringer ved at ulike faglærere/praksislærere sender ut kunngjøringer til alle, 
når de bare kan sende ut til én seksjon- om det bare gjelder oppmøte på ett studiested. Det skaper en 
del forvirring. Det er også mange inndelinger i canvas som studenten må forholde seg til- når fem 
studiesteder administreres fra ett canvasrom i eksempelvis praktiske øvelser.  

Studentkull 21 har hatt student-mentorordning fra skoleåret 2021- 2022, som hadde et særlig sosialt 
fokus på bakgrunn av erfaringene under koronapandemien hvor studenter opplevde stor grad av 
ensomhet. Ordningen opphørte fordi studentene ikke benyttet seg av tilbudet, men vår erfaring var at 
studentene benyttet mentorene sine i starten av studiet, for nettopp å få hjelp til å finne frem i 
canvas og organisering av emner.  

Tiltak: Konkrete forslag er tydelighet for hvor studentene skal henvende seg for informasjon. Gi et 
mer presist oppsett i canvas som er oversiktlig for studentene. Gi studentene bedre undervisning til å 
finne frem i canvas, og til hvordan studiet organiseres. Sørge for at lærere sender ut kunngjøringer 
kun til de som skal informeres. Mentorstudentordningen skal gjeninnføres til nytt studiekull høsten 
2023, med mer ansvar inn mot fag enn det sosiale, i tillegg til hjelp i canvas, studentmail og 
strukturell hjelp for organisering. Vi har også et pågående prosjekt hvor vi studerer mentorordningen 
for deltidsstudenter.  

 

 

 

3. Organisering

Studentene savner informasjon og informasjonen er ikke lett tilgjengelig for dem, de er ikke tilfreds
med kvaliteten på informasjon som blir gitt dem. De er derimot mer fornøyd med den administrative
tilrettelegningen av studieprogrammet og den faglige sammensetningen av emner i
studieprogrammet.

Organisering 3,0 3,2

Skala: 1-s (1 = Ikkeutfreds- s .. svært tilfreds). Hvor ulfredser dumed:

TIigjengeiigheten påInformasjon omstudieprogrammet
dugår på

Kvaliteten påinformasJonenomstudieprogrammet du
går på

Oen fagligesammenhengen mellom emnene I
studieprogrammet

1,6 3,1

1,9

3,6

3.0

J,S

Mulige årsaker til mindre tilfredshet med organisering:

Studentene har fått god informasjon om studieprogrammet, og det er gledelig at de er fornøyd med
det. Vi har studiestrukturen for alle 4 år liggende tilgjengelig for dem i canvas, og det legges ut en
semesteroversikt ved hvert semester. Studentene henvender seg til kullkoordinator om de har
spørsmål om studiestrukturen, og ti l sine deltidskoordinatorer (stedlige ansatte ved de ulike campus)
om de trenger informasjon om de fysiske samlingene. Det har vært litt vansker med å samle
informasjon tilgjengelig for dem i canvas, siden de er spredt på fem ulike studiesteder, og dette kan
være en årsak ti l at de opplever at informasjon er vanskelig tilgjengelig.

Det har også vært utfordringer ved at ulike faglærere/praksislærere sender ut kunngjøringer ti l alle,
når de bare kan sende ut ti l en seksjon- om det bare gjelder oppmøte på ett studiested. Det skaper en
del forvirring. Det er også mange inndelinger i canvas som studenten må forholde seg til- når fem
studiesteder administreres fra ett canvasrom i eksempelvis praktiske øvelser.

Studentkull 21 har hatt student-mentorordning fra skoleåret 2021- 2022, som hadde et særlig sosialt
fokus på bakgrunn av erfaringene under koronapandemien hvor studenter opplevde stor grad av
ensomhet. Ordningen opphørte fordi studentene ikke benyttet seg av tilbudet, men vår erfaring var at
studentene benyttet mentorene sine i starten av studiet, for nettopp å få hjelp til å finne frem i
canvas og organisering av emner.

Tiltak: Konkrete forslag er tydelighet for hvor studentene skal henvende seg for informasjon. Gi et
mer presist oppsett i canvas som er oversiktlig for studentene. Gi studentene bedre undervisning til å
finne frem i canvas, og ti l hvordan studiet organiseres. Sørge for at lærere sender ut kunngjøringer
kun ti l de som skal informeres. Mentorstudentordningen skal gjeninnføres ti l nytt studiekull høsten
2023, med mer ansvar inn mot fag enn det sosiale, i tillegg ti l hjelp i canvas, studentmail og
strukturell hjelp for organisering. Vi har også et pågående prosjekt hvor vi studerer mentorordningen
for deltidsstudenter.
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4. Undervisning 

Studentene scorer 3.3 mot 3.4 i snitt, så her ligger det ganske jevnt. Men studentene mener at 
faglærere kan presentere fagstoffet på en mer forståelig måte. De ønsker mer engasjerte lærere, og 
vil at fagstoffet skal dekke lærestoffet godt. De er godt fornøyd med studentaktive metoder i 
undervisningen 

 

 

Årsaker til mindre tilfredshets i undervisning 

Det er vanskelig å peke på tydelige årsaker her, siden undervisning er noe som skjer mellom faglærer 
og studenter, og siden undervisningen legges opp innenfor fagemners rammer og innen budsjett. 
Men det er viktig at faglærer formidler fagstoff på en engasjerende og forståelig måte. 

Tiltak: Det er vanskelig å gi konkrete tiltak ettersom man ikke vet hvilken undervisning og emner som 
er vanskelig presentert for studentene, men på generelt nivå kan studieleder ta dette opp med de 
fagansatte, emneansvarlige og undervisere. En løsning kan være å gjennomgå emneevalueringene 
som er gjort for hvert fagemne.  

Det kan være ei hovedmålsetting av undervisningen skal presenteres forståelig og med engasjement, 
som et økt fokus for de fagansatte. Kanskje kan fordelingen av emner og undervisning gjennomgås, 
med den hensikt at forelesere som har et økt engasjement for emnet, kan få undervise i det som de 
er best på.  

 

Referanser: 

Studiebarometeret, 2022. Lastet ned 13.06.2023 på  
https://www.studiebarometeret.no/no/student/studieprogram/1174_basyd-vester%C3%A5len/ 

 

4. Undervisning

Studentene scorer 3.3 mot 3.4 i snitt, så her ligger det ganske jevnt. Men studentene mener at
faglærere kan presentere fagstoffet på en mer forståelig måte. De ønsker mer engasjerte lærere, og
vil at fagstoffet skal dekke lærestoffet godt. De er godt fornøyd med studentaktive metoder i
undervisningen

Bachelor i sykepleie, deltid • 4 år
Bachelor, Nord universitet, Vesterålen

Gjennomsnitt
Avalle
Sykepleiefag

Undervisning 3,3 3,4

Skala: 1·S(1• Ikke enig• S Helt enig). Hvor enig er du I følgende påstander:

DefagligansattegJør undervisnlngen engasjerende

Defagligansatte formidler lærestaffel/pensum påen
forståelig måte

Undervisningen dekker sentrale deler av
lærestoffel/pensumgodt

underverungen erlagt opp tiiat studentene skal delta
aktivt

3,0

J,4

3,8

l,l

2,9 l.'

3.$

J,4

Årsaker til mindre tilfredshetsi undervisning

Det er vanskelig å peke på tydelige årsaker her, siden undervisning er noe som skjer mellom faglærer
og studenter, og siden undervisningen legges opp innenfor fagemners rammer og innen budsjett.
Men det er viktig at faglærer formidler fagstoff på en engasjerende og forståelig måte.

Tiltak: Det er vanskelig å gi konkrete tiltak ettersom man ikke vet hvilken undervisning og emner som
er vanskelig presentert for studentene, men på generelt nivå kan studieleder ta dette opp med de
fagansatte, emneansvarlige og undervisere. En løsning kan være å gjennomgå emneevalueringene
som er gjort for hvert fagemne.

Det kan være ei hovedmålsetting av undervisningen skal presenteres forståelig og med engasjement,
som et økt fokus for de fagansatte. Kanskje kan fordelingen av emner og undervisning gjennomgås,
med den hensikt at forelesere som har et økt engasjement for emnet, kan få undervise i det som de
er best på.

Referanser:

Studiebarometeret, 2022. Lastet ned 13.06.2023 på
https://www.studiebarometeret.no/no/student/studieprogram/1174 basyd-vester%C3%ASIen/
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Resultater fra Studiebarometeret 2022 
Etterarbeid, Bachelor i farmasi, Fakultet for sykepleie og helsevitenskap 
 

Bachelor i farmasi hadde 52% svar på Studiebarometeret i 2022. Resultatene viser en nedgang i skår 
på mange områder sammenlignet med tidligere års resultater. Vi har tidligere (før denne bestillingen) 
identifisert områder med særlig lav skår (<2,95), og resultatene er drøftet med referansegruppa i 
kullet som har svart. Vår vurdering er at lav skår på både faglig og sosialt læringsmiljø sannsynligvis er 
av betydning for at studieprogrammet skårer generelt lavt på mange områder. Dette er allerede og 
følges videre opp (omtales ikke her). 

I dette dokumentet vil vi presentere en tiltaksplan for forbedring av de områdene som er etterspurt i 
Utdanningsavdelingens interne notat fra 31. mars. I tiltaksplanen vil vi bruke erfaringer som har 
fremkommet i dialog med emneansvarlige og studentene før og etter resultatene fra 
studiebarometeret ble publisert. Planen gjelder for studieåret 2023/24. 

Praksis 

Farmasistudentene har praksis i 3. studieår, og svarer derfor ikke på spørsmål om praksis i 
Studiebarometeret.  Dette behandles derfor ikke videre i tiltaksplanen.  

Organisering 

Skår: 3,3 av 5   

Kriterium Skår 2022 Snitt alle HS-fag Skår 2021 
Tilgjengelighet på informasjon 3,5 3,3 3,1 
Kvalitet på informasjon 3,2 3,3 3,4 
Administrativ tilrettelegging 
(timeplan/studieplan) 

3,3 3,2 3,4 

Faglig sammenheng i 
studieprogrammet 

3,3 3,6 3,6 

 

Redegjørelse 

Ansatte i studieprogrammet jobber med prosjektet «Å få det til å henge sammen – ved å henge 
sammen» finansiert av HK-DIR. Et av hovedmålene i prosjektet er å styrke de faglige 
sammenhengene i studieprogrammet – å få ting til å henge sammen, ved å henge sammen. Dette 
gjøres ved å jobbe med studentene på tvers av studieår (der erfarne studenter veileder nye 
studenter) og på tvers av fag, med tverrfaglige, farmasøytiske problemstillinger. Prosjektet er nå cirka 
halvveis, og det er flere nye læringsaktiviteter under utvikling som tar sikte på å styrke de faglige 
sammenhengene i studieprogrammet. Vi har også identifisert et særlig behov for å følge opp første- 
og andre-semesterstudentene, da overgangen fra videregående skole til universitet oppleves stor, og 
fordi emnene på 2. semester oppleves ukjente og arbeidskrevende. Følgende tiltak er basert på 
prosjektet, og på tilbakemeldinger fra studentene på flere studieår. 

Tiltak:  

1. Tilgjengelighet og kvalitet på informasjon 
a. Styrke mottak av førstesemesterstudenter – tettere oppfølging. Brev sendes ut etter 

at de har takket ja, og studieprogramansvarlig/emneansvarlig FAR1012 
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kommuniserer med studentene før studiestart. Målet er at studentene skal komme 
raskere inn i Canvas og at vi kan porsjonere ut informasjon. 

b. Videreutvikle ingresser i emne- og studieprogrambeskrivelser gjennom årlig 
studieplanarbeid høsten 2023.  

c. Studieprogramansvarlig legger ut påminnelse om hvor man finner pensumliste for de 
ulike emnene, i god tid før studiestart.  

2. Administrativ tilrettelegging 
a. Fordele undervisning i ulike emner mer systematisk, f.eks. «faste dager» med enkelte 

fag, for å gi større forutsigbarhet.  
b. Gi rom for gode matpauser. Rombooking gir føringer for at undervisning skal starte 

15 minutter over hel time hele dagen, hvilket betyr at undervisere før/etter lunsj må 
gjøre gode avtaler om dette hvis lunsj skal være mer enn 15 minutter.  

3. Faglig sammenheng 
a. Fortsette «Henge-sammen-prosjektet», det vises til konkrete læringsaktiviteter 

planlagt i prosjektet samt styrket «på tvers-aktivitet» ved mottak av 
førstesemestersstudentene.  

Vurderingsformer 

Skår: 3,7 av 5 (0,2 lavere enn nasjonalt og i fjor, 0,1 lavere enn institusjon) 

Kriterium Skår 2022 Snitt alle HS-fag Skår 2021 
Sentrale deler av pensum 3,9 3,9 3,8 
Forståelse og resonnement 3,8 4,1 4,1 
Tydelige kriterier 3,4 3,6 3,6 
Bidratt til faglig utvikling 3,6 3,8 4,1 

 

Redegjørelse 

I studieprogrammet jobber vi fortløpende med å kvalitetssikre sammenhenger mellom 
læringsutbytter, læringsaktiviteter og eksamen. Det er relativt store forskjeller mellom emner i 
hvordan man jobber med dette, og tilbakemeldinger fra studentene er at det i noen emner er særlig 
utfordrende å forstå hva som kreves til eksamen (både faglig, nivåmessig og med tanke på kriterier). 
Dette gjelder blant annet i nye emner der det ikke finnes gamle eksamensoppgaver, og hvor det i 
liten grad gis oppgaver/løsningsforslag underveis i emnet. Siden dette er første året av nytt 
studieprogram i farmasi, er dette antakelig en ekstra utfordring for dette kullet. Dette er diskutert i 
møter mellom emneansvarlige og studenter, og det er gjort konkrete tiltak i enkelte emner hvor 
dette har vært tatt opp spesielt. Vi finner det per nå ikke nødvendig å gjøre særskilte tiltak basert på 
de to første kriteriene. 

Tiltak: 

1. Vi arrangerer hvert år et årlig studiekvalitetsmøte der vi tar opp ulike problemstillinger 
knyttet til studiekvalitet, og deler erfaringer på tvers av emner i studieprogrammet. Høsten 
2023 vil ett av temaene være hvordan vi tydeliggjør vurderingskriterier i 
arbeidskrav/eksamen – og hvordan vi forbereder studentene på hva som kreves f.eks. 
gjennom obligatorisk deltakelse, arbeidskrav og feedback. Studenter fra «Henge-sammen-
prosjektet» vil delta i denne delen av møtet.  
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Eget læringsutbytte 

Kriterium Skår 2022 Snitt alle HS-fag Skår 2021 
Teoretisk kunnskap 3,3 3,6 3,8 
Vitenskapelig metode og forskning 2,8 3,1 3,5 
FOU-arbeid 2,3 2,9 2,9 
Yrkes- og fagspesifikke ferdigheter 2,8 3,7 3,3 
Refleksjon og kritisk tenkning 3,4 3,9 3,8 
Samarbeidsevne 3,4 4,1 3,8 
Muntlig kommunikasjon 3,5 3,8 4,0 
Skriftlig kommunikasjon 3,9 3,7 3,9 
Evne til å tenke nytt 3,4 3,5 3,7 
Evne til å arbeide selvstendig 4,2 4,0 4,6 

 

Redegjørelse 

Resultatene knyttet til dette området er lavere enn 2021 på de fleste punktene, og har vesentlig blitt 
redusert etter at nytt studieprogram ble introdusert i 2021. Resultatene er ikke uventet, med tanke 
på at vi har hatt høy strykprosent i mange av emnene i første studieår i det aktuelle kullet. I det nye 
studieprogrammet er fagsammensetningen endret, blant annet er fellesemnet HEL1000 introdusert 
på første semester, og emnet Legemiddelfremstilling som tidligere gikk på andre studieår, er flyttet 
til 2. semester. Tilsvarende er emnet Legemidler og folkehelse, som tidligere gikk på andre semester, 
flyttet til 3. studieår. Dette emnet inneholdt tema som vitenskapelig metode og kritisk vurdering av 
forskningsartikler, og det kan se ut som de emnene som nå går på første studieår i liten grad dekker 
dette. Emnene på første studieår er i hovedsak basalfag i kjemi, farmasøytiske emner og 
biovitenskapelige emner.  

Det er noe overraskende at studentene skårer lavt på yrkes- og fagspesifikke ferdigheter, da de blant 
annet har hatt Samfunnsfarmasi, Legemiddelfremstilling og Sterilproduksjon, som er 
farmasispesifikke emner der man lærer å produsere legemidler. Det er mulig skåren har 
sammenheng med hvordan de som har svart, forstår begrepet Yrkes- og fagspesifikke ferdigheter. Vi 
vet fra evalueringer at studentene har savnet å få mer innsikt i hva farmasøytene jobber med i 
apotek, og på andre yrkesarenaer. På grunn av COVID har vi de siste årene hatt begrenset mulighet til 
å gi dem innsikt i dette gjennom hospitering i apotek, men dette vil vi se på, på nytt.  

Når det gjelder de andre kriteriene har vi etter at dette kullet gjennomførte sitt første år, gjort en del 
endringer i første studieår for å bedre legge til rette for å lykkes i alle fag. Vi har gjennom det fått noe 
bedre eksamensresultater på første studieår, men det er fortsatt utfordringer, særlig på andre 
semester.  

Tiltak:  

1. Kommunikasjon, samarbeid, kritisk tenkning og refleksjon, evne til å tenke nytt:  
Henge-sammen-prosjektet: I prosjektet jobber vi med å styrke de faglige sammenhengene i 
studieprogrammet, men vi jobber også med å styrke studentenes generiske ferdigheter, inkl. 
deres evne til kommunikasjon, samarbeid, kritisk tenkning, kreativitet og refleksjon. Vi vil 
fortsette å jobbe med dette i utviklingen av læringsaktiviteter neste studieår. Vi arrangerer 
også en workshop i samarbeid Senter for farmasi, UiB, med fokus på hvordan vi kan legge til 
rette for at studentene skal lære refleksjon.  
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2. Yrkes- og fagspesifikke ferdigheter 
a. Vi innfører mulighet for hospitering på apotek i løpet av samfunnsfarmasi på første 

studieår, for at studentene skal få innsikt i hva rollen som farmasøyt i apotek 
innebærer.  

b. Vi har fått midler til en delt stilling for en apotekfarmasøyt som skal bidra til å knytte 
teori og praksis enda tettere sammen, med særlig fokus på første semester. 

c. I «Henge-sammen-prosjektet» inngår en tverrfaglig konferanse der studenter på 3. 
studieår veileder 1. og 2. års-studenter, og i tillegg presenterer noen av sine 
prosjekter. Målet er blant annet at de mindre erfarne studentene skal få innsikt i 
hvordan farmasøytisk kompetanse kan brukes.   

 
3. Vitenskapelig metode, erfaring med FoU-arbeid 

a. I grunnleggende biovitenskapelige og kjemiske emner: Synliggjøre hvordan 
laboratorieøvelser og -rapporter henger sammen med naturvitenskapelig 
forskningsmetode. 

b. Studentene møter «Henge-sammen-prosjektet» på alle tre studieår i 
studieprogrammet, og vil ha mulighet til å delta både som studenter ansatt i 
prosjektet og/eller blir introdusert for aktiviteter som testes ut i prosjektet, samt at 
de blir spurt om å delta i forskningsdelen av prosjektet.  

Bruk av og læringsutbytte fra digitale verktøy 

Merk: Her går skalaen fra 0-3. Vi mangler tall fra 2021 å sammenligne med. 

Vi skårer høyere enn snittet nasjonalt og på egen institusjon på de fleste av kriteriene som angår 
hvor ofte studentene bruker ulike typer digitale verktøy i undervisningen. 100% angir at de bruker 
digitale læringsplattformer ofte (snitt 3,0), mens snittet på undervisning i digitalt format er på 2,4. 
Dette er i tråd med hvordan undervisningen legges opp. Vi skårer høyere enn nasjonalt og egen 
institusjon på de fleste av kriteriene som gjelder i hvilken grad digitale verktøy bidrar til god læring.  

Vi skårer lavt (1,4 av 3) på bruk av fagrelevant programvare. Her er det gitt en del eksempler i 
parentes, hvorav flere er lite relevant for vårt studieprogram. Studentene bruker i hovedsak Office 
365 (word, powerpoint, excel), Teams, Zoom og Canvas. På læringsutbytte skårer vi 1,2 av 2,0. Vi tror 
dette kan ha sammenheng med at de programvarene som studentene våre bruker, ikke er nevnt i 
kriteriet. 

Når det gjelder studentaktiviserende verktøy skårer vi 1,4 av 3, og her har vi et forbedringspotensial. 
På læringsutbytte angir studentene 2,2 av 3, hvilket sier oss at det er rom for å gjøre dette mer. 
Likevel er det et poeng at studentaktiviserende verktøy i fysisk undervisning ikke trenger være 
digitale, poenget må være at de er egnet til å aktivisere studentene. Vi har for eksempel også gode 
tilbakemeldinger på bruk av fysiske «skrapeark» og ark med ulike farger. Begrensninger i forhold til 
personvern begrenser hvilke verktøy man kan bruke.  

Når det gjelder samhandlingsverktøy så må studentene samhandle digitalt, og har mulighet til å 
bruke Office 365. Vi skårer 2,0 av 3,0 på denne. Studentene introduseres til samskriving til slike 
dokumenter i HEL1000 på første studieår, men velger senere selv hvilke programmer de bruker.  

Vi skårer lavt på bruk av digitale verktøy som simulerer praksissituasjon eller lignende, 0,8 av 3. Det 
finnes trolig VR-teknologi eller lignende som kunne vært brukt i slike situasjoner, men de er dyre i 
investeringer, krever mye opplæring og det er usikkert om de gir bedre læring enn å jobbe «face to 
face».  
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Tiltak:  

1. Studentaktiviserende verktøy 
Det er hensiktsmessig å utforske mulighetene som ligger i LearnLab  som 
studentaktiviserende verktøy. Vi tar opp dette på årlig studiekvalitetsmøte, og så er det opp 
til faglærere å ta det i bruk.  
 

2. Diskusjon om bruk av VR-teknologi. Det finnes VR-teknologi tilpasset produksjon av sterile 
legemidler. Emneansvarlig for Sterilproduksjon bes tas en vurdering på om VR-teknologi kan 
være egnet for å gi studentene tilstrekkelig rom for å trene på dette, da lab-kapasitet også er 
en utfordring.  

Tilknytning til arbeidslivet 

Skår: 3,1 (0,1 høyere enn nasjonalt og institusjon, 0,4 lavere enn 2021).  

Kriterium Skår 2022 Snitt alle HS-fag Skår 2021 
Informasjon om kompetanse i arbeidslivet 3,6 3,7 4,1 
Informasjon om relevante yrker/bransjer 3,6 3,7 3,9 
Formidling av kompetanse 2,7 2,8 3,1 
Representanter fra yrkeslivet i undervisning 3,1 3,4 3,3 
Prosjekter i samarbeid med yrkeslivet 2,6 2,7 3,1 

 

Redegjørelse 

Farmasiutdanningen er en yrkesrettet utdanning der studentene etter gjennomført utdanning blir 
autoriserte reseptarfarmasøyter. Vi jobber med yrkesrettet undervisning helt fra starten av første 
semester med fokus på apotek og reseptarfarmasøyters yrkesrolle. Vi kan bli enda tydeligere på at 
det finnes flere mulige yrkesretninger enn å jobbe i apotek. Studentene har gitt inntrykk av at det er 
viktig at de får innblikk i også andre måter å bruke sin kompetanse på. I dag gjøres aller mest av 
arbeidet knyttet til dette (rettet mot farmasøytisk industri, primærhelsetjeneste) i 
studieprogrammets tredje studieår. Her inngår også prosjekter i samarbeid med yrkeslivet. Samlet 
mener vi at vi jobber godt med disse tingene, også i Henge-sammen-prosjektet, men studentene 
møter det ikke før etter at de har svart på Studiebarometeret.  

Vi skårer lavt på formidling av kompetanse til fremtidige arbeidsgivere. Dette er ikke noe vi har hatt 
spesielt fokus på i studiet, og både dette og prosjekter i samarbeid med praksisfeltet vurderes å være 
mest relevant når studentene har kommet et stykke ut i studiet og har tilegnet seg en del 
grunnleggende kompetanse. Linjeforeningen Prodrug har hatt en årlig karrieredag, men det har vært 
vanskelig å engasjere eksterne representanter de siste årene.  

Når det gjelder representanter fra yrkeslivet inn i undervisning, har vi en eksternfinansiert delt stilling 
der den ansatte jobber delvis i apotek og delvis hos oss. På tredje studieår tar vi inn eksterne som har 
undervisning som en del av sitt samfunnsoppdrag (eks. Legemiddelverket, Apotekforeningen), og i et 
av valgemnene har vi per i dag eksterne midler til å leie inn og utvikle emnet. Det oppleves ikke å 
være økonomisk handlingsrom til å leie inn ekstern kompetanse fra yrkeslivet i særlig grad.  

Tiltak:  

1. Utrede mulighet for å arrangere karrieredag for alle studentene i samarbeid med 
linjeforeningen for farmasi, Prodrug.  

2. Hospitering i apotek i første semester, se tiltak 2 under Eget læringsutbytte.  
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3. Erfaringsdeling på konferanse i Henge-sammen-prosjektet, der 3. års-studentene presenterer 
problemstillinger fra både akvakultur og primærhelsetjenesten, for 1. og 2. års-studenter.  

Alt i alt fornøyd 

Skår: 3,2 (0,6 lavere enn nasjonalt, 0,5 lavere enn institusjon og 1,1 lavere enn i fjor).  

Resultatene viser at ingen har svart «ikke enig», men at det ellers fordeler seg jevnt med skår 2, 3 og 
4. Den overordnede tilfredsheten er vesentlig lavere enn tidligere – mer enn hva resultatene på de 
gjennomgåtte kriteriene over kanskje skulle tilsi. Dette kan være et uttrykk for at studieprogrammet 
skårer lavt på flere kriterier som ikke er omtalt i Utdanningsavdelingens bestilling, og som vi allerede 
jobber aktivt med:   

• Vi skårer lavt på det sosiale (2,8) og det faglige (2,5) miljøet på studieprogrammet. Dette var 
kjent for oss fra før, og vi har gjort tiltak for å følge det opp (både før og etter at resultatene 
var klare). Inntrykket er at miljøet nå er bedre.  

• Motivasjonen for studieinnsats har også en nedgang på 0,8 fra i fjor til i år, til 3,1. Vi 
opplever at flere studenter har utfordringer med motivasjonen, og det er lavt oppmøte på 
undervisning som ikke er obligatorisk.  

• En generell utfordring er at diversiteten i studentmassen er stor, og at studentene blant 
annet har ulike preferanser når det gjelder fysisk og digital undervisning. Mens enkelte 
ønsker høy andel digital undervisning, ønsker andre primært fysisk undervisning. Det er 
dermed vanskelig å finne «riktig spor» på dette området.  

• Vi skårer også lavt på medvirkning (2,9), men med forbedring fra i fjor (2,6). De som velger å 
engasjere seg som tillitsvalgte og referansegrupper gir uttrykk for at de opplever å ha reell 
medvirkning, og vi jobber systematisk med emneevaluering og bruk av referansegrupper i 
kullene. Samtidig er det mange som ikke involverer seg på denne måten, og det er ofte 
vanskelig å fange opp innspill fra alle – selv gjennom anonyme emneevalueringer, grunnet 
lav svarprosent.   

Det er vanskelig å sette inn spesifikke tiltak for å favne «alt i alt fornøyd»-kriteriet: Kriteriet er 
«summen av alt». Vi har jobbet, og jobber fortsatt med systematisk å følge opp de områdene av 
studieprogrammet hvor vi ser at vi har størst utfordringer. Vi jobber med dette på to måter:  

1. I «Henge-sammen-prosjektet» lønnes studenter for å bidra aktivt i utviklingen av 
læringsaktiviteter i emnene, og de er med inn i møter i fagmiljøet for å bidra til å diskutere 
studiekvalitet. Høsten 2023 vil de også involveres i å ta imot nye studenter, for å lette 
informasjonsflyt og øke tryggheten blant førsteårsstudentene – bidra til å lette overgangen 
fra vgs til universitet både faglig og sosialt. Prosjektet gir mulighet for et mer utbredt 
samarbeid mellom lærere og studenter enn ellers, og gir oss nyttig informasjon om hvordan 
de opplever å være studenter, noe som kan brukes i utviklingsarbeidet på 
studieprogrammet. 
 

2. Organisering av studiet og kontinuerlig utviklingsarbeid.  
Dette kullet er det første på det nye studieprogrammet i farmasi etter reakkreditering i 
forbindelse med RETHOS. Ved første gjennomføring har vi oppdaget en del uheldige 
kombinasjoner som gjelder hvordan timeplanen disponeres, f.eks. koordinering av 
eksamener og undervisning. Vi har gjort flere endringer i emnebeskrivelsene på første 
studieår som et resultat av dette, og fortsetter med dette etter hvert som vi får erfaring fra 
de nye semestrene. Kjemifagene virker å være ekstra krevende for studentene, og det er 
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gjennomført flere tiltak for å heve kvaliteten på undervisningen. Arbeidet foregår 
fortløpende og i dialog med studentene.  
 

5.juni 2023 

 

Linda Amundstuen  

Studieprogramansvarlig, BAFAR 
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Studiebarometeret høsten 2022 – �lbakemelding program ved Handelshøgskolen  
 

 
 
Studiebarometeret 2022 

Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er 
det som bidrar �l at studieprogrammet 
har godt resultat på overordnet 
�lfredshet/alt i alt fornøyd?  
 

Kort beskrivelse / begrunnelse på hva er det 
som bidrar �l at spesielle områder har gode 
resultater?  
 

Siviløkonom / Master of Science in 
Business (2 år) 

Studenten har mulighet �l å fordype seg inn et valgt 
område, med dedikerte forelesere på et 
internasjonalt høyt nivå. Studentene får tet 
oppfølging og har stor mulighet �l å påvirke veivalg 
og pensum selv. Studentene får mulighet for å jobbe 
innenfor profiler med en mindre gruppe som 
muliggjør bedre �lhørighet og økt læringsmiljø. 
Studentene har mulighet for å jobbe internasjonalt 
og har muligheter for å praksis.  

Nærheten �l foreleserne som er dyk�ge og inkluderer 
studentene inn i forskningsprosjekter. Det s�lles store krav �l 
studentene og det er gode �lbakemeldinger på intensive 
kurs som ferdigs�lles eter hvert. Det at studentene får jobbe 
tet mot næringslivs orienterte u�ordringer oppleves som 
meningsfullt og givende. Studenten har oppfølging av et 
team av dyk�ge fagansate på sin profil slik at studenten kan 
få �lbakemeldinger av flere ansate som følger dem fra 2 
semester �l avslutende master.  

Master of Science i Global ledelse  God planlegging, forutsigbarhet for studentene. 
Engasjerte forelesere som ser programmet som 
helhet, som vik�g for å bidra i retning av en bedre 
verden, og som ser sine emner som vik�ge deler inn i 
en meningsfull sammenheng. Dialogbasert tenkning i 
form av dialogbaserte pedagogiske �lnærminger, 
dialog mellom emner (flerfaglighet og 
sammenheng), dialog mellom teori og praksis, dialog 
mellom mennesker, dialog mellom mennesker og 
natur og dialog (refleksjon) i det enkelte menneske. 
Inkludering av kontrastrike perspek�v som 
studentene har med seg fra alle verdens hjørner gjør 
at vi kan se lit forbi en tradisjonell vestlig tenkemåte 
som jo programmet naturlig nok er bærer av. God 

Dedikerte faglige ansate som brenner for faget sit, som 
åpner opp for kri�sk refleksjon rundt ulike syn og 
perspek�ver, som gir rom for menneskelig utvikling, både 
hos studentene og ansate. Fagansate, studenter og 
administra�vt ansate som vil hverandre vel. Fokus på å 
skape “friendly atmosphere” men likevel s�lle høye faglige 
krav. Sosiale møtepunkt i �llegg �l undervisning på hver 
samlingsuke som gjør at studentene og ansate blir kjent på 
en god måte. Svært kompetente ansate som kan bidra �l at 
studentene opplever sammenheng i programmet. Jevnlige 
møtepunkter for sentrale bidragsytere i programmet bidrar 
også �l å skape en god helhet.  
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stemning mellom studenter og ansate, kort vei �l 
kontoret �l studieveileder eller andre fagansate om 
det er spørsmål og behov for hjelp. Gjentakende 
�lretelegging av sosiale samlinger med mål�der, 
enten i kan�na eller på byen, dekket av sosial/faglig 
progresjons s�muleringsmidler eller fra prosjekter.  

Master i regnskap og revisjon NA - rapport ikke motat pga for lav svarprosent NA - rapport ikke motat pga for lav svarprosent 

Master i entreprenørskap og 
forretningsutvikling 

NA – Nyt program, første evaluering H23 NA – Nyt program, første evaluering H23 
 

MBA i strategi og ledelse Dete er studenter som i all hovedsak er i 
arbeidslivet, noe som krever stor grad av 
forutsigbarhet for dermed å kunne planlegge egen 
deltakelse. Dete vektlegges på programmet. 
Tilbakemeldinger både gjennom emneevalueringer 
fra studentene og fra nærings- og arbeidsliv er vik�g 
for å kunne skape kon�nuerlige forbedringer av både 
enkeltemner og helheten i programmet.  

Dete er en studentgruppe der studentene i all hovedsak er i 
arbeidslivet (krav om 2 års relevant arbeidserfaring). Det 
vektlegges derfor som en vik�g forutsetning for å undervise 
på programmet - at forelesere er erfarne, dyk�ge og 
dedikerte, samt at de har evnen �l å i stor grad knyte 
undervisningen opp �l relevans for disse studentene. 

MBA i teknologiledelse Jobber kon�nuerlig med forbedringer gjennom 
�lbakemeldinger fra studenter, fagansvarlige og 
omgivelsene. Jobber for overlapp mellom fag og at 
innhold reflekterer muligheter og u�ordringer i 
næringsliv. I �llegg har vi et sterkt team med 
mo�vasjon og ansvarsfølelse for at programmet skal 
lykkes over �d. Vi foreleser også en del i team i 
klasserommet som vi erfarer gir økt engasjement. 

Spesielle området har nok spesielt gode resultater da vi har 
tat tak i konkrete �lbakemeldinger fra studenter. Eks. Fikk vi 
�lbakemelding om overlapp mellom flere fag – noe vi løste 
gjennom å koble fagene �l et. Emner med dårlig 
�lbakemeldinger over �d jobber vi med – lykkes vi ikke, har 
vi bytet de ut. 

Master i beredskap og kriseledelse Jobber med undervisningsformer som gir studenter 
fleksibilitet, refleksjon i� egen jobb, og ak�v 
deltakelse.  Vi bruker representanter fra arbeidslivet i 
undervisningen, forelesninger og øvelser. Det sosiale 
miljøet har stor verdi, da vi får �lbakemeldinger ta de 
lærer mye om og fra hverandre. 

Vi får gode �lbakemeldinger på læringsutbyte fra digital 
undervisning. Vi beholder delvis digitale samlinger, men 
involverer ak�vt i diskusjoner og gruppearbeid. 
Gjesteforelesere fra praksis felt (beredskapsorganisasjoner) 
og andre universiteter og bidrar i undervisningen. 
Faglig og sosialt miljø er mo�vert og engasjert 

Bachelor i økonomi, digitalisering 
og forretningsutvikling 

Vi har jobbet målretet med å skape yterligere godt 
faglig og sosialt nivå. For å få �l dete har vi sterkt 

Vi har gode resultater innen faglig og sosialt miljø. Innenfor 
dete har studiestedet �dligere hat middels resultater på 
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fokus på kvalitet i undervisningen og 
undervisningsformer som krever deltakelse blant 
studentene. Dete har bl.a. vært gjennom 
casejobbing, gruppearbeid og bedri�sbesøk.  

målinger.  I oppstarten av denne Bacheloren, og i dri�en av 
denne, har teamet med undervisere og ansate ved HHN i 
Mo i Rana vært veldig fokusert på å skape gode læringsmiljø. 
Dete har ført �l at vi opplever at studentene etablerer gode 
miljø sammen med medstudentene, og gjennom dete har 
større trivsel og læring. Vi opplever også at studentene er 
tryggere og mer engasjert i studiene. Dete bidrar igjen �l 
enda bedre undervisninger med ak�ve studenter. 

Bachelor i økonomi og ledelse Mulighetene �l å komme �lbake �l campus har 
ført �l bedre trivsel generelt. Muligheter for mer 
fysiske forelesninger og gruppearbeider. Vi har 
engasjert studentmentorer (Steinkjer) �l å arrangere 
faglige sammenkomster (studiesirkler) for 
studentene. Opplegget inkluderer enkel servering 
(f.eks. kanelbolle). Miljøet mellom fagansate og 
studenter oppleves godt. Faglærere har «åpen dør»-
poli�kk. Ellers kjører flere faglærere tet oppfølging 
med øvinger og gruppearbeider. 

Det rapporteres spesielt at det sosiale miljøet blant 
studentene har økt mye siden forrige år. Det samme gjelder 
konstruk�ve �lbakemeldinger fra fagansate på sit arbeide. 
(områdene fikk nok noe lavere score under koronaen) Dete 
tyder på at fysiske møter er vik�ge både mellom 
medstudenter og mellom studenter og fagpersonale.  
Høyest score får imidler�d utsagn rundt at undervisningen 
dekker sentrale deler av pensum/lærestoffet godt. Det betyr 
at undervisningen som gis er relevant og god. 

Bachelor i eiendomsmegling og 
markedsanalyser 

De siste årene har antallet studenter på studiet økt, 
noe som har medført nye u�ordringer, men sam�dig 
har det gjort det enklere å jobbe med det sosiale 
miljøet på studiet. Med flere studenter er det letere 
for alle å finne noen med felles interesser. I �llegg 
har vi lagt mer vekt på å �lretelegge for sosiale 
arenaer, og dete kan ha bidrat posi�vt. 

 
Et av områdene vi har jobbet mye med å forbedre de siste 
to årene er det faglige og sosiale miljøet på programmet. Der 
har det vært en tydelig forbedring de siste årene. Det kan ha 
flere årsaker, men én grunn kan være fokuset på flere sosiale 
ak�viteter for studentene. 
 

Bachelor i internasjonal 
markedsføring 

Det arbeides kon�nuerlig med å utvikle et godt faglig 
og sosialt læringsmiljø. Vik�ge fokusområder er 
undervisningskvalitet, målgruppefokus i 
�lreteleggingen og fornying av 
undervisningsformene (digitalisering og 
samlingsbasert undervisning) 

Det er tat hensyn �l studentgruppens spesielle interesse for 
internasjonal markedsføring på alle semestre i 
studiemodellen. Dete er med på å samle gruppen og skape 
egen iden�tet for hvert kull. Det er sat av administra�v 
ressurs - en medarbeider med spesielt ansvar for oppfølging 
av studentgruppen 
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Tiltaksplaner for oppfølging av studieprogram HHN 

Nedenunder er �ltaksplaner for oppfølging av tre iden�fiserte studieprogram ved HHN. 

 

Bachelor i eiendomsmegling og markedsanalyser  

Tiltaksplan for å forbedre utdanningskvaliteten i Bachelor i eiendomsmegling og markedsanalyser 
implementeres fra studieåret 2023-2024. Planen tar sikte på å øke overordnet �lfredshet blant 
studenter og forbedre utdanningskvaliteten på flere områder.  

  

For å bedre det sosiale læringsmiljøet og knyte kontakter med næringslivet, vil vi arrangere sosiale 
sammenkomster og arrangementer. Dete vil gi studentene muligheten �l å interagere, utveksle 
erfaringer og knyte kontakter med medstudenter og representanter fra eiendomsmeglingsbransjen. 
Dete vil kreve både faglige og administra�ve ressurser.   

  

På organiseringssiden vil vi gjennomgå studieplanen for å sikre at den er oppdatert og relevant for 
dagens eiendomsmeglingsbransje dete i samarbeid med programrådet og innenfor rammene som er 
sat av Finans�lsynet. Vi vil vurdere muligheten for å inkludere gjesteforelesere fra bransjen for å gi 
studentene innsikt i aktuelle trender og praksis. Vi ønsker blant annet å trekke inn eiendomsverdi 
tetere i undervisningen. Dete vil kreve finansiering da de ikke jobber gra�s.   

  

Når det gjelder bruk av og læringsutbyte fra digitale verktøy, vil vi sikre at studentene får opplæring i 
bruk av relevante verktøy som er i bruk i eiendomsmeglingsbransjen som eiendomsverdi og 
kartverket sine databaser.   

  

Studiet har allerede praksis som del av studiet. For å tydeliggjøre yrkes �lkny�ngen �l studiet og 
praksisen ønsker vi å undersøke muligheten for å la tredje års studentene som har vert ute i praksis 
fortelle om sin praksis �l første og andre års studentene. På den måten håper vi å knyte 
studentkullene nærmere �l hverandre og øke bevisstheten om at man går på et profesjonsrete og 
praksisnært studiet.    

 

MBA i strategi og ledelse - Stjørdal 

Forbedring av overordnet �lfredshet 

MBA i strategi og ledelse �lbys både i Bodø og på Stjørdal. Mens det i Bodø scores høyere 
sammenlignet med nasjonalt, ins�tusjon og 2021 på alle variable (bortset fra studentenes eget 
engasjement – som ligger over nasjonalt snit og ins�tusjonen – men der det var en nedgang på 0,1 
fra 2021) – var situasjonen en helt annen for Stjørdal – der det gjennomgående var en nega�v 
utvikling.  

Den overordnede �lfredsheten var nega�v i forhold �l nasjonalt nivå (-0,3), Ins�tusjonen (- 0,2) og 
sammenlignet med 2021 (- 1.0). Vi har forsøkt å finne forklaringer på hvorfor denne nedgangen er så 
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stor – sam�dig som det er en gjennomgående posi�v utvikling i Bodø (Nasjonalt + 0,5 – Ins�tusjon + 
0,6 og sammenlignet med 2021 + 0,1). 

For å sikre en forbedring av overordnet �lfredshet har det blit gjennomført dialogmøte med 
studentene. I dialogmøte med studentene fremkommer det at undervisningslokalene på Stjørdal (det 
store rommet) – er et stort rom – med flat gulv – som gjør at de som får «dårlige plasser», opplever 
at det kan være noe vanskelig for enkelte å følge undervisningen. Vi mener også at en forklaring 
tenderer mot at det har vært �l dels sterk misnøye med en av kursene som studentene tok på 
Stjørdal – og at �dspunktet da studentene svarte på studiebarometret sammenfalt i �d med 
gjennomføringen av dete kurset.   

Utover høsten vil det også bli gjennomført dialogmøte med emneansvarlige og 
spesialiseringsansvarlige, samt Individuell samtale med emneansvarlige der resultatene fra 
emneevalueringene har rom for forbedringer 

 

Praksis 

Ikke relevant for dete programmet 

Organisering 

For organisering av studieprogrammet ligger det over gjennomsnitet for ins�tusjonen, bortset fra 
for den faglige sammenhengen mellom emnene i studieprogrammet Her var scoren 3,3 – noe som 
gjør den lavere enn nasjonalt og ins�tusjonens gjennomsnit, samt en nedgang sammenlignet med 
2021. Etersom scoren for Bodø var betydelig høyere (4,2) er det rimelig å anta at dete skyldes en 
svakere sammenheng mellom emnene knytet �l spesialiseringene, som er forskjellige i Stjørdal og i 
Bodø. 

Tiltaket blir dermed å se på den faglige sammenhengen mellom emnene i studieprogrammet, spesielt 
knytet opp mot de spesialiseringene som �lbys på Stjørdal. 

I dialogmøte med studentene fremkom det at de var fornøyde med organiseringen, men at det burde 
legges større vekt både på å jobbe sammen i team/grupper – etersom dete var svært bra for 
læringsutbyte. Det ble videre påpekt at det var vik�g med forventningsavklaringer overfor 
studentene, der vi i langt sterkere grad er eksplisite på hvilke forven�nger vi har �l studentene – 
spesielt ved digital undervisning. De mener det bør etableres og formidles en digital møtestandard 
Dete vil bli tat opp i dialog med emneansvarlige og spesialiseringsansvarlige utover høsten. 

Vurderingsformer 

For vurderingsformer ser vi samme gjennomgående trend som ovenfor, der det for studentene i Bodø 
reporteres resultater som ligger over både snitet nasjonalt, for ins�tusjonen og sammenligningen 
med 2021.  Bortset fra spørsmålet «Har krevd forståelse og resonnement» - der det for Stjørdal 
ligger noe over snitet for ins�tusjonen (+ 0,1), scores det lavere på alle andre spørsmål, 
sammenlignet med både nasjonalt, ins�tusjonen og resultatene fra 2021. 

I dialogmøte med studentene var de gjennomgående fornøyde med vurderingsformene, men 
påpekte en situasjon der de hadde fåt noe for dårlig �d �l en digital eksamen. Vi tar dete med inn i 
dialogen med emneansvarlige og spesialiseringsansvarlige utover høsten 
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Eget læringsutbyte  

For eget læringsutbyte ser vi også her samme trend som ovenfor der det for studentene i Bodø 
reporteres resultater som ligger over både snitet nasjonalt, for ins�tusjonen og sammenligningen 
med 2021. Bortset fra spørsmålene «Egen erfaring med forsknings og utviklingsarbeid» - der snitet 
er det samme som for ins�tusjonen, men der man scorer dårligere enn nasjonalt og sammenlignet 
med 2021 – og på spørsmålet om «samarbeidsevne», der scoren er den samme som for 2021 - scores 
det lavere på alle andre spørsmål, sammenlignet med både nasjonalt, ins�tusjonen og resultatene fra 
2021. 

I dialogmøte med studentene var det enighet om at studentene hadde fåt et betydelig 
kompetanselø�. Den digitale undervisningen har også bidrat �l et godt læringsutbyte, selv om de 
mener at fysiske samlinger gir det beste læringsutbyte. Studentene mener også det å jobbe i 
grupper/team har bidrat �l et økt læringsutbyte. 

Studentene spiller inn at det bør oppretes en felles «portal» for studentene, som har �l hensikt å 
lete arbeidet med å finne partner �l oppgaveløsning, og spesielt knytet �l MOPP.  

Vi tar dete med inn i dialogen med emneansvarlige og spesialiseringsansvarlige utover høsten 

 

Bruk av og læringsutbyte fra digitale verktøy 

For bruk av og læringsutbyte fra digitale verktøy ser vi mye av det samme bidet som ovenfor, men 
her er det noe mer sammensat. For Stjørdal scores det nega�vt på alle spørsmålene, sammenlignet 
med nasjonalt og for ins�tusjonen, bortset fra «Undervisning i digitalt format», der scoren en 
høyere. Vi ser mye av den samme trenden for studentene i Bodø.  

For MBA i strategi og ledelse er det generelt et ønske om å skape en dynamisk læringsarena, gjennom 
fokus på at studentene skal møtes fysisk, men der det også er en del digital undervisning. Sam�dig er 
dete en studentgruppe som har �l dels en betydelig høyere alder enn studenter på våre ordinære 
studieprogrammer. Dete gjør nok at unge studenter – på de ordinære studieprogrammene – i større 
grad er «born digital» - enn de noe eldre studentene på programmet. De vil også derfor benyte 
eksempelvis andre samhandlingsverktøy (mail – telefon etc) 

Tiltak her vil være å forbedre informasjon om �lgjengelige digitale verktøy �l de noe eldre studentene 

 

Tilknytning �l arbeidslivet 

Når det gjelder �lknytning �l arbeidslivet, er MBA studentene som hovedregel allerede i arbeidslivet. 
Det vil derfor naturlig også være sånn at eksempelvis spørsmål som «Jeg får god informasjon om 
hvilke yrker/bransjer som er relevante for meg», oppfates av hverken student eller foreleser som 
særlig relevant. For Stjørdal er det lavere score på alle spørsmål (bortset fra et) enn det nasjonale 
gjennomsnitet, sammenlignet med ins�tusjonen, men også sammenlignet med 2021. Det 
spørsmålet som gir høyere score enn nasjonalt og for ins�tusjonen er «Det er mulighet for å jobbe 
med prosjekter/oppgaver i samarbeid med arbeidslivet». Dete skyldes nok ad studentene på MBA 
programmet allerede er i arbeidslivet, og benyter o�e muligheten �l å skrive oppgaver eksempelvis 
knytet �l egen bedri�.  

Vi ser ikke behov for å iverksete spesielle �ltak her. 
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Siviløkonomutdanningen (2-årig)  

Det er sat i gang et større arbeid med revisjon av hele masterprogrammet som leder �l �telen 
siviløkonom. Grunnen �l dete er at vi ser at det er behov for færre profiler grunnet forventet 
nedgang i internasjonale studenter og at enkelte profiler har rundt 5 studenter som gjør at det blir en 
sårbar studentgruppe og som har hat konsekvenser for læringsmiljøet. Studentene som har svart på 
denne undersøkelsen er de som i første året i �or hadde særlig u�ordringer i studentgruppen med 
høyt konfliktnivå mellom enkelte studenter som dessverre preget hele studentkullet. 

 

Dete kan være forklaringen hvorfor studentene på dete kullet har vært misfornøyde. 

For å øke robustheten samt styrke læringsmiljøet vil vi eterstrebe å få min. 20 studenter på hvert 
emne. Men disse �ltakene vil først tre i kra� for 24/25 studentene. 

 

Under følger �ltak som vil bli gjort eller er allerede er iverksat. 

 

1. Tiltaksplanen skal inneholde �ltak for forbedring av overordnet �lfredshet samt �ltak for 
områdene; praksis, organisering, vurderingsformer, eget læringsutbyte, bruk av og læringsutbyte fra 
digitale verktøy samt �lknytning �l arbeidslivet.  

 

Praksis: studentene har muligheter �l å velge 15 stp internship i Norge, samt 7,5 stp i utlandet.  

 

Organisering: det er flere programmer som deler emner på master, vi har prøvd å eterstrebe at 
studentene ikke får kollisjon i innleveringer og obligatorisk oppmøte og eksamener. I år har vi også 
prøvd å møte behovet �l en større gruppe studenter som også vil ta emnene med base fra Mo.  

Men har kan vi bli enda flinkere �l å koordinere særlig mellom valgemnene.   

 

Vurderingsformer: opplever at MABED har veldig varierte og gode vurderingsmener som igjen vil 
revurderes grunnet KI. 

 

Eget læringsutbyte, bruk av og læringsutbyte fra digitale verktøy: dete vil endres som en naturlig 
del av revisjonen av programmet 

 

Tilknytning �l arbeidslivet: MABED er særlig gjennom profilene veldig orientert mot næringslivet 
gjennom bruk av eksterne foredragsholdere, bedri�sbesøk samt felles prosjekter med 
oppdragsbasert læring i førstesemester. Fokus �l alle profilene er spesifikke relevans �l næringsliv og 
offentlige organisasjoner.  
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Men det er mulig studentene vektlegger noe annet når det svares på spørsmålet for hele MABED 
programmet er veldig knytet mot reelle case og u�ordringer i samfunnet med forskningsbasert 
undervisning.  

 

2. Tiltaksplanen skal implementeres fra studieåret 2023-2024.  

Deler av dete er allerede gjennomført og andre �ltak vil bli iverksat 2024-2025. 
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Arkivsak-dok. 23/02318-1 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Anne-Lovise Reiche  

 
 Møtedato 
Utdanningsutvalget 14.09.2023 14.09.2023 

 
   

 
 

STUDIEBAROMETERET 2023 - GJENNOMFØRING AV UNDERSØKELSEN OG 
TILTAK FOR Å OPPNÅ HØY SVARPROSENT 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Studiebarometeret er en årlige nasjonal undersøkelse der studentene gir tilbakemelding på deres 
opplevelse av kvalitet i studieprogrammet sitt. Undersøkelsen gjennomføres av NOKUT på vegne av 
Kunnskapsdepartementet. Som tidligere er det 2. års bachelorstudenter samt 2. års og 5. års 
masterstudenter som deltar i undersøkelsen. Ved Nord universitet utgjør dette nesten 3000 
studenter. 
 
Undersøkelsen gjennomføres perioden 24. oktober til 19. november 2023 (til midnatt). 
Undersøkelsen sendes direkte til studentene slik; 
 
24. oktober: Første utsendelse av spørreskjemaet til studentene (privat e-post) - merk at det kan ta 
tid før undersøkelsen er sendt ut til alle studentene 
25. oktober: Institusjonene får lenke med oversikt over svarprosent (svarbarometeret) 
26. oktober: Studentene mottar første påminnelse (skole-e-post) 
31. oktober: Studentene mottar andre påminnelse (privat e-post) 
2. november: Studentene mottar tredje påminnelse 
9. november: Studentene mottar fjerde påminnelse 
19. november: Undersøkelsen stenges for besvarelser klokken 23.59 
Første halvdel av desember: Institusjonene får tilgang til data/resultater 
 
Svarfristen er noe forlenget med tidligere svarfrist 3 uker, som alltid ble litt forlenget. NOKUT  
planlegger derfor ikke å utsette fristen noe utover det som er satt opp (søndag 19. november). 
 
Temaer i årets spørreskjema 

• Spørsmål som ble stilt i fjor blir beholdt med noen få unntak; spørsmålet om medvirkning, 
spørsmålene om digitale verktøy og spørsmålene om hvor studentene fikk informasjon og 
hvorfor de svarte på undersøkelsen, tas ut.  

• Samtidig vurderes å legge inn noen nye spørsmål om kunstig intelligens, valg av 
studieprogram og studiested, i tillegg til noen spørsmål om studentenes progresjon og 
fullføringsplaner.  Det er noen ulike årsaker til at NOKUT foreslår å ta med spørsmål om 
dette. Noe kan brukes til å gi mer informasjon om aktuelle temaer som desentralisert og 
fleksibel utdanning, studiesøking og fullføring av utdanning. I tillegg er det også temaer som 
har vært etterspurt av enkelte institusjoner. 

• Når det gjelder andre endringer har NOKUT vært usikre på om spørsmålene om tilknytning til 
arbeidslivet skal videreføres.  Flere melder om behov for å gjøre noe med disse spørsmålene, 
samtidig er det også flere som ønsker å beholde dem. De velger å beholde dem som dem er i 
år, men planlegger å arbeide med spørsmålene og temaet etter høstens undersøkelse. 
Samtidig gjøres en endring i overskriften fra «tilknytning til arbeidslivet» til «informasjon og 
kontakt med arbeidslivet», slik at det stemmer bedre overens med det en faktisk spør om. 

 
Markedsføringsmateriell 
NOKUT opplyser å ha trangere budsjetter enn tidligere, og kjøper ikke inn nytt profileringsmateriell. 
Det er et lite restlager igjen fra i fjor av powerbanker, mini-kjølebager, drikkeflasker, som kan sendes 
ut med et begrenset antall per institusjon.  Sjokolade, penner og reflekser er det helt fritt for.   
 
Høy svarprosent 
Det er viktig å sikre høy svarprosent, både for å få tilbakemelding fra flest mulig studenter, men også 
fordi resultatet av undersøkelsen ikke publiseres for studieprogrammer med få svar. NOKUT har etter 
tilbakemeldinger fra institusjonene fått et godt bilde av hvilke tiltak som bidrar mest til oppslutning 
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om undersøkelsen. Tiltakene må tilpasses institusjonen, ettersom mangfoldet i både organisering og 
størrelse er stort. Følgende trekkes fram:   
 

• Informasjon i undervisningen gitt av studenttillitsvalgte, faglærere eller andre ansatte.  
• Skape et lokalt konkurranseklima, for eksempel ved å premiere enheter med høy(est) 

svarprosent eller ved å premiere studenter på program med høy svarprosent  
• Vise betydningen for fagpersonalet 

 
I 2022 initierte Utdanningsavdelingen følgende rigg for å øke svarprosenten til undersøkelsen;  

• Som før: Informasjon fra Utdanningsavdelingen til fakultetene i hovedsak via prodekaner 
utdanning og sekretærer i fakultetenes lokale Utdanningsutvalg (UU). 

• Som før: Anbefaling om liten pause i undervisningen for at studentene kan svare på 
undersøkelsen. 

• Som før: Oppslag på sosiale media til Nord universitet med video fra studentleder 
• Som før: Det har vært felles påminning i Canvas til alle aktuelle studenter 
• Nytt: Ved campus Bodø ble det arrangert stand 1 dag  
• Som før: Det er markedsført premie (pizza) til klassen som har størst svarprosent på hver 

campus.  
• Nytt: Gjennom sponsing innhentet gavekort fra ulike butikker  
• Nytt:  Utdanningsavdelingen overvåket i større grad har svarprosenten fra dag til dag og tatt 

direkte kontakt med studieprogramansvarlige som har lav svarprosent på sitt 
studieprogram.  

 
Ut fra erfaringene fra i fjor ser det ut til at flere tiltak virker, særlig praktisk tilrettelegging med pause 
i undervisningen for at studentene kan svare på undersøkelsen. I tillegg ble det faktisk et stort hopp i 
svarprosent etter stand på campus Bodø (det kunne selvfølgelig være både rent tilfeldig eller også 
andre årsaker). Ikke minst ser det ut til å ha umiddelbar stor effekt med direkte kontakt med 
studieprogramansvarlig som har lav svarprosent på studieprogrammet. De fleste er positiv til å bli 
kontaktet, ønsker aktivt å følge opp, og det har faktisk gitt vesentlig høyere svarprosent kort tid etter 
henvendelsen.  
 
Nord universitet økte svarprosenten i 2022 til 52% mot 39% i 2021, mens nasjonale tall var 
henholdsvis 39% og 41%. 
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Arkivsak-dok. 21/01856-13 
Saksansvarlig Klikk her for å skrive inn tekst. 
Saksbehandler Anne Sofie Andaas Elgseter  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

AVGRENSNING AV OG ERFARINGSDELING OM EVU I UTDANNINGSUTVALGET 
2023 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det vises til Utdanningsutvalgets behandling av årshjul for 2023, hvor det er lagt inn 
erfaringsdeling på ulike tema. Ett av de temaene som Utdanningsutvalget ønsker 
erfaringsdeling om er etter- og videreutdanning, og dette legges derfor fram som sak på 
dette møtet.  
 
Nord universitet sin strategi 2030 sier at «vi skal øke adgang til høyere utdanning gjennom å 
utvikle fleksible og digitale læringsformer og etter- og videreutdanning som arbeidslivet 
etterspør». Etter- og videreutdanning i et livslang læringsperspektiv er et satsingsområde for 
Nord universitet og blir inkludert i strategi og utviklingsplaner på alle nivå.   
 
Beslutningsmyndighet for gjennomføring av eksternfinansiert kurs og videreutdanning ligger 
hos fakultetenes faglige ledelse. Det skal vurderes om studietilbudet er faglig 
relevant, studiets etterspørsel og rekrutteringsgrunnlag, arbeidslivsrelevans og relevans i 
forhold til universitetets strategi (SEFØ-analyse). 
 
Avgrensning EVU-porteføljen 
Avgrensning av EVU-porteføljen var oppe i styremøtet i mars 2023, som en del av saken om 
utvikling av etter- og videreutdanning. Saken, inklusive avgrensningen, ble vedtatt av styret.  
 
Hva man anser som etter- og videreutdanning er individuelt og avhenger av hvilke 
utdanningsnivå og kompetanse man allerede har. Det viktigste kriterium for et EVU-tilbud er 
at det skal være mulig å ta i kombinasjon med jobb og i ulike livssituasjoner. Nord 
universitetet avgrenser EVU-porteføljen som følger;  
 
✓ Alle studietilbud under 60 studiepoeng (inklusive mikroemner helt ned til 2-3 stp.)  
✓ Alle årstudier på deltid, eller som er samlings- og/eller nettbasert  
✓ Erfaringsbaserte masterstudier, på deltid eller som er samlings- og/eller nettbasert  
✓ Vitenskapelige masterstudier, på deltid eller som er samlings- og./eller nettbasert  
✓ Enkeltemner med organisering av undervisning slik at den kan kombineres med jobb  
✓ Etterutdanningstilbud (kurs) uten studiepoeng  

 
EVU-porteføljen omfatter alle typer finansiering (bevilgningsfinansiering, bidrag, salg, 
oppdrag), og det omfatter studietilbud som inngår både i ordinær studieportefølje og andre 
tiltak. Avgrensningen vil gjøre det enklere for fakultetene å jobbe målrettet med utvikling av 
EVU-porteføljen samt gi tydeligere markedsføring. Avgrensingen vil ikke være til hinder for at 
EVU-studier inngår i den ordinære studieporteføljen, samtidig som de også markedsføres 
som EVU-tilbud. 
 
Oversikt over EVU-tilbud studieåret 2023-2024:  
Oversikten kan bidra til å danne grunnlag for erfaringsdelingen. Det kan være mindre avvik i 
tallgrunnlaget, men tabellen gir et bilde av omfanget av EVU-tilbud ved Nord universitet. 
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  Helse- 
og  

sosial 

Skole,  
barnehage  

og  
oppvekst  

Ledelse, 
 økonomi 

og  
entrepre.  

Samfunn,   
komm. og   

internasjonale  
forhold  

Havbruk  Grønne 
fag   

Trafikkfag  

Kurs   
uten studiepoeng  0  2  0  2  0  0  2  

> 30 stp.  14  6  3  0  1  1  7  

30 stp.  7  31  4  0  1  0  2  

60 stp.  
(fleksible 

årsstudier)  
1  4  3  5  0  1  0  

90 stp.  
(erfaringsbaserte 

fleksible 
masterprogram)  

0  0  5  1  0  0  0  

120 stp.  
(fleksible 

vitenskapelige 
masterprogram)  

3  4  0  3  0  0  0  
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  Helse- 

og  
sosial 

Skole,  
barnehage 

og  
oppvekst  

Ledelse, 
økonomi 

og entrepre.  

Samfunn,   
komm. og   

internasjonale  
forhold  

Havbruk  Grønne 
fag   

Trafikkfag  

Nettbaserte 
tilbud  2  11  5  2  0  0  0  

Flere 
studiesteder/ 
rullerende (R)  

3  8  3  1  1  0  0  

 
For å støtte opp om fakultetenes arbeid med EVU er det to koordinatorer for EVU i 
fellesadministrasjonen. Disse to er plassert i KOLT, som skal igjennom en utviklingsprosess 
med tanke på navn og organisering. Målsettingen er ytterligere synliggjøring av EVU og 
støttetjenester knyttet til nettpedagogikk/voksnes læring, både internt og eksternt. 
 
De to EVU-koordinatorene har også etablert et EVU-team i Nord sammen med EVU-
kontaktpersoner ved fakultetene for å styrke samarbeidet og støtten til EVU-aktiviteten på 
hvert fakultet.  
 
I tillegg er perspektivet på eksternfinansiert utdanning tatt inn i omstillingsprosjektet for 
Nord universitet, noe som i særskilt grad gjelder EVU. I forkant av omstillingsprosjektet har 
Økonomiavdelingen og EVU-koordinator, i samarbeid med prosjektøkonomier på 
fakultetene, utviklet en budsjettmal for EVU. Årsaken til dette var å gi bedre støtte til 
etablering av eksternfinansiert EVU. Prosjektøkonomer på fakultetene har fått opplæring i 
budsjettmalen.  
 
 
Drøfting 
I møte med kravene Nord setter til seg selv, og de forventingene som vi møter i våre 
omgivelser, oppfordres det til å dele erfaringer om hvordan en lykkes med EVU og hvilke 
støttetjenester som kan utvikles videre og bli bedre.  
 
Prodekaner utdanning bes i Utdanningsutvalgets møte om å dele erfaringer om hva som 
fungerer bra og vurderinger rundt hva som kan utvikles videre og bli bedre i eget fakultet.  
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Arkivsak-dok. 23/03508-1 
Saksansvarlig Levi Gårseth- Nesbakk 
Saksbehandler Tor Eivind Aaneland  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

NORD MASTER PLUS - FORSKERSKOLEN 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det vises til henvendelse fra utdanningsutvalget hvor man ønsker en orientering om programmet 
Nord Master Plus og fremdrift.  
 
Nord Master Plus - Forskerskolen er en institusjonsovergripende og hvert fakultet er tiltenkt 
minimum 2 plasser for sine studenter. Deltakerne vil sammen utgjøre et «programkull» på  
maksimalt 15 deltakere.  
 
Initiativet for programmet kommer fra ønske om å anspore og motivere flere til videre ph.d. løp og til 
å ha et større forskningsperspektiv med seg inn i arbeidslivet. 

Vi har over tid sett at forholdsvis få masterstudenter ser for seg en akademisk/ forskerkarriere etter 
endt masterutdanning. Med dette programmer ønsker vi å stimulere til økt fokus og kunnskapsnivå 
om det akademiske karrieresporet blant studentene. Vi vil også kunne fange opp forskningstalentene 
tidligere enn det som er tilfellet i dag.  

 

 
 
Programmet kan også på sikt gi Nord universitet enda bedre forutsetninger for å tiltrekke seg og 
svare på forventingene hos de mest ambisiøse masterstudentene.    
 
Utdanningsavdelingen og kontaktpersoner fra alle fakultetene jobber nå med å klargjøre 
programmet som har planlagt oppstart i januar 2024. 
 
I programmet skal interesserte og talentfulle studenter kobles til veiledere med førstestilling-
/toppkompetanse og deres forskningsprosjekter. I tillegg skal de samlet delta på samlinger og reise til 
utenlandsk forskningsinstitusjon.  
 
Rekrutteringsperioden er planlagt å starte opp i oktober med interesseutlysning og påfølgende 
intervjuer i november/desember inneværende år. Programperioden er fra januar til og med 
november 2024. Underveis vil programmet evalueres med tanke på forbedringer og forberede 
eventuell ny rekrutteringsrunde i oktober 2024 for «kull» 2025. 
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For å gjennomføre en best mulig interesseutlysning har vi koblet på kommunikasjonsavdelingen og 
fakultetenes kontaktpersoner. Kommunikasjonsavdelingen vil også være viktig medspiller underveis 
for å skape oppmerksomhet rundt programmet, aktivitetene og forskningsprosjektene som er med i 
programmet.  
 
De fire felles samlingene vil ta for seg temaer som er relevant for videre akademisk karrierevei og øke 
oppmerksomheten på forskning.  
 

 
 
Tema: 
Kick off – Forskeren jobber systematisk og strukturert med å finne ny viten og øke kunnskap 
Workshop – Her forsker/løser deltakerne problemstilling i tverrfaglige team 
Reise – Forskningsinstitusjon i utlandet 
Avslutning – Presentasjon av erfaringer fra prosjektene 
 
I samarbeid med fakultetene har vi nå fått flere forskningsprosjekter til å melde sin interesse for å 
kunne kobles sammen med deltakere i programmet. Antall studenter pr. forskningsprosjekt vil 
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variere, og vi er på god vei til å ha en godt differensiert portefølje av forskningsprosjekter å knytte 
deltakerne til. 
 
Koblingen med forskningsprosjekter vil for mange kunne være en god start på masteroppgaven og 
samarbeid kan også forlenges utover programperioden dersom det er interessant for prosjekt og 
deltaker. 
 
Noen forskningsprosjekter vil også kunne tilby arbeidsavtale som forskningsassistenter med deltaker 
når det er ønskelig fra prosjekt og deltaker sin side. På denne måten kan man i flere tilfeller 
tilrettelegge for faglig relevante deltidsjobber ved siden av studiene. 
 
Arbeidsoppgaver i forskningsprosjektene kan f.eks. være: 
 

 
For programmet som helhet så har vi satt opp følgende læringsutbytte for deltakerne: 
 

• Bedre kjennskap og inspirasjon for akademisk karrierevei 
• Sosiale og emosjonelle egenskaper 
• Kritisk tenkning 
• Selvrefleksjon 
• Presentasjonstrening 
• Prosjektarbeid i praksis 
• Tverrfaglig samarbeid 
• Gode forutsetninger for masteroppgave 
• Bedre nettverk for jobbmuligheter videre 

99/136



32/23 Revisjon - Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder ved Nord universitet - 20/01427-5 Revisjon - Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder ved Nord universitet : Revisjon - Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder ved Nord universitet

 
 
 

 

Arkivsak-dok. 20/01427-5 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Alf Magne Jacobsen  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

REVISJON - RETNINGSLINJER FOR GODTGJØRING VED DELTAKELSE I UTVALG 
OG NEMNDER VED NORD UNIVERSITET 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar vedlagte rektorvedtak samt vedlagte reviderte retningslinjer for 
godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemder gjeldende fra 01.08.23 ved Nord universitet, til 
orientering. 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Retningslinjer for godgjøring for deltakelse i lovpålagte råd og utvalg ble sist vedtatt av 
prorektor utdanning 07.04.2016. I tillegg er det i rektorvedtak av 18.08.2020 vedtatt egne 
retningslinjer for godgjøring for studenter som deltar i annet arbeid med f.eks. seminarer, 
kurs etc.  
 
Det er nå behov for å revidere retningslinjene og gjøre nytt rektorvedtak. Det er da også 
hensiktsmessig å ta inn begge de tidligere retningslinjene i en felles retningslinje.  
 
Videre må det vedtas flere timer avsatt i arbeidsplan for ansatte som deltar i Nemnda for 
studentsaker, og her må også presiseres særskilt omfang av godtgjøring for studentene i 
nemnda. 
 
Nytt rektorvedtak ble gjort 17.08.23 sak (20/01427-3), med reviderte retningslinjer 
gjeldende fra 01.08.23. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Rektorvedtak 17.08.23 
Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder på institusjonsnivå ved 
Nord universitet gjeldende fra 01.08.23. 
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Rektorvedtak 
 
Arkivreferanse: 20/01427-3 

Saksbehandler: Anne Ringen Pedersen 

Vedtaksdato: 17.08.2023 

Sak: Revisjon av retningslinjer for godtgjøring til studenter i utvalg, arbeidsgrupper og tilsvarende      
ved Nord universitet, samt presisering av godtgjøring i arbeidsplan og studenthonorar for  
medlemmer av Nemnda for studentsaker. 

 
 
Vedtak: 
 
1. Rektor vedtar reviderte retningslinjer for godtgjøring av studenter som møter som valgte   
    medlemmer til råd og utvalg på institusjonsnivå ved Nord universitet som vedlagt. 
 
2. Retningslinjene omhandler også særskilte bestemmelser for medlemmer i Nemnda for  
    studentsaker.  
 
3. Retningslinjene omhandler også studenter som på oppdrag fra ledelsen ved Nord universitet  
    deltar i programkomiteér, innlegg på seminarer etc. 
 
 

Hanne Solheim Hansen 
Rektor 
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SAKSUTREDNING 
 
Bakgrunn: 
Retningslinjer for godgjøring for deltakelse i lovpålagte råd og utvalg ble sist vedtatt av prorektor 
utdanning 07.04.2016.  I tillegg er det i rektorvedtak av 18.08.2020 vedtatt egne retningslinjer for 
godgjøring for studenter som deltar i annet arbeid med f.eks. seminarer, kurs etc. 
 
Det er nå behov for å revidere retningslinjene og gjøre nytt rektorvedtak. Det er da også 
hensiktsmessig å ta inn begge de tidligere retningslinjene i en felles retningslinje. 
 
Videre må det vedtas flere timer avsatt i arbeidsplan for ansatte som deltar i Nemnda for 
studentsaker, og her må også presiseres særskilt omfang av godtgjøring for studentene i nemnda. 
 
Drøfting: 
Som prinsipp for avlønning til studentene i lovpålagte utvalg legger til-enhver-tid gjeldende satser i 
Statens personalhåndbok kap. 10.14.2. 
 
Antall timer som godtgjøres med forberedelsestid og møtetid, slik det er det beskrevet i dagens 
retningslinjer vurderes som riktig og i tråd med sektoren for øvrig benytter. 
 
Angående Nemnda for studentsaker så må det oppdateres og presiseres omfang av 
arbeidstimer/godtgjøring for både ansatte- og studentmedlemmer. Omfanget av saker til nemda 
har vært økende, og antall timer for ansatte i arbeidsplan må økes fra 100 til 150 timer (inklusive 
reisetid). Da alle nemndas medlemmer, også studentene, har stemmeplikt i nemnda, finner man 
det riktig at studentene kan godgjøres tilsvarende antall timer som ansatte har avsatt i sin 
arbeidsplan.  
 
Videre må det presiseres hvordan studentenes vararepresentasjon ivaretas i Nemda for 
studentsaker når man går bort fra timehonorering, og over til samlet timeantall. 
 
Det presiseres også at stipendiater som deltar i utvalg behandles som ansatte, men kan få 2 ukers 
forlengelse der møtevirksomheten går utover 10 dager. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Økt timeomfang for studenter i nemda for studentsaker vil gi økte honorar-utbetalinger på ca.        
kr. 30.000,- per år for 2 studentrepresentanter. 
 
Innstilling: 
1. Rektor vedtar reviderte retningslinjer for godtgjøring av studenter som møter som valgte   
    medlemmer til råd og utvalg på institusjonsnivå ved Nord universitet som vedlagt. 
 
2. Retningslinjene omhandler også særskilte bestemmelser for medlemmer i Nemnda for  
    studentsaker.  
 
3. Retningslinjene omhandler også studenter som på oppdrag fra ledelsen ved Nord universitet  
    deltar i programkomiteér, innlegg på seminarer etc. 
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Vedlegg: Vedlegg: Vedlegg: Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder Nord 
universitet 
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Revidert i rektorvedtak 17.08.2023 
 
Erstatter rektorvedtak av 07.04.2016 og 18.08.2020 

 
Retningslinjer for godtgjøring ved deltakelse i utvalg og nemnder på 
institusjonsnivå ved Nord universitet gjeldende fra 01.08.2023. 
 
Disse retningslinjene gjelder for deltakelse i  

• Nemda for studentsaker 
• Skikkethetsnemd 
• Forskningsutvalget (FU) 
• Læringsmiljøutvalget (LMU) 
• Utdanningsutvalget (UU) 
• Internasjonalt utvalg (IU) 
• Ansettelsesutvalget for vitenskapelige stillinger (ANV) 
• Likestilling, mangfold og inkluderingsutvalget (LMI) 

 
 
1. Deltakelse i nemder og utvalg  

 
Studentrepresentanter 
Studentene som er valgt til deltakelse i utvalgene som listet over, godtgjøres for hver time i 
møtet, og gis i tillegg 2 timers forberedelsestid, etter gjeldende statlige satser. Møter som 
varer 2 timer eller mindre, godtgjøres med 1 times forberedelsestid. 
Når LMU ledes av studentrepresentant godtgjøres dette med ledersats. 
 
Godtgjøring følger av Statens personalhåndbok. Satsen reguleres normalt årlig per 01.01.xx, 
og er per 01.01.23  kr. 518,- per time for utvalgsdeltakelse/forberedelsestid. Det er egne 
satser for utvalgsledere.  
 
Ansatterepresentanter 
Ansatterepresentanter (ledere, fagpersonale, inkludert stipendiater og administrativt 
personale) får ikke særskilt krone godtgjøring for deltakelse i nemnder og utvalg ut over 
regulær lønn. Det er en del av de ansattes generelle plikt som ansatt å ha verv i interne 
utvalg og nemnder. Ved slik deltakelse forutsettes det at arbeidsgiver legger til rette for at 
den som påtar seg et verv kan delta på møter og forberede seg til møtene som del av sin 
regulære arbeidsplan.   
 
Når stipendiater deltar i utvalg og nemnder regnes disse som ansatte. Ved 
møteforberedelser/møtetid utover 10 arbeidsdager kan stipendiatperioden forlenges med 
inntil 2 uker per periode man innehar verv. 
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2. Særskilte retningslinjer for deltakelse i Nemda for 
studentsaker 

 
Ekstern leder i Nemda for studentsaker 
Nemda  skiller seg ut fra andre utvalg/nemnder ved at nemda skal ha ekstern leder (jurist 
med dommerkompetanse). Leder av Nemnda for studentsaker godgjøres med betaling etter 
egen avtale – time for time - for møtedeltakelse, forberedelse og etterarbeid.  
 
Ansatte i Nemda for studentsaker 
Ansatte i Nemnda for studentsaker skal godskrives 150 timer per studieår i sin arbeidsplan til 
dette arbeidet, inklusive eventuell reisetid til/fra møter.  
 
Studenter i Nemda for studentsaker 
I Nemnda for studentsaker er det stemmeplikt, som befordrer at studentene må sette seg 
inn i saker på linje med det som kreves av ansatte medlemmer i nemda. Studentene 
godtgjøres derfor tilsvarende inntil 150 timer per studieår. Direkte utgifter for evt. reise og 
opphold dekkes.  
 
Ved forfall til Nemnda for studentsaker og bruk av vararepresentasjon 
Nemndas sekretariat gjør skjønnsmessig vurdering av antall timer godtgjøring der 
vararepresentant deltar i møte på vegne av fast medlem. Skjønn gjøres ut fra antall saker, 
kompleksitet og omfang på saker, samt møtetid, hvoretter vara godtgjøres timetallet, med 
tilsvarende reduksjon i timeomfanget til fast medlem. 
 
Der hvor vara møter for ansattmedlem avklarer fakultetet selv regulering av arbeidsplan. 
 
 
3. Retningslinjer for godtgjørelse til studenter for deltakelse i arbeidsgrupper, seminarer 

og møter utover utvalgsmøter mv. 
 

Retningslinjene gjelder studenttillitsvalgte/studentrepresentanter, som etter forespørsel fra 
ledelsen ved Nord universitet, takker ja til oppdrag om å delta i offisielle arbeidsgrupper, 
utredningsgrupper, prosjekter, seminarer, interne møter, eksterne møter og lignende. Dette 
i regi av universitetet samt konkrete oppdrag for universitetets utvalg og nemnder.  
 
Studentrepresentantene godtgjøres pr. time for konkret oppdrag. For oppdrag som gjelder 
ansvar for hele eller deler av program for møte, kurs og seminar og lignede, kan det avtales 
tid til forberedelse i det enkelte tilfelle.  
 
Der studentene deltar på seminar el.l. på oppdrag fra Nord, godtgjøres reise og opphold. 
 
Godtgjørelsen utbetales med kr 200,- pr time, med årlig vurdering av sats. 
 
Deltakelse i fakultetsvise utvalg, arbeidsgrupper mv. 
Fakultetene vurderer selv hvorvidt de følger institusjonens retningslinjer evt. utarbeider 
egne retningslinjer. Dette gjelder spesielt Lokalt utdanningsutvalg, Lokalt internasjonalt 
utvalg, Studieprogramråd mv. 
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Arkivsak-dok. 23/03279-1 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Ida Charlotte Jakobsen  

 
 Møtedato 
Sentralt Utdanningsutvalg 14.09.2023 14.09.2023 

 
   

 
 

STATUSOPPDATERING PILOT AKTIV AVMELDING  

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
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Sammendrag 
Gjennom Meld. St. 7 (2020-2021) En verden av muligheter – Internasjonal studentmobilitet i høyere 
utdanning ble Aktiv avmelding fremmet som et tiltak som skulle resultere i økt studentutveksling.  
 
Nord universitet startet arbeidet med aktiv avmelding høsten 2022 og er nå i en testfase av et system 
for aktiv avmelding. Piloten skal fullføres innen utgangen av året og resultatene skal fremstilles i en 
evalueringsrapport, som også inkluderer anbefalinger for veien videre med aktiv avmelding.  
 
Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Gjennom Meld. St. 7 (2020-2021) En verden av muligheter – Internasjonal studentmobilitet i høyere 
utdanning ble Aktiv avmelding fremmet som et tiltak som skulle resultere i økt studentutveksling. 
Alle høyere utdanningsinstitusjoner i Norge ble oppfordret til å tilrettelegge for at studentene selv 
må ta et aktivt valg om å ikke reise på utveksling, men hvordan og når dette skulle iverksettes, var 
opp til hver enkelt institusjon å avgjøre.  
 
Nord universitet nedsatte en arbeidsgruppe bestående av ansatte fra Enhet for Internasjonalisering 
(EfI) og hvert fakultet. Høsten 2022 restartet arbeidet med aktiv avmelding, med følgende 
framgangsplan:   
 

 
 
Studieprogrammene som ble meldt inn er: Bachelor i internasjonal markedsføring, Master of Science 
i global ledelse, Bachelor i biologi, Master i biovitenskap, Bachelor i internasjonale relasjoner, 
Bachelor i historie (trukket fra pilot høsten 2022), Bachelor i engelsk og Bachelor i farmasi.  
 
I WP1, identifisere muligheter og utfordringer, utarbeidet vi en sjekkliste for å forenkle 
vurderingen av status i hvert av disse studieprogrammene, som deretter muliggjør en identifisering  
av muligheter og utfordringer knyttet til implementering av aktiv avmelding.  
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Sjekklisten var som følger:  
 

Hva Ja  Nei  Hvis nei,når?  Kommentar/spørsmål 
til arbeidsgruppe  

Nok avtaler      
Etablert reelt mobilitetsvindu i SP     
Plan for innfasing av aktiv avmelding: 
inkluder tidslinje og kull for pilotering  

    

Kartlegge snubletråder og tiltak mot      
Informasjon i SP      
«Informasjonspakke» til studentene: NÅR 
får studentene HVA ift. aktiv avmelding  

    

Plan for oppfølging av studenter som ikke 
melder av: hvordan skille denne gruppen 
fra «resten» som søker til søknadsfrist?  

    

Plan for ivaretakelse av studenter som 
melder seg: internasjonalisering hjemme 

    

Avklart hvem som er «emneansvarlig» for 
utvekslingsemnet  

    

Opprette emnet i FS     
Opprette emnerom i canvas      

 
Sjekklista avslørte at det var store variasjoner i studieprogrammene ift. om de var klare for å 
iverksette aktiv avmelding, og særlig testing av et system for aktiv avmelding. Etter møter med 
Universitetet i Bergen hvor vi fikk høre om deres erfaringer med aktiv avmelding, både på godt og 
vondt, bestemte arbeidsgruppa seg for å teste et system for aktiv avmelding hvor studentene må 
gjøre et veivalg i Studentweb. Studentene må her velge bort et utvekslingsemne dersom de ikke kan 
reise på utveksling, og de studentene som beholder emnet i studieplanen sin får tilgang til all 
relevant informasjon og lenke til søknadsweb via et emnerom i Canvas. Dette muliggjør også bedre 
oppfølging av studentgruppa som skal på utveksling. Men siden de fleste studieprogrammene ikke 
var «klare» for å teste ut et slikt system, ble arbeidsgruppa enig om å teste dette i ett studieprogram, 
Master i biovitenskap, mens resten av studieprogrammene skulle jobbe videre for å bli klar for aktiv 
avmelding. Dette var særlig kriteriet med å få på plass nok avtaler. Høsten 2023 skal alle samles på 
nytt, oppdatere på progresjon og jobbe frem en sluttrapport på pilotprosjektet.  
 
Erfaring med systemet for aktiv avmelding så langt er som følger:  

• Per 29.08.2023 er det bare én student som har registrert seg på utvekslingsemnet og da har 
tilgang til canvasrommet.  

• En del utfordringer ift. Utseende i studieplan ble oppdaget, og det ser ut som de tar for 
mange studiepoeng. Det er ikke mye fleksibilitet ift. Dette i FS, men FBA og Bente Duun ser 
på muligheter for endringer her.  

• Flere studenter har søkt om utveksling enn antall studenter som har registrert seg på emnet.  
• Hensyn ift. Studieprogram har gjort at det ble veldig kort frist til å informere studentene, da 

de må søke innen 1. september i første semester. Dette kan kanskje forklare lav deltakelse i 
emnet.  

• FBA har i tillegg gitt generell informasjon om aktiv avmelding og at utveksling er en forventet 
del av utdanningsløpet.  

• Overordnet er det en strukturert og god måte å innføre aktiv avmelding gjennom å gi 
studentene et valg i Studentweb. I teorien gjør dette saksbehandling enklere. Men det er 
mange «hick-ups» som må løses for at dette skal bli et velfungerende system.   
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Egne erfaringer så langt gjør at man kan stille seg spørsmålet om hva aktiv avmelding bør være. Er 
det hensiktsmessig å ha det som et system, eller handler det mer om hvordan vi kommuniserer 
utveksling til studentene og hvordan vi tilrettelegger for utveksling i studieprogrammene? 
Sluttrapporten til pilotprosjektet vil kunne gi litt mer innsikt i dette.  
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Arkivsak-dok. 19/01860-22 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Anne-Lovise Reiche  

 
 Møtedato 
Utdanningsutvalget 14.09.2023 14.09.2023 

 
   

 
 

MIDLER TIL STUDENTASSISTENT ORDNING FORDELES TIL FAKULTENE ETTER 
SØKNAD - FRIST 1. OKTOBER 2023 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering.  
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Det vises vedlagte notat fra studiedirektør 13.07.2023 (P360 referanse 17/01860-21) om midler til 
studentassistentordning studieåret 2023-2024.  
 
Nord universitet har i de to foregående studieårene hatt piloter med mentorordning for studentene, 
Ordningen kom i gang etter at KD i tildelingsbrevet for 2019 ga sektoren i oppdrag og starte 
mentorordninger. Pilotene er evaluert (Utdanningsutvalgets møte 28.03.2023 sak 15/2023) og 
videreføres ikke i samme form.   
 
Utdanningsavdelingen vurderer at fakultetene og utdanningene selv er de beste til å finne ordninger 
som inkluderer og støtter studentene, faglig og sosialt gjennom studieløpet.  
 
Det er satt av budsjettmidler tilsvarende ca. 500.000 kroner til mentorordningen for studieåret 2023-
2024.  
 
Fakultetene inviteres til å melde behov for midler til ordninger som bidrar til studentenes faglige- 
og sosiale integrering. Kort beskrivelse og tentativt budsjett på planlagt aktivitet studieåret 2023-
2024 er nødvendig. Frist for å melde behov settes til 1. oktober 2023.   
 
Rapportering på tildelte midler vil legges inn i den årlige kvalitetsrapporten for utdanning fra 
fakultetene. 
 
 
 
Vedlegg 
Notat av 13.07.2023 
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Nord universitet 
Utdanningsavdelingen 
 
INTERNT NOTAT – MED OPPFØLGING        
  
Gjelder: Midler til studentassistentordning studieåret 2023/2024 
 
Til 
Renate Nyborg Eikrem, Stein 
Roar Kristiansen, Ellen Sirnes, 
Steinar Stene-Sørensen, Jarle 
Jørgensen, Hege Meldal, Gisle 
Pettersen, Olav Frigaard, 
Marlene Falch Bjørnbakk, Bjarte 
Toftaker 

Kopi til 
Anne-Lovise Reiche, Thorbjørn Aakre, 
Karoline Amundsen Wik, Malin Birgitte 
Olsen 

  Fra: Anne Ringen Pedersen 
Dato: 13.07.2023 

  

Ref: 19/01860-21/    

 

Bakgrunn 
Nord universitet har siden studieåret 2021/2022 hatt to piloter med mentorordning for 
studentene. Ordningen har vært utviklet og «drevet» av Utdanningsavdelingen i samarbeid 
med studieveiledere fra fakultetene.  Ordningen kom i gang etter at KD i tildelingsbrevet for 
2019 ba sektoren i oppdrag og starte mentorordninger, fra tildelingsbrevet; 
 
«Universitetene og de statlige høyskolene skal starte opp nye mentorordninger i 2019. 
Omfang og innretning er avhengig av institusjonsstørrelse og eksisterende mentorordninger. 
Institusjonene må selv vurdere hvordan mentorordningene organiseres best mulig og ved 
hvilke studier det er mest hensiktsmessig i første omgang. Diku skal fremme arbeidet 
gjennom dialog og erfaringsdeling med institusjonene.» 
 
Etter pilotene har det vært gjort en evaluering av ordningen, og Utdanningsavdelingen finner 
at det er behov for å gjøre endringer og tilpassing av dagens ordning.  

Evalueringen og omtale av pilot 1 og 2 finnes i sakspapirene til Utdanningsutvalgets møte 
17.06.2022, saksnummer 19/01860-18. 

 

Drøfting 
Det er flere vurderinger og tilbakemeldinger i både positiv retning og noen utfordringer 
knyttet til dagens ordning. Mentorene er i all hovedsak fornøyde, og også de studentene 
som har benyttet ordninger finner den hensiktsmessig. Mentorene savner likevel noe mer 
«trygghet» i rollen spesielt der det er utfordringer for deltakere. Studentene som deltar 

Nord universitet
Utdanningsavdelingen

INTERNT NOTAT- MED OPPFØLGING

Gjelder: Midler til studentassistentordning studieåret 2023/2024

Til
Renate Nyborg Eikrem, Stein
Roar Kristiansen, Ellen Sirnes,
Steinar Stene-Sørensen, Jarle
Jørgensen, Hege Meldal, Gisle
Pettersen, Olav Frigaard,
Marlene Falch Bjørnbakk, Bjarte
Toftaker

Fra: Anne Ringen Pedersen
Dato: 13.07.2023

Kopi t i l
Anne-Lovise Reiche, Thorbjørn Aakre,
Karoline Amundsen Wik, Malin Birgitte
Olsen

Ref: 19/01860-21/

Bakgrunn
Nord universitet har siden studieåret 2021/2022 hatt to piloter med mentorordning for
studentene. Ordningen har vært utviklet og «drevet» av Utdanningsavdelingen i samarbeid
med studieveiledere fra fakultetene. Ordningen kom i gang etter at KD i tildelingsbrevet for
2019 ba sektoren i oppdrag og starte mentorordninger, fra tildelingsbrevet;

«Universitetene og de statlige høyskolene skal starte opp nye mentorordninger i 2019.
Omfang og innretning er avhengig av institusjonsstørrelse og eksisterende mentorordninger.
Institusjonene må selv vurdere hvordan mentorordningene organiseres best mulig og ved
hvilke studier det er mest hensiktsmessig i første omgang. Diku skal fremme arbeidet
gjennom dialog og erfaringsdeling med institusjonene.»

Etter pilotene har det vært gjort en evaluering av ordningen, og Utdanningsavdelingen finner
at det er behov for å gjøre endringer og tilpassing av dagens ordning.

Evalueringen og omtale av pilot 1 og 2 finnes i sakspapirene ti l Utdanningsutvalgets møte
17.06.2022, saksnummer 19/01860-18.

Drøfting
Det er flere vurderinger og tilbakemeldinger i både positiv retning og noen utfordringer
knyttet t i l dagens ordning. Mentorene er i all hovedsak fornøyde, og også de studentene
som har benyttet ordninger finner den hensiktsmessig. Mentorene savner likevel noe mer
«trygghet» i rollen spesielt der det er utfordringer for deltakere. Studentene som deltar
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ønsker fokus på faglig støtte – mer enn det sosiale aspektet. Mentorgruppene er relativt 
små, og at noen mentorgrupper derfor har valgt å slå seg sammen.  

Det er utviklet en  mentorhåndbok, og det holdes også mentorkurs for de studentene som 
skal være mentorer. Mentorene lønnes av universitetet.  
 
Fra Utdanningsavdelingen vurderes at vi med dagens ordning ikke når så mange studenter 
som vi ønsker. Det er relativt få studenter som melder seg som mentor, og få studenter som 
deltar i ordningen.  

Det kan også se ut som at det er vanskelig å aktivere de faglige miljøene i fakultetene, som 
er de som er nærmest studentene i hverdagen. Studieveilederne er svært gode støttespillere 
og kontaktpunkt for Utdanningsavdelingen, men dersom fagmiljøene knyttet til 
studiene/studentene ikke er kjent med ordningen, eller finner den nyttig, vil det være 
begrenset utbytte for alle parter. 

Videre finnes det allerede ulike ordninger i fakultetene som grenser opp mot 
mentorordningen, som f.eks. studentassistenter, førstesemesterordninger mv. Dette gjør at 
det blir noe «forvirring» i forhold til de ulike tilbudene, som oppfattes som like. 

Utdanningsavdelingen vurderer at fakultetene/utdanningene selv er de beste til å finne 
ordninger som inkluderer og støtter studentene, faglig og sosialt, gjennom studieløpet.  

Det er satt av budsjettmidler tilsvarende ca. 500.000 kroner til mentorordningen for 
studieåret 2023/2024, som forvaltes av Utdanningsavdelingen. Fakultetene inviteres til å 
melde behov for midler til ordninger som bidrar til studentenes faglige- og sosiale 
integrering. Dette kan være mentorordning lignende dagens ordning (se mentorhåndboken), 
studentassistentordning, førstesemester-/førsteårs-program el.l., nye eller allerede 
pågående. 

For å melde behov for midler ber vi om en kort beskrivelse og tentativt budsjett på 
planlagt aktivitet studieåret 2023/2024. Dette oversendes Utdanningsavdelingen som svar 
på dette notat i Public.  

Frist for å melde behov settes til 1. oktober 2023.  Rapportering på tildelte midler vil legges 
inn i den årlige kvalitetsrapporten for utdanning fra fakultetene. 

 

Anne Ringen Pedersen 

Studiedirektør 
+47 75 51 72 17 
 

ønsker fokus på faglig støtte - mer enn det sosiale aspektet. Mentorgruppene er relativt
små, og at noen mentorgrupper derfor har valgt å slå seg sammen.

Det er utviklet en mentorhåndbok, og det holdes også mentorkurs for de studentene som
skal være mentorer. Mentorene lønnes av universitetet.

Fra Utdanningsavdelingen vurderes at vi med dagens ordning ikke når så mange studenter
som vi ønsker. Det er relativt få studenter som melder seg som mentor, og få studenter som
deltar i ordningen.

Det kan også se ut som at det er vanskelig å aktivere de faglige miljøene i fakultetene, som
er de som er nærmest studentene i hverdagen. Studieveilederne er svært gode støttespillere
og kontaktpunkt for Utdanningsavdelingen, men dersom fagmiljøene knyttet t i l
studiene/studentene ikke er kjent med ordningen, eller finner den nyttig, vil det være
begrenset utbytte for alle parter.

Videre finnes det allerede ulike ordninger i fakultetene som grenser opp mot
mentorordningen, som f.eks. studentassistenter, førstesemesterordninger mv. Dette gjør at
det blir noe «forvirring» i forhold t i l de ulike tilbudene, som oppfattes som like.

Utdanningsavdelingen vurderer at fakultetene/utdanningene selv er de beste ti l å finne
ordninger som inkluderer og støtter studentene, faglig og sosialt, gjennom studieløpet.

Det er satt av budsjettmidler tilsvarende ca. 500.000 kroner ti l mentorordningen for
studieåret 2023/2024, som forvaltes av Utdanningsavdelingen. Fakultetene inviteres t i l å
melde behov for midler t i l ordninger som bidrar t i l studentenes faglige- og sosiale
integrering. Dette kan være mentorordning lignende dagens ordning (se mentorhåndboken),
studentassistentordning, førstesemester-/førsteårs-program el.I., nye eller allerede
pågående.

For å melde behov for midler ber vi om en kort beskrivelse og tentativt budsjett på
planlagt aktivitet studieåret 2023/2024. Dette oversendes Utdanningsavdelingen som svar
på dette notat i Public.

Frist for å melde behov settes til l. oktober 2023. Rapportering på tildelte midler vil legges
inn i den årlige kvalitetsrapporten for utdanning fra fakultetene.

Anne Ringen Pedersen
Studiedirektør
+47 75 517217
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Arkivsak-dok. 17/04490-22 
Saksansvarlig Levi Gårseth-Nesbakk 
Saksbehandler Alf Magne Jacobsen  

 
 Møtedato 
 14.09.2023 

 
   

 
 

FELLES RETNINGSLINJER FOR BO- OG REISETILSKUDD SAMT FAKULTETSVISE 
RETNINGSLINJER TRER I KRAFT FRA 01.08.24 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar rektorvedtak reviderte retningslinjer for bo- og reisetilskudd, samt 
vedlagte retningslinjer for Bo- og reisetilskudd i praksis revidert juli 2023, til orientering. 
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
 
Utdanningsutvalget behandlet sak om revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd i 
møte 20.06.23 sak 26/23, hvor utvalget anbefalte rektor å vedta revisjon av 
institusjonovergripende retningslinjer for bo- og reisetilskudd. 
 
I Rektorvedtak 07.08.23 sak (17/04490-19) vedtok rektor reviderte retningslinjer for bo- og 
reisetilskudd for studenter i praksis, med ikrafttredelse 01.08.2024. 
 
Fakultetene har frist innen 01.12.2023, med å utarbeide spesifikke retningslinjer per 
studiested/ studie med bakgrunn i institusjonsovergripende retningslinjer jfr pkt 3 i 
rektorvedtak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Rektorvedtak – revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis 
Retningslinjer for Bo- og reisetilskudd i praksis, revidert juli 2023 
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Rektorvedtak 
 
Arkivreferanse: 17/04490-19 

Saksbehandler Anne Ringen Pedersen 

  

Sak: Rektorvedtak - revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis - mai 
2023 

 
 
Vedtak: 

1.Rektor vedtar reviderte retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis som   
   vedlagt denne sak.  
2. Retningslinjene gjelder for alle utdanninger ved Nord universitet. 
3. Rektor ber fakultetene innen 01.12.2023, utarbeide spesifikke retningslinjer per   
    studiested/studie med bakgrunn i institusjonsovergripende retningslinjer. 

 
 

Hanne Solheim Hansen 
Rektor 
 
 
  

Rektorvedtak

Arkivreferanse:

Saksbehandler

17/04490-19

Anne Ringen Pedersen

Sak: Rektorvedtak - revisjon av retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis - mai
2023

Vedtak:
l.Rektor vedtar reviderte retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis som

vedlagt denne sak.
2. Retningslinjene gjelder for alle utdanninger ved Nord universitet.
3. Rektor ber fakultetene innen 01.12.2023, utarbeide spesifikke retningslinjer per

studiested/studie med bakgrunn i institusjonsovergripende retningslinjer.

Hanne Solheim Hansen
Rektor
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SAKSUTREDNING 
 
Bakgrunn: 
Nord universitet har svært mange profesjonsstudier som har retningslinje-/rammeplan-styrte 
praksisperioder. I tillegg er det mange studier som har praksis i studieplanen, hvorav noen har 
betalt praksis, mens andre ikke har dette. 
 
Studentene sendes ut i praksisfeltet i kortere, eller lengre perioder – fra 2-4 uker og opp til 12-15 
uker. For mange studenter betyr dette at de for en periode får praksis så langt unna studiestedet at 
de reelt sett må flytte til praksisstedet for å gjennomføre denne delen av utdanningen. Det er flere 
utfordringer knyttet til dette: 
 

• Studenten får praksis ved sin folkeregistrerte kommune, men har fortsatt bo-utgifter 
ved studiestedet. 

• Studenten får praksis ved sin folkeregistrerte kommune, men har IKKE bo-utgifter 
ved studiestedet. 

• Det er ulik infrastruktur/kollektiv tilbud ved de ulike studiestedene, slik at det må 
differensieres på kriteriene. 12 mil mellom Bodø og Ørnes – er ikke mulig å 
dagpendle, mens 12 mil mellom Steinkjer og Trondheim er mulig å dagpendle 
uavhengig av dag/ettermiddag/nattevakt. 

• Reisetilskudd kan relativt greit ivaretas av databaseberegning, men er sårbart og 
personavhengig med dagens tekniske modell. 

• Bo-tilskudd må søkes og gir i dag svært mye saksbehandling, vanskelige objektive 
vurderinger og økt grad av klager og klagebehandling i flere ledd. 

• Krav om dokumentasjon framstår som «kontroll-krav» som ikke nødvendigvis gir 
reell kontroll om faktisk behov. 

 
Hovedmål med å se på dagens ordning: 

• Tydeligere kriterier for hvem som har rett på hva 
• Enklere for studenten å forstå regelverket 
• Mindre arbeid for studenten med søknad, dokumentasjon etc. 
• Mindre saksbehandling i fakultetene og for økonomienheten 

 
Arbeidsgruppen har også søkt å simulere økonomisk konsekvens ved de ulike alternativene. I den 
grad dette har vært mulig finner vi ikke at det gir store økonomiske utslag for fakultetene, eller 
studentene. Viktigheten av tydelighet i retningslinjene er av størst betydning, samtidig som at man 
ivaretar differensiert geografi og infrastruktur mellom studiestedene. Den største gevinsten for alle 
ligger i automatisering og forenkling i saksbehandling.  
 
Saken har vært fremmet for utdanningsutvalget i møte 20.06.23 sak 26/23 med følgende vedtak: 
 

 
1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende 

retningslinjer for bo- og reisetilskudd, med de endringer som fremkom i møtet. Disse 
erstatter retningslinjene gjeldende fra studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-16). 

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte utdanning på 
det enkelte studiested. 

 
 

SAKSUTREDNING

Bakgrunn:
Nord universitet har svært mange profesjonsstudier som har retningslinje-frammeplan-styrte
praksisperioder. I tillegg er det mange studier som har praksis i studieplanen, hvorav noen har
betalt praksis, mens andre ikke har dette.

Studentene sendes ut i praksisfeltet i kortere, eller lengre perioder- fra 2-4 uker og opp til 12-15
uker. For mange studenter betyr dette at de for en periode får praksis så langt unna studiestedet at
de reelt sett må flytte ti l praksisstedet for å gjennomføre denne delen av utdanningen. Det er flere
utfordringer knyttet t i l dette:

• Studenten får praksis ved sin folkeregistrerte kommune, men har fortsatt bo-utgifter
ved studiestedet.

• Studenten får praksis ved sin folkeregistrerte kommune, men har IKKEbo-utgifter
ved studiestedet.

• Det er ulik infrastruktur/kollektiv tilbud ved de ulike studiestedene, slik at det må
differensieres på kriteriene. 12 mil mellom Bodø og Ørnes - er ikke mulig å
dagpendle, mens 12 mil mellom Steinkjer og Trondheim er mulig å dagpendle
uavhengig av dag/ettermiddag/nattevakt.

• Reisetilskudd kan relativt greit ivaretas av databaseberegning, men er sårbart og
personavhengig med dagens tekniske modell.

• Bo-tilskudd må søkes og gir i dag svært mye saksbehandling, vanskelige objektive
vurderinger og økt grad av klager og klagebehandling i flere ledd.

• Krav om dokumentasjon framstår som «kontroll-krav» som ikke nødvendigvis gir
reell kontroll om faktisk behov.

Hovedmål med å se på dagens ordning:
• Tydeligere kriterier for hvem som har rett på hva
• Enklere for studenten å forstå regelverket
• Mindre arbeid for studenten med søknad, dokumentasjon etc.
• Mindre saksbehandling i fakultetene og for økonomienheten

Arbeidsgruppen har også søkt å simulere økonomisk konsekvens ved de ulike alternativene. I den
grad dette har vært mulig finner vi ikke at det gir store økonomiske utslag for fakultetene, eller
studentene. Viktigheten av tydelighet i retningslinjene er av størst betydning, samtidig som at man
ivaretar differensiert geografi og infrastruktur mellom studiestedene. Den største gevinsten for alle
ligger i automatisering og forenkling i saksbehandling.

Saken har vært fremmet for utdanningsutvalget i møte 20.06.23 sak 26/23 med følgende vedtak:

1. Utdanningsutvalget anbefaler rektor å vedta revisjon av institusjonsovergripende
retningslinjer fo r bo- og reisetilskudd, med de endringer somfremkom i møtet. Disse
erstatter retningslinjene gjeldendefra studieåret 2018-2019 (rektorvedtak 17/04490-16}.

2. Fakultetene utarbeider egne underordnede retningslinjer tilknyttet den enkelte utdanning på
det enkelte studiested.
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Drøfting 
 
Det er i hovedsak 4 alternativer som er drøftet i arbeidsgruppen. 
 
Alternativ 1 
 
Reise 
Primært hadde det vært ønskelig å endre dagens bo- og reisetilskudd til en stipendordning. F.eks. 
kunne alle studentene som er i praksis fått tildelt reisestipend tilsvarende f.eks. periodekort 
(kollektivtransport), for det antall uker de skal være i praksis, ut fra adresse i praksisperioden og 
praksisstedet. Enkleste modell er f.eks. at studenter i Bodø med praksis innenfor sone 1 får kr. 490,- 
x 2 (9 uker praksis) stipend for periodebillett innenfor sone 1. For student på Levanger som bor i 
Trondheim tilsvarende kr. 1160,-.  
 
Studenter er berettiget slikt stipend kun dersom de får en merkostnad i forhold til vanlig oppmøte 
på campus til undervisning. Det vil bety at student med bolig i Trondheim ikke får stipend ved f.eks. 
praksis i Stjørdal. 
 
Bolig 
Studenter som tildeles praksis i region der de har folkeregistrert adresse ved studieårets start får 
ikke bo-stipend. 
 
Studenter som får praksis utenfor pendleravstand og uten folkeregistrert adresse i regionen, gis 
stipend på kr. 5000,-/mnd. som innbefatter reise til/fra praksisstedet og boutgifter.  
Hvorvidt studenten bor «hos bestemor” eller leier hybel er da underordnet, etter samme prinsipp 
som at lånekassen ikke krever regnskap for hvordan studentene bruker tildelt stipend. 
 
Det er fortsatt uavklart om utdanningsinstitusjonen kan gi slikt stipend, og dette må avklares. 
Lønnsenheten har gjort henvendelse til skatteetaten i sakens anledning. 
 
 
Alternativ 2 
For reise gjøres tilsvarende som alternativ 1. For bolig vil det kreve en innsatsfaktor fra fakultetene 
hvor de går i dialog med kommunene om å få bistand til å stille bolig til disposisjon. Dette kan være 
campingplasser/hotell med lavsesong, ledig kapasitet i omsorgsboliger/sykehjem el.l. (ganske vanlig 
i andre land) el.l.  Da vil fakultetet være leietaker, og det vil forenkle praksisplassering, og man 
unngår alt rundt botilskudd. Slik ordning er ikke aktuelt å inngå med privatpersoner.  
 
Alternativ 3 
Det opprettes et «virtuelt» praksiskontor med deltakelse fra alle fakultet som har praksis. Dette vil 
kunne bidra til felles fagmiljø, felles ekspertise og mer lik og kvalitetssikret data i FS, mindre 
sårbarhet ved fravær, ett felles kontaktpunkt for studentene mm. 
 
Dette alternativet må antakelig utredes mer, og bør inngå i DP4 – økonomisk bærekraftig 
universitet – effektivisering av administrative tjenester. 
 
Det er uklart om dette vil bidra til forenkling for studentene, men det vil kunne bidra til mer lik 
vurdering, og mindre sårbar saksbehandling for bo- og reisetilskudd. 
 
 

Drøfting

Det er i hovedsak 4 alternativer som er drøftet i arbeidsgruppen.

Alternativ l

Reise
Primært hadde det vært ønskelig å endre dagens bo- og reisetilskudd til en stipendordning. F.eks.
kunne alle studentene som er i praksis fått tildelt reisestipend tilsvarende f.eks. periodekort
(kollektivtransport), for det antall uker de skal være i praksis, ut fra adresse i praksisperioden og
praksisstedet. Enkleste modell er f.eks. at studenter i Bodø med praksis innenfor sone 1 får kr. 490,-
x 2 (9 uker praksis) stipend for periodebillett innenfor sone 1. For student på Levanger som bor i
Trondheim tilsvarende kr. 1160,-.

Studenter er berettiget slikt stipend kun dersom de får en merkostnad i forhold til vanlig oppmøte
på campus ti l undervisning. Det vil bety at student med bolig i Trondheim ikke får stipend ved f.eks.
praksis i Stjørdal.

Bolig
Studenter som tildeles praksis i region der de har folkeregistrert adresse ved studieårets start får
ikke bo-stipend.

Studenter som får praksis utenfor pendleravstand og uten folkeregistrert adresse i regionen, gis
stipend på kr. 5000,-/mnd. som innbefatter reise til/fra praksisstedet og boutgifter.
Hvorvidt studenten bor «hos bestemor" eller leier hybel er da underordnet, etter samme prinsipp
som at lånekassen ikke krever regnskap for hvordan studentene bruker tildelt stipend.

Det er fortsatt uavklart om utdanningsinstitusjonen kan gi slikt stipend, og dette må avklares.
Lønnsenheten har gjort henvendelse til skatteetaten i sakens anledning.

Alternativ 2
For reise gjøres tilsvarende som alternativ 1. For bolig vil det kreve en innsatsfaktor fra fakultetene
hvor de går i dialog med kommunene om å få bistand til å stille bolig ti l disposisjon. Dette kan være
campingplasser/hotell med lavsesong, ledig kapasitet i omsorgsboliger/sykehjem el.I. (ganske vanlig
i andre land) el.I. Da vil fakultetet være leietaker, og det vil forenkle praksisplassering, og man
unngår alt rundt botilskudd. Slik ordning er ikke aktuelt å inngå med privatpersoner.

Alternativ 3
Det opprettes et «virtuelt» praksiskontor med deltakelse fra alle fakultet som har praksis. Dette vil
kunne bidra til felles fagmiljø, felles ekspertise og mer lik og kvalitetssikret data i FS, mindre
sårbarhet ved fravær, ett felles kontaktpunkt for studentene mm.

Dette alternativet må antakelig utredes mer, og bør inngå i DP4 - økonomisk bærekraftig
universitet - effektivisering av administrative tjenester.

Det er uklart om dette vil bidra til forenkling for studentene, men det vil kunne bidra til mer lik
vurdering, og mindre sårbar saksbehandling for bo- og reisetilskudd.
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Alternativ 4 
Dagens retningslinjer tydeliggjøres og stadfester satser, mens fakultetene utarbeider egne, mer 
detaljerte retningslinjer per studiested/studie.  Dette innebærer likevel at man bør automatisere 
søknadsprosessen for studentene, og i noen grad bedre benytte allerede registrerte data for 
automatisering av saksbehandling.  
 
 
Vurdering og forslag 
Med så mange studiesteder med ulike infrastruktur og geografi, erkjenner vi at det ikke kan lages 
100 % rettferdige ordninger som ivaretar alle forhold. Det er også uklarhet rundt hvorvidt 
institusjonen kan gi stipend som foreslått, evt. skatteforhold rundt dette mv. 
 
Alternativ 1 og 2 er til dels like, men alternativ 2 vil kreve målrettet felles ressursinnsats for å 
avklare mulighet for bolig i kommunene og avtaleinngåelse med fakultetene. 
 
Alternativ 3 bør utredes prosjektet «Økonomisk omstilling» - i DP 4 – Effektivisering av  
administrative tjenester.  
 
For å få bedre søknads- og saksbehandlings prosess er alternativ 4 det som raskest kan 
gjennomføres. Dette betyr en tydeliggjøring av dagens overordnede retningslinjer, hvoretter 
fakultetene må se på det enkelte studiested og hva som skal gjelde for det enkelte studie. 
 
Det foreslås derfor at man går videre med alternativ 4 i denne omgang, mens øvrige alternativ 
følges opp på lengre sikt. 
 
 
Økonomiske konsekvenser:  
Det er ikke funnet særskilte økonomiske konsekvenser annet enn at håndhevelse av retningslinjene 
vil bli tydeligere for både saksbehandler og studentene. Noen studenter vil kunne bli berettiget mer 
tilskudd, mens andre vil få mindre, da de reelt sett har mulighet for pendling. 
 
 
Innstilling: 
For å få bedre søknads- og saksbehandlings prosess er alternativ 4 det som raskest kan 
gjennomføres. Dette betyr en tydeliggjøring av dagens overordnede retningslinjer, hvoretter 
fakultetene må se på det enkelte studiested og hva som skal gjelde for det enkelte studie. 
 
 
 
 
Forslag til vedtak: 

1.Rektor vedtar reviderte retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis som   
   vedlagt denne sak.  
2. Retningslinjene gjelder for alle utdanninger ved Nord universitet. 
3. Rektor ber fakultetene innen 01.12.2023, utarbeide spesifikke retningslinjer per   
    studiested/studie med bakgrunn i institusjonsovergripende retningslinjer.  

 
 
 
 

Alternativ 4
Dagens retningslinjer tydeliggjøres og stadfester satser, mens fakultetene utarbeider egne, mer
detaljerte retningslinjer per studiested/studie. Dette innebærer likevel at man bør automatisere
søknadsprosessen for studentene, og i noen grad bedre benytte allerede registrerte data for
automatisering av saksbehandling.

Vurderin o forsla
Med så mange studiesteder med ulike infrastruktur og geografi, erkjenner vi at det ikke kan lages
100 % rettferdige ordninger som ivaretar alle forhold. Det er også uklarhet rundt hvorvidt
institusjonen kan gi stipend som foreslått, evt. skatteforhold rundt dette mv.

Alternativ 1 og 2 er t i l dels like, men alternativ 2 vil kreve målrettet felles ressursinnsats for å
avklare mulighet for bolig i kommunene og avtaleinngåelse med fakultetene.

Alternativ 3 bør utredes prosjektet «Økonomisk omstilling» - i DP 4 - Effektivisering av
administrative tjenester.

For å få bedre søknads- og saksbehandlings prosess er alternativ 4 det som raskest kan
gjennomføres. Dette betyr en tydeliggjøring av dagens overordnede retningslinjer, hvoretter
fakultetene må se på det enkelte studiested og hva som skal gjelde for det enkelte studie.

Det foreslås derfor at man går videre med alternativ 4 i denne omgang, mensøvrige alternativ
følges opp på lengre sikt.

Økonomiske konsekvenser:
Det er ikke funnet særskilte økonomiske konsekvenser annet enn at håndhevelse av retningslinjene
vil bli tydeligere for både saksbehandler og studentene. Noen studenter vil kunne bli berettiget mer
tilskudd, mens andre vil få mindre, da de reelt sett har mulighet for pendling.

Innstilling:
For å få bedre søknads- og saksbehandlings prosess er alternativ 4 det som raskest kan
gjennomføres. Dette betyr en tydeliggjøring av dagens overordnede retningslinjer, hvoretter
fakultetene må se på det enkelte studiested og hva som skal gjelde for det enkelte studie.

Forslag til vedtak:
l.Rektor vedtar reviderte retningslinjer for bo- og reisetilskudd for studenter i praksis som

vedlagt denne sak.
2. Retningslinjene gjelder for alle utdanninger ved Nord universitet.
3. Rektor ber fakultetene innen 01.12.2023, utarbeide spesifikke retningslinjer per

studiested/studie med bakgrunn i institusjonsovergripende retningslinjer.
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RETNINGSLINJER FOR ØKONOMISK TILSKUDD TIL STUDENTER SOM GJENNOMFØRER 
PRAKSISSTUDIER VED NORD UNIVERSITET. 
 
Fastsatt gjennom rektorvedtak 17/04490, 29. juni 2018. 
Revidert i rektorvedtak 17/04490-19, 12.07.2023, iverksettelse 1. august 2024. 
 
Retningslinjer for tilskudd til reise- og boutgifter i praksisstudier gjelder for studenter som 
har rammeplan-/studieplanbestemte praksisstudier, der praksisplassen inngår i 
universitetets praksisavtaler. 
 
Retningslinjene gjelder ikke for: 

• Studenter som deltar i internasjonale utvekslingsprogrammer. 
• Studenter i utenlandspraksis. 
• Studenter på studier med ekstern finansiering. 
• Studenter i utdanninger som tillater at studenten selv skaffer praksisplass, med 

mindre dette er etter avtale med universitetet. 
• Studenter som har lønnet praksis eller stipend fra arbeidsgiver. 

 
1. Reisetilskudd 
Nord universitet gir tilskudd til reiser i praksis for den avstand som overstiger avstanden 
studenten har mellom semesteradresse (der du bor i semesteret) og studiested (campus der 
utdanningen har tilhørighet). Det er ikke nødvendig med søknad for å få reisetilskudd. 
Tilskudd gis når praksisplassen ligger i området der den enkelte utdanning har avtale om 
praksisopplæring/praksisstudier. Tilskuddet beregnes etter følgende satser; 
 

• ved reiser til og fra praksis er tilskuddet kr 1,25 per km uavhengig av reisemåte 
o der kollektivtransport ikke kan benyttes legges bompenger etter billigste sats til i 

beregningen for tilskudd 
• Der det tilkommer kostnader til ferje/båt vil billigste reisemåte bli lagt til i 

beregningen for tilskudd.  
• tilskuddet begrenses oppad til måneds/periodebillett i aktuelt område 

 
2. Botilskudd 
Botilskudd kan søkes for studenter som får praksis der det ikke er mulig med pendling.  
 
Det gis ikke botilskudd der det kan benyttes kollektiv transport mellom semesteradresse og 
praksisstedet.  
 
Studenter som får tildelt praksis i sin folkeregistrerte kommune/region (registrert adresse ved 
studieårets start) har ikke krav på botilskudd.  
 
Fakultetene inngir egne retningslinjer for det enkelte studie, og studiested. 

• Husleiekontrakt (på praksisstedet) skal vedlegges søknad. 
• Søknad om botilskudd sendes til fakultetet.  
• Det gis tilskudd på inntil kr. 1 250 pr. uke, begrenset oppad til kr. 5 000,- måned. 

RETNINGSLINJER FOR ØKONOMISK TILSKUDD TILSTUDENTER SOM GJENNOMFØRER
PRAKSISSTUDIER VED NORD UNIVERSITET.

Fastsatt gjennom rektorvedtak 17/04490, 29. juni 2018.
Revidert i rektorvedtak 17/04490-19, 12.07.2023, iverksettelse 1. august 2024.

Retningslinjer f o r tilskudd til reise- og boutgifter i praksisstudier gjelder f o r studenter som
har rammep/an-/studiep/anbestemte praksisstudier, der praksisplassen inngår i
universitetets praksisavtaler.

Retningslinjene gjelder ikke fo r :
• Studenter som deltar i internasjonale utvekslingsprogrammer.
• Studenter i utenlandspraksis.
• Studenter på studier med ekstern finansiering.
• Studenter i utdanninger som tillater at studenten selv skaffer praksisplass, med

mindre dette er etter avtale med universitetet.
• Studenter som har lønnet praksis eller stipend fra arbeidsgiver.

1. Reisetilskudd
Nord universitet gir tilskudd til reiser i praksisf o r den avstand som overstiger avstanden
studenten har mellom semesteradresse (der du bor i semesteret) og studiested (campus der
utdanningen har tilhørighet). Det er ikke nødvendig med søknad f o r å få reisetilskudd.
Tilskudd gis når praksisplassen ligger i området der den enkelte utdanning har avtale om
praksisopp/æring/praksisstudier. Tilskuddet beregnes etter følgende satser;

• ved reiser ti l og fra praksis er tilskuddet kr 1,25 per km uavhengig av reisemåte
o der kollektivtransport ikke kan benyttes legges bompenger etter billigste sats ti l i

beregningen f o r tilskudd

• Der det tilkommer kostnader t i l ferje/båt vil billigste reisemåte bli lagt ti l i
beregningen f o r tilskudd.

• tilskuddet begrenses oppad ti l måneds/periodebil/ett i aktuelt område

2. Botilskudd
Botilskudd kan søkesf o r studenter som f å r praksis der det ikke er mulig med pendling.

Det gis ikke botilskudd der det kan benyttes kollektiv transport mellom semesteradresse og
praksisstedet.

Studenter som f å r tildelt praksis i sin folkeregistrerte kommune/region (registrert adresse ved
studieårets start) har ikke krav på botilskudd.

Fakultetene inngir egne retningslinjer f o r det enkelte studie, og studiested.
• Husleiekontrakt (på praksisstedet) skal vedlegges søknad.
• Søknad om botilskudd sendes ti l fakultetet.
• Det gis tilskudd på inntil kr. 1 250 pr. uke, begrenset oppad ti l kr. 5 000,- måned.
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PENSUMSYSTEM (LEGANTO) – STATUS OG ERFARINGER 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering. 
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Sammendrag 
Innføringen av det digitale pensumsystemet (Leganto) høsten 2018 karakteriseres som et 
omfattende arbeid som involverte svært mange ansatte fra ulike organisatoriske enheter. 
Innføringstidspunktet sammenfalt med innføring av flere andre nye verktøy for faglig 
ansatte, og det avstedkom noe reaksjoner på høy systembyrde innen en kort periode. 
Innføring av pensumsystem er først og fremst knyttet til studiekvalitet, da tilgang til 
pensumlistene og tilgang til innholdet i pensumlistene blir enklere for sluttbruker. Etter flere 
års erfaringer er det grunn til å hevde at systemet har gitt et kvalitetsløft i pensumarbeidet 
ved universitetet. Det er etablert en enhetlig arbeidsprosess på tvers av enheter, for 
registrering og presentasjon av pensumlister for emnene det undervises i ved universitetet. 
Pensum registreres én gang og på ett sted, og blir kvalitetssikret. Man unngår unødig 
produksjon av kompendier og unødige utgifter for studentene: Via kvalitetssikring av 
metadata og tett integrasjon med biblioteksystemet, oppnås god utnyttelse av de digitale 
informasjonsressursene som universitetsbiblioteket allerede har tilgjengelig. Det er nå 
minimalt overlapp mellom innholdet i kompendiene og litteratur som allerede finnes 
tilgjengelig via universitetsbiblioteket.  
For studentene (sluttbruker) har systemet flere fordeler enn reduksjon i antall kompendier: 
Leganto er integrert mot flere digitale system; listene er tilgjengelige direkte fra Canvas, der 
det meste av studieinformasjonen ellers ligger. De er også tilgjengelige via 
universitetsbibliotekets søkeportal Oria, og de er tilgjengelige fra Nords nettsider 
(emnebeskrivelsene). Integrasjonen mot biblioteksystemet gjør at studentene i sanntid kan 
se om pensumlitteraturen er tilgjengelig i universitetsbiblioteket.  
Listene ligger tilgjengelig i systemet og kan enkelt oppdateres for gjenbruk; det siste er også 
en fordel ved skifte av fagansvarlige i fakultetene. Arbeidsflyten i Leganto gir faste 
kontaktflater mellom fagansatte, fakultetskoordinatorene og universitetsbiblioteket, og er 
med på å styrke samarbeidet mellom undervisning og undervisningsstøtte på dette feltet.  
Etter at listene er gjennomgått av universitetsbiblioteket distribueres de videre til trykkeri, 
for produksjon av kompendier, og til bokhandel som informasjonsgrunnlag for kommende 
semester. 
Rent administrativt har Leganto, som er tett integrert mot biblioteksystemet Alma, gitt 
effektiviseringsgevinst for universitetet: Siden mai 2021 har systemet integrasjon mot det 
administrative arkivsystemet P360. Det er satt opp arkiveringsrutine med uttrekk av 
pensumlistene og overføring til P360, som sikrer forskriftsmessig arkivering.  
I tillegg til arkivering betinger tjenester rundt pensum omfattende ressursinnsats i 
universitetsbiblioteket i etterkant av fristene som er satt hvert semester. Ansatte ved alle 
studiestedsbibliotekene bidrar for at pensum og tilgang til dette fra universitetsbiblioteket, 
bokhandel og trykkeri/kompendier skal bli klart til semesterstart.  
Overordnet sett har universitetet oppnådd en arbeidsflyt for pensum som er tilpasset 
studieåret, og som sikrer enhetlig, kvalitetssikret informasjon om pensum for studenter, 
fagansatte, bibliotekarer, bokhandel, trykkeri og studietjeneste. 
 
 
 
Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
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I rapporten «Digitalt pensumsystem: sluttrapport» (2014) fra en arbeidsgruppe nedsatt av 
UHRs bibliotekutvalg kom det fram at det var umulig å få en oversikt over 
pensumsituasjonen i UH-sektoren. Variasjonene var enormt store fra fag til fag, og fra 
institusjon til institusjon samt at det manglet en felles struktur for pensumlister i sektoren. 
Kvaliteten på pensumlistene var ikke tilstrekkelig, og studenter betalte for kompendier med 
innhold de allerede hadde tilgang til gjennom bibliotekenes databaser. Det ble anbefalt å 
innføre pensumsystem i sektoren. 
Rapporten konkluderte med 3 overordnede krav til et pensumsystem: 

1. Lette studiehverdagen for studentene/sluttbrukerne 
2. Bedre kommunikasjonen mellom fagansvarlige/administrativt personale og 

bibliotekene 
3. Få ryddigere, enklere, mer oversiktlige og enhetlige lister 

Det var ønske om en fellesløsning for hele sektoren, svar på dette utarbeidet BIBSYS (nå del 
av SIKT) i 2016 en kravspesifikasjon til nytt pensumsystem med siktemål konsortieløsning. Ni 
institusjoner i UH-sektoren underskrev høsten 2016 bindende påmelding. Nord universitet 
var en av disse.  
I de fusjonerende institusjonene (HiNT, HiNe og UiN) var det ulik praksis for kvalitetssikring 
av pensumlister. Tidligere HiNT og HiNe hadde løsning via Emweb. Tidligere UiN hadde ikke 
innkjøpt digitalt pensumsystem. 
Rektor fattet følgende vedtak som del av fusjonsrelatert harmoniseringsarbeid vedrørende 
pensum (arkivref. 15/05272-10): 

«Rektor vedtar at Nord universitet anskaffer pensumlistesystem via Bibsys 
konsortieløsning. Anskaffelse og drift realbudsjetteres på systemeiers 
budsjett/kostnadssted. Studieadministrasjonen og universitetsbiblioteket sørger i 
samarbeid for å bidra til gode integrasjonsløsninger med utgangspunkt i 
studieadministrative prosesser knyttet til emnebeskrivelser.» 

Bibsys utlyste anbud på digitalt pensumsystem høst/vinter 2016/2017. 27. juni 2017 meldte 
Bibsys at leverandøren ExLibris ble valgt med produktet Leganto. Pr 2021 var det 25 
institusjoner i pensumkonsortiet.  
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Formålet med å innføre pensumsystem ved Nord universitet var:  
• å få et helhetlig system for registrering og presentasjon av pensumlister for hele 

universitetet.  
• Pensum registreres én gang og på ett sted og blir kvalitetssikret.  
• Bedre utnyttelse av elektroniske informasjonsressurser som universitetet allerede 

betaler for i form av faglige tidsskrift, fagdatabaser og e-bøker. 
• Etablere enhetlig arbeidsflyt for/mellom de organisatoriske enhetene som jobber med 

pensum, med klarhet i ansvarsfordeling, roller og systembruk i prosessen 
• Overordnet dreier dette seg om økt studiekvalitet for studenten, samtidig som alle 

involverte i arbeidet med pensum har nytte av et pensumsystem (fagansatte, bibliotek, 
studietjeneste, trykkeri, bokhandel). 

Prosjektgruppen besto av medlemmer fra Universitetsbiblioteket (UB), Studietjenesten, 
Webtjenesten, Trykkeriet og Digitalisering. Styringsgruppen besto av UB ved biblioteksjef 
Berit Eliassen, leder for publikumstjenester Jorun Fallin, og Studietjenesten ved 
studiedirektør Jan Atle Toska. Implementeringsprosessen hadde overordnet tidsplan, 
Leganto kom i full drift i hht plan. 
Organisering og etablering av prosjekt innføring av felles 
digitalt pensumsystem i Nord universitet  

Sommer 2017 

Klargjøre for å integrere pensumsystemet med andre 
aktuelle system i Nord universitet (EPN, Canvas, web, BOLK, 
FS)  

Høst 2017 

Testing med noen få utvalgte faggrupper/emner Høst 2017/vår 2018 
Utrulling av systemet, opplæring og veiledning Høst 2018 
Full drift  Vinter 2018 
 
 

Integrasjoner og arbeidsflyt 
 
Leganto har integrasjon med en rekke fellessystemer i sektoren og gir en enhetlig 
arbeidsmetode/arbeidsflyt via flere organisatoriske enheter som ivaretar ulike deler av 
arbeidet/har ulike roller. Figuren under illustrerer teknisk funksjonalitet og integrasjon 
mellom ulike systemer i denne sammenhengen. Ved Nord universitet er pensumlistene 
integrert mot sidene på www.nord.no som inneholder informasjon om studieemnene. Eget 
kapittel med beskrivelse av nåværende arbeidsflyt og struktur er også tatt med for å gi 
innsikt i dette for utvalgets medlemmer. 
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Teknisk funksjonalitet og integrasjoner 

 
Figur 1: Interaksjon mellom de ulike systemene 

Pensum blir registrert og oppdatert ett sted, i Leganto. Endringer/rettinger av bibliografiske 
data kan gjøres av universitetsbiblioteket i Leganto eller biblioteksystemet Alma – disse 
systemene er integrert.   
Grensesnittet for bruker er Leganto, da ofte som en integrert del av Canvas. 
Pensum presenteres både i Canvas, under emneplanene på nett på  www.nord.no og via 
universitetsbibliotekets søkesystem for studenter og ansatte, Oria. 
FS er autoritativ kilde for informasjon ut til tjenestesystemer som Canvas og www.nord.no 
(drupal). Informasjon fra FS importeres til Alma/Leganto. 
Ekstern tilgang til digital pensumlitteratur når studenter og ansatte befinner seg utenfor 
campus/studiested håndteres via Proxy-server. Pålogging gjøres med FEIDE-identitet.  
Emnekoder, informasjon om emneansvarlige, campustilknytning og antall studenter 
importeres fra FS til Alma. 
I etterkant av det semestervise pensumarbeidet eksporteres publiserte pensumlister fra 
Alma til Public 360 for arkivering. 
 
 
Arbeidsflyt og struktur 
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For å sørge for best mulig arbeidsflyt og ivaretakelse har ansatte fra flere deler av Nord 
universitet vært involvert i ulike faser av innføringen av Leganto. Disse er i varierende grad 
involvert i arbeidsflyten som foreligger etter innføringen. 
Det nevnes at studieadministrasjonen årlig fastsetter frister for arbeid med studietilbudene, 
herunder frist for ferdigstilling av pensum. Frist for pensum er satt for å sikre tilgang til 
litteratur fra universitetsbiblioteket, bokhandel og kompendier ved semesterstart.  
Arbeidsprosessen starter hos fakultetene der emneansvarlige utarbeider pensumliste for 
emnet. Denne overføres deretter i systemet til universitetsbiblioteket, som sørger for 
korrekt informasjon på bibliografiske poster (kvalitetssikring av metadata). Fakultetene har 
en administrativ koordinator som er ansvarlig for å følge opp at emneansvarlige registrerer 
pensum i Leganto innen gitt frist. Disse har en sentral rolle i arbeidet med å innhente 
manglende pensum.  Rapporter over ikke-publiserte pensumlister går ukentlig fra 
universitetsbiblioteket til fakultetskoordinatorene, til hjelp i dette arbeidet.  
Trykkeriet ved Nord universitet håndterer rettighetsklarering i Bolk og produserer 
kompendier (i samarbeid med Akademika). 
I prosjektets første år var studietjenesten ved ansatt med FS-kompetanse viktig 
samarbeidspartner. Dette er i dag kompetanse som innehas i universitetsbiblioteket. 
KOLT har deltatt i prosjektgruppa med kompetanse på Canvas. Universitetsbiblioteket 
ivaretar i dag mye av arbeidet mot Canvas, og har godt samarbeid med KOLT i enkelte 
prosesser. 
Kommunikasjonsenheten og IT var involvert i pensumsystemet i oppstartfasen, blant annet 
med å opprette sider på intranettet. Informasjon om Leganto på intranett vedlikeholdes nå 
av universitetsbiblioteket.  
Drift av systemet ivaretas i stor grad gjennom konsortiesamarbeidet. Leganto driftes som 
skytjeneste hos SIKT, som har hovedansvar for teknisk vedlikehold og systemoppdateringer 
for konsortiemedlemmene. Lokale tilpasninger gjøres av faggruppe på 
universitetsbiblioteket. Det er også opprettet en nasjonal arbeidsgruppe, administrert av 
SIKT, der konsortiemedlemmene bidrar med representanter med rullerende deltakelse. 
Universitetsbiblioteket ved Nord har vært representert i dette utvalget.  
Arkivtjenesten –  mottar automatisk overførte filer fra ALMA for arkivering 
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Modell for arbeidsflyt: 
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Bruken av Leganto 
 
Antall publiserte pensumlister har vært stabil, med noe reduksjon de siste 2 år. Dette skyldes 
nok til dels endringer i studieporteføljen (samordning av studieprogram og emner). Det har 
også foregått en konsolidering av lister som opererer med identisk pensum (figur 2).  

 
Figur 2: Antall pensumlister pr år 

Dette understøttes i en oversikt over antall emner som det finnes undervisningsmeldte 
studenter på: 

 
Figur 3: Antall emner med undervisning pr år 

Vi har forsøkt ulike metoder for å måle bruken og dekningsgraden, men siden det ikke er to-
veis kommunikasjon mellom FS og Leganto har vi sett på hvor mange av 
undervisningsmeldte og registrerte studenter som har vært registrert som bruker av Leganto 
(figur 4). 
 

129/136



36/23 Pensumsystem (LEGANTO) – status og erfaringer - 15/03141-13 Pensumsystem (LEGANTO) – status og erfaringer : Pensumsystem (LEGANTO) – status og erfaringer

  

 
Figur 4: Oppmeldte studenter Vs Bruk av listene 

Figuren over viser andelen oppmeldte studenter i høstsemesteret som har tatt i bruk 
Leganto. Det  bemerkes at forutsetning for registrering av bruk er feidepålogging via Canvas, 
Oria eller lignende. En student som henter pensumlisten via emneplan på www.nord.no 
(som nok er ganske mange) er ikke med i tallene.  
Figuren nedenfor ser på samme brukstall, men da sammenlignet med registrerte studenter 
(hentet fra dbh, offisiell telling).  

 
Figur 5: Dekningsgrad for bruk av Leganto 

Ut fra den registrerte bruken (studenter som er pålogget), så ligger snittet for de siste 4 år på 
80 %. Tallet/målingene er beregnet ut fra at studentene aksesserer Leganto enten via Canvas 
eller som pålogget i Oria. All annen bruk blir ikke registrert. Et rimelig anslag kan derfor være 
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at minst 90% prosent av alle registrert/undervisningsmeldte studenter bruker Leganto, og de 
registrerte ressursene det gir tilgang til. 
Som figurene ovenfor (3 og 4) viser har bruken av Leganto minsket noe fra 2021 til 2022. 
Dette gjelder ikke bare Nord universitet, men også sektoren samlet sett. Det knyttes noe 
usikkerhet til hvorfor det er slik, men det er nærliggende å tro at omfattende digital 
undervisning i 2021 har styrt studentene mot å bruke våre digitale flater i større grad. I 
etterkant av dette er bruken normalisert og forventes å flate ut. 

 
Figur 6: Når brukes Leganto 

Bruken av Leganto samsvarer omtrent med forventingen (høy bruk rundt studiestart, både 
høst og vår), men også jevnt høyere bruk på vårparten, da mange studenter bruker Leganto 
til å aksessere ressurser i forbindelse med oppgaver og eksamen. Ut fra registrerte tall 
samsvarer Nords studenters bruk med sektorbruken. (Si noe om at dette gjelder tall for flere 
år slått sammen) 

 
Figur 7: Når sendes pensumlisten til kontroll 

Som figuren ovenfor viser er den mest arbeidsintense perioden, både for faglige og 
biblioteket, mai/juni og oktober/november, som forventet ut fra årshjul og frister. 
I hvor stor grad alle emner som har undervisning har en aktiv pensumliste, er det krevende å 
få helt eksakte tall på. Vi har anslag på at nærmere 80 % av alle emner med 
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undervisningsmeldte studenter har en registrert og aktiv pensumliste. En del av disse 
emnene ble nok aldri gjennomført, og det er vanskelig å få ut eksakte tall på dette. En del 
emner er rene praksisemner eller bachelor/masteroppgaver. Noen emner går over flere 
semester slik at terminene ikke samsvarer. Anslagsvis velger et lite mindretall å ikke bruke 
Leganto, men heller distribuere pensum på annet vis. 
Innholdet i pensumlistene varierer fra fag til fag, det er i snitt 11 litteraturinnførsler 
(henvisning til bok, artikkel eller nettsted) pr pensumliste. Høyeste registrerte antall 
innførsler på én pensumliste er 164, det karakteriseres som svært høyt. Nesten 25 % av alle 
lister har kun en innførsel. Dette gjelder i stor grad oppgave- og praksisemner, der det 
opplyses om at det ikke er felles pensum i emnet.  

Oppsummering: 
Det gjenstår noen utfordringer i forhold til synkronisering mot FS og bruken av Leganto. 
Innføring av digitalt pensumsystem har vært et stort arbeid for institusjonen, som har 
resultert i et betydelig kvalitetsløft i måten Nord universitet håndterer pensum. Det er 
innført et helhetlig system for registrering og presentasjon av pensumlister. Pensum 
registreres én gang og på ett sted og blir kvalitetssikret.  
Emneansvarlige starter semesteret med en kopi av forrige semesters pensumliste, og denne 
kan enkelt gjenbrukes og gjøres endringer i, uten å måtte legge inn alle titler på nytt.  
Listene er tilgjengelige for studentene direkte i Canvas, der det meste av 
studieinformasjonen deres ellers ligger. Listene er også søkbare fra Oria og ligger åpent 
tilgjengelig på universitetets nettsider.  
Integrasjonen mot biblioteksystemet muliggjør at studentene i sanntid kan se om 
pensumlitteraturen er tilgjengelig på biblioteket. De kan også sette seg på venteliste for 
utlånt materiale. 
Gjennom kvalitetssikringen av metadata og tett integrasjon med biblioteksystemet, oppnås 
bedre utnyttelse av elektroniske informasjonsressurser som universitetet allerede betaler 
for. Det er nå minimalt overlapp med trykte kompendier og pensum som er innkjøpt og gjort 
digitalt tilgjengelig.  
Denne integrasjonen gir også oversikt for universitetsbiblioteket om hvilke emner som har 
den enkelte tittelen på pensumlista, og hvilke studiesteder emnene går på, noe som øker 
kvaliteten i innkjøps- og distribusjonsprosessen. 
Arbeidsflyten skaper faste kontaktflater mellom fagansatte, fakultetskoordinatorene og 
universitetsbiblioteket, og er med på å styrke relasjonen mellom undervisning og 
undervisningsstøtte.  
Arkiveringsprosessen for pensumlistene er effektivisert, det er satt opp automatisert 
arkivering med uttrekk direkte fra systemet. 
Samlet har vi oppnådd en ny arbeidsflyt tilpasset studieåret, som sikrer enhetlig 
kvalitetssikret informasjon om pensum til studenter, fagansatte, bibliotekarer, bokhandel, 
trykkeri og studietjeneste, på en måte som øker kvaliteten i alle ledd som berøres. 
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UTDANNINGSKONFERANSEN 2023  (15.-16. NOVEMBER) - KORT OM TEMA OG 
FORELØPIG PROGRAM 

Forslag til vedtak: 
 
Utdanningsutvalget tar saken til orientering.  
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Saksframstilling 
 
Bakgrunn 
Helt fra starten av til Nord universitet i 2016 har det vært gjennomført årlige Utdannings-
seminar i regi av prorektor utdanning og Utdanningsavdelingen. De første seminarene ble 
gjerne omtalt som SPA-seminar og ble arrangert i Mosjøen. Senere har seminaret også vært 
lagt til Bodø, Steinkjer og Stjørdal. Studieprogramansvarlige (SPA) har alltid vært en viktig 
målgruppe.  
 
I dag arrangerer Utdanningsavdelingen ved stab og KOLT (Kompetansesenter for læring og 
teknologi) en rekke kompetansehevende kurs og seminarer for undervisere og 
studieprogramansvarlige. 
 
Det er behov for å skille ut tydelig det faste årlige arrangementet, og det er derfor omdøpt til 
Utdanningskonferansen. Denne arrangeres igjen i Mosjøen den 15.-16. november, og vil ha 
et maks antall på 100 personer.  
 
Prorektor utdanning har godkjent mandat for årets konferanse, som følger vedlagt. 
 
I utforming av program og innhold er følgende involvert; fakultetene sine prodekaner 
utdanning, SFU Engage og SFU Exited, meritterte undervisere, leder og sekretær for 
nettverket Studenters suksess i høyere utdanning, digitaliseringsdirektør samt KOLT 
(Kompetansesenter for læring og teknologi) 
 
Påmeldingen er åpnet allerede og på neste side vises informasjon publisert på intranett. I 
tillegg forventer Utdanningsavdelingen at informasjon om arrangementet er formidlet på 
epost til vitenskapelige ansatte på fakultetene og andre med særlig interesse for 
utdanningskvalitet.  
 
 
 
 
Vedlegg: 
Mandat for Utdanningskonferansen 2023 godkjent av prorektor utdanning 
Nyhetssak publisert på intranett 28.06.2023  
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Mandat for UTDANNINGSKONFERANSEN 2023                       
 (tidligere Utdanningsseminaret) - versjon 10.05.2023 
 

1. Ansvar og tidsramme:  
• Mandatet gis som oppdrag til Anne-Lovise Reiche og Anna Karlsen Dalslåen i 

studiedirektørens stab. Det etableres samarbeid med andre aktuelle i stab/fak mv. 
• Oppdraget utføres i perioden vår 2023 til konferansen er ferdig arrangert 15.-16.  

november 2023 (onsdag og torsdag). Nedenfor defineres leveranser som inngår i 
mandatet. Sentralt Utdanningsutvalg orienteres om program før endelig versjon, slik 
at utvalget kan gi innspill.   

 

2. Om kunngjøring og påmelding:  
• Konferansen skal snarest føres opp i kalender på intranett.  
• Tentativt program kunngjøres med nyhetssak på intranett og Yammer, sammen med 

åpning av påmelding tidlig i juni. 
 

3. Om målgrupper:  
• Hovedmålgruppe for konferansen er studieprogramansvarlige, undervisere, 

fakultetsledelse og andre ledernivåer, men også administrative ansatte som arbeider 
med utdanningskvalitet.  

 

4. Om tema og program: 
• Overordnet tema for konferansen skal handle om framtidas universitet.  
• Konferansen skal gi oversikt over dagens situasjon for universitetene generelt, men 

også spesielt Nord universitet, og må kunne tilpasses endringer som skjer kort tid før 
konferansen (derfor tentativt program i juni).  

• Programmet skal utformes med tydelig innhold av særlig interesse for studieprogram-
ansvarlige og undervisere.  

• Konferansen skal fokusere på utdanningskvalitet i vid forstand, og gjerne kobles mot 
omstillingsprosjektet.  

• Prorektor utdanning får egen programpost minimum innledningsvis og avslutningsvis 
i programmet. 

• Studentenes stemme skal være tydelig og godt synlig i programmet.  
 

5. Om særlig inviterte bidragsytere til programmet:  
• Universitetets sentre for fremragende utdanning (SFU), 
• Universitetets meritterte undervisere og  
• Universitetets sekretariat for Studenters suksess i høyere utdanning inviteres alle til å 

bidra i programmet med erfaringsdeling og/eller med innspill til hvordan i større grad 
integrere deres kompetanse i den daglige undervisningen. 

• Eksterne fra UH-sektoren og/eller arbeidsliv kan gjerne få plass i programmet. 
 

6. Om organisering og øvrige rammer:  
• Konferansen arrangeres fysisk i Mosjøen 15. – 16. november, og skal organiseres 

etter prinsipper for studentaktiv læring, det vil si ikke ensidig forelesning, men med 
stort innslag av andre læringsformer herunder gruppearbeid og paneldebatt. 

• Programmet skal inneholde tilbud om aktivitet mellom faglig program første dag og 
middag. 

• Programmet skal inneholde underholdning eller aktivitet under middagen. 
  

7. Om evaluering: 
• Det skal gjennomføres evaluering etter gjennomført konferanse.  
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